
ACTA Nº 10 - PLE ORDINARI DÍA 29/11/2018.

A Paiporta, sent les 20.30 hores del dia 29 de novembre de 2018, prèvia la corresponent convocatòria i
sota la Presidència de l’alcaldessa, Sra. Isabel Martn Gómez, assistda del secretari de la Corporació Sr.
Francisco Javier Llobell Tuset, es reuneixen en la sala de plens de la Casa Consistorial, a f de celebrar
sessió ordinària, en primera convocatòria, els membres de la Corporació que a contnuació s'expressen:

ALCALDESSA – PRESIDENTA:  Isabel Martn Gómez  Compromís per Paiporta)

REGIDORS/ES:

Sr. Josep Val Cuevas  Compromís per Paiporta)

Sra. Beatriz Jiménez Jiménez  Compromís per Paiporta)

Sr. Antoni Torreño Mateu  Compromís per Paiporta)

Sra. Zaira Martnez Chisbert  Compromís per Paiporta)

Sr. Vicent Ciscar Chisbert  Grup Socialista)

Sra. María Isabel Albalat Asensi  Grup Socialista)

Sr. Ricard Benlloch Campos  Grup Socialista)

Sr. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona  Grup Socialista)

Sr. Alberto Torralba Campos  POD-EU)

Sra. María Teresa Verdú Cantó  POD-EU)

Sr. Vicente Ibor Asensi  Grup Popular)

Sra. María Isabel Chisbert Alabau  Grup Popular)

Sra. María Esther Gil Soler  Grup Popular)

Sra. María Consuelo Lisarde Marín  Grup Popular)

Sr. Alejandro Gutérrez Martnez  Grup Popular)

Sra. Desamparados Ciscar Navarro  Grup Popular)

Sr. José Antonio Salvador Paredes  Ciudadanos)

Sra. María Consolación Tarazona Bañuls  No adscrita)

SECRETARI: Sr. Francisco Javier Llobell Tuset

No assisteixen, però excusen la seua no-assistència els regidors, Sr. Guillem Montoro López  Compromís
per Paiporta) i Sr. Luis Tomás Ródenas Antonio  Grup Popular).

Declarat públic l'acte i  oberta la sessió per la Sra. Alcaldessa, es procedeix a tractar els assumptes i
adoptar els acords sobre els expedients inclosos en el següent

ORDRE DEL DIA

1. SECRETARIA.- Aprovació, si escau, de l'acta de la sessió ordinària del Ple núm. 9/2018 de 25 d'octubre.
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2. SECRETARIA.- Resolucions dictades per l'Alcaldia i Regidories delegades des de l'últma sessió ordinària
del Ple.

3. SECRETARIA.- Sessions de Junta de Govern Local celebrades des de l'últma sessió ordinària del Ple.

4. SECRETARIA -  2021/2018/ACU - Donar compte de l'escrit  de data de 26 d'octubre de 2018, de la
portaveu del grup municipal Socialista, comunicant l'eixida immediata del seu grup de l'equip de govern.

5.  SECRETARIA  -  2020/2018/ACU  -  Donar  compte  del  decret  de  l'Alcaldia  núm.  1536/2018,  de  26
d'octubre,  sobre  modifcació  de la  composició  de la  Junta  de Govern  Local,  designació  de  tnences
d'Alcaldia i modifcació de les delegacions de l'Alcaldia en la Junta de Govern Local i els membres de la
Corporació.

6. SECRETARIA - 2023/2018/ACU - Donar compte d'escrit de data 13 de novembre de 2018, del portaveu
del grup municipal POD-EU comunicant modifcació de representants del seu grup en les comissions
informatves d'Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat i d'Ocupació i Comerç.

7. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 1928/2018/ACU - Proposta de modifcació de representants de
la Corporació en enttats i organismes públics.

8. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 26/2018/PGRU - Moció del grup municipal Socialista sobre
modifcació de la composició de les comissions informatves de Benestar Social i d'Ocupació i Comerç,
quant al nombre de representants del grup municipal Compromís.

9.  HISENDA I  ADMINISTRACIÓ GENERAL -  1952/2018/ACU -  Donar  compte de l'estat  d'execució  del
pressupost del tercer trimestre de 2018 i del període mitjà de pagament del tercer trimestre de 2018.

10. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 1866/2018/ACU - Calendari del contribuent 2019.

11.  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  05746/2018  -  Expedient  modifcació  pressupostària  de
suplement de crèdit.

12.  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  1975/2018/ACU  -  Autorització  increment  quanttats
assignades a gratfcacions i productvitat de personal.

13. URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 1973/2018/ACU - Proposta del regidor delegat de
l'àrea  d'Urbanisme,  Medi  Ambient  i  Sostenibilitat  sobre  sol·licitud  a  la  Generalitat  Valenciana
d'emplaçament per a la celebració de festes locals que puguen usar foc o artefactes pirotècnics en sòl
forestal, confrontant o amb una proximitat inferior a 500 metres d'aquest.

14.  BENESTAR SOCIAL -  24/2018/PGRU -  Moció  insttucional  amb motu de la  celebració  del  25  de
novembre, dia internacional per a eliminació de la violència contra les dones.

15. BENESTAR SOCIAL- 25/2018/PGRU - Moció presentada pel grup municipal Ciudadanos per a prohibir
l'obertura de cases d'apostes i joc en les proximitats de centres escolars.

16. MOCIONS
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17. PRECS I PREGUNTES.

1.-  SECRETARIA.  -  APROVACIÓ,  SI  ESCAU,  DE  L'ACTA  ANTERIOR  NÚM.  9/2018  DE  25
D'OCTUBRE.

L'Alcaldia-Presidència pregunta als  membres del  Ple de la  Corporació,  si  algun d'ells  ha de formular
observació a l'acta núm. 9/2018 de 25 d'octubre.

El  Sr.  Vicent  Ciscar  sol·licita  que  es  rectfque en  el  primer  paràgraf  del  punt  6é  de  l'ordre  del  dia
 Personació com a acusació partcular en diligències penals) l'expressió: “substtuint-la en la Presidència
el primer tnent d'Alcaldia,  Sr.  Alberto Torralba” per: “substtuint-la en la Presidència el segon tnent
d'Alcaldia, Sr. Alberto Torralba”.

El Ple de la Corporació municipal, conforme al preceptuat en l'artcle 91 del Reglament d'organització,
funcionament  i  règim  jurídic  de  les  enttats  locals,  aprovat  per  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de
novembre, acorda per unanimitat aprovar l'acta en els termes que fguren en l'esborrany d'aquesta, amb
la rectfcació indicada.

2.- SECRETARIA.- RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA I REGIDORIES DELEGADES DES DE
L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment del que s'estableix en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, i 42
del  Reglament  d'organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les  enttats  locals,  s'informa  a  la
Corporació  municipal  de les  Resolucions  de l'Alcaldia  i  Regidories  delegades d'àrea hagudes des  de
l'últma sessió ordinària del Ple, segons consta en els llibres corresponents de la Corporació, el resum de
la qual és el següent:

NOMBRES DE DECRETS
TOTAL DECRETS

EMESOS
núm. 1234/2018, de 6 d'octubre al núm. 1663/2018, de 14 de
novembre  tots dos inclusivament)

430

El Ple en queda assabentat.

3.- SECRETARIA.- SESSIONS DE JUNTA DE GOVERN LOCAL CELEBRADES DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ
ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment del que s'estableix en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local,
s'informa a la Corporació municipal dels acords de la Junta de Govern Local adoptats des de l'últma
sessió ordinària del Ple, segons consta en les actes corresponents, el resum de les quals es detalla:
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Núm. D'ACTA DATA DE LA SESSIÓ
17 5 de novembre de 2018
18 19 de novembre de 2018

El Ple en queda assabentat.

4.- SECRETARIA - 2021/2018/ACU - DONAR COMPTE DE L'ESCRIT DE DATA DE 26 D'OCTUBRE
DE  2018,  DE  LA  PORTAVEU  DEL  GRUP  MUNICIPAL  SOCIALISTA,  COMUNICANT  L'EIXIDA
IMMEDIATA DEL SEU GRUP DE L'EQUIP DE GOVERN.

Es  dóna  compte  de  l'escrit  de  data  26  d'octubre  de  2018   amb  entrada  en  el  registre  general  de
l'Ajuntament  núm.  21.233 del  mateix  dia)  del  grup  municipal  Socialista,  comunicant  la  seua  eixida
immediata de l'equip de govern, el tenor literal del qual és el següent:

“Maribel Albalat Asensi, com a portaveu del Grup municipal Socialista, comuniquem a l'Ajuntament de
Paiporta:

1. L'eixida immediata del Grup Socialista de l'Equip de Govern.

2. La renúncia a formar part de la Junta de Govern Local.

3. La renúncia a la 1a Tinença d'Alcaldia.

4. La renúncia a les delegacions genèriques de l'Àrea i a les especials d'Alcaldia.

5. La renúncia a la presidència dels comissiones informatves de les Àrees corresponents.

I sol·licitem que ens assignen com a Grup Socialista un despatx a l'Ajuntament, amb la dotació adequada
d'ordinador amb connexió, tal com ho té els altres grups municipals.

Fins que ens assignen despatx amb una ubicació defnitva, utlittarem provisionalment el despatx de la
tercera planta.”

El Ple en queda assabentat.

5.-  SECRETARIA  -  2020/2018/ACU  -  DONAR  COMPTE  DEL  DECRET  DE  L'ALCALDIA  NÚM.
1536/2018, DE 26 D'OCTUBRE, SOBRE MODIFICACIÓ DE LA COMPOSICIÓ DE LA JUNTA DE
GOVERN LOCAL, DESIGNACIÓ DE TINENCES D'ALCALDIA I MODIFICACIÓ DE LES DELEGACIONS
DE L'ALCALDIA EN LA JUNTA DE GOVERN LOCAL I ELS MEMBRES DE LA CORPORACIÓ.

Es dóna compte al Ple del decret de l'Alcaldia núm. 1536/2018, de 26 d'octubre, el tenor literal del qual
és el següent:

"A causa de l'eixida del grup polítc municipal Socialista de l'equip de govern de l'Ajuntament, es fa
necessari modifcar la composició de la Junta de Govern Local, la designació de les tnences d'Alcaldia, i
les delegacions de l'Alcaldia en la Junta de Govern Local i en els membres de la Corporació, considerant
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convenient redactar a aquest efecte un text refós de tots els decrets de l'Alcaldia que queden modifcats
(Decrets de l'Alcaldia núm. 688/2015, de data 3 de juliol i núm. 1247/2018, de data 10 de setembre, que
refós altres anteriors).

I en virtut de l'exposat, aquesta Alcaldia resol:

PRIMER.-  Es  nomenen  membres  de  la  Junta  de  Govern  Local  als  següents  regidors  i  regidores  de
l'Ajuntament: Sr. Josep Val Cuevas, Sra. Beatrit Jiménet Jiménet, Sr. Antoni Torreño Mateu, Sr. Guillem
Montoro Lópet, Sr. Alberto Torralba Campos i Sra. Mª Teresa Verdú Cantó.

SEGON.- Es nomenen tnents d'Alcaldia als següent regidors:

• Primer tnent d'Alcaldia, Sr. Alberto Torralba Campos.

• Segon tnent d'Alcaldia, Sr. Josep Val Cuevas.

TERCER.- Delegar en la Junta de Govern Local les següents atribucions de l'Alcaldia:

• Aprovar les memòries, plans d'actuació, programacions, estudis, convenis i projectes que no
siguen competència del Ple.

• Aprovar els instruments de planejament i gestó urbanístca competència de l'Alcaldia.

• Facultats que confereix la legislació urbanístca i mediambiental per a aprovar els informes
Ambiental i Territorial Estratègic dels instruments de planejament, gestó i execució urbanístca,
quan la legislació sectorial establisca que la competència per a la seua aprovació correspon a
l'Ajuntament.

•  Atorgar  les  llicències  d'actvitats  qualifcades,  d'actvitats  recreatves,  d'obres  majors  i
demolició, així com els expedients de declaració de ruïna.

• Aprovar les sancions per infraccions urbanístques.

• Aprovar els  padrons de tota classe de tributs,  taxes i  preus públics  i  fxar els  períodes de
cobrament.

• Autorittar i disposar despeses en general (Fases A i successives) en quanta igual o superior a
6.000  euros,  dins  dels  límits  de  competència  de  l'alcaldessa  i  que  és  corresponen  amb  el
desenvolupament normal del pressupost i d'acord amb el procediment establit per la normatva
aplicable. A excepció de l'aprovació de les factures i de les certfcacions d'obres (fases O i P) de
qualsevol  quanta,  que estan delegades  en la  regidoria  de  l'àrea d'Hisenda  i  Administració
General.

• Aprovar els expedients de contractació i  l'adjudicació dels contractes (Fases A i  D) d'obres,
concessió d'obres públiques, concessió de serveis públics, subministraments,  serveis,  així  com
contractes administratus especials i privats, la quanta dels quals siga igual o superior a 5.000
euros  sense  IVA,  dins  dels  límits  de  competència  de  l'Alcaldia  i  que es  corresponen  amb el
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desenvolupament normal del pressupost, i d'acord amb el procediment establit en la normatva
aplicable.  No  s'inclou  en  aquesta  delegació  les  facultats  d'iniciació  del  procediment  de
contractació, ni la resolució sobre classifcació de les proposicions presentades i requeriment per
a aportació de documentació complementària.

• Retornar les garantes i les fances per obres d'urbanittació o de qualsevol actuació urbanístca.

• Organittar els serveis de Recaptació i Tresoreria, sense perjudici de les facultats del Ple per a
aprovar les formes de gestó d'aquests serveis.

• Competència de l'Alcaldia per a autorittar l'ocupació d'espais públics per a la celebració de
festejos taurins tradicionals (bous al carrer) en els casos en què corresponga i prèvia petció de
les enttats organittadores.

QUART.- Es confereixen les següents delegacions genèriques per àrees municipals, tenint aquestes àrees
a l'efecte d'aquest Decret la denominació i atribució de matèries que s'indiquen:

4.1.- ÀREA D'URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT: SR. JOSEP VAL CUEVAS.

• Planejament Urbanístc (Pla General d'Ordenació Urbana i la resta d'instruments d'ordenació
Urbanístca).

• Ordenances i reglaments de serveis públics d'índole tècnica (ordenança general de construcció,
transports  públics,  enllumenat  públic,  clavegueram  i  depuració  d'aigües  residuals,
subministrament d'aigua per a consum, contaminació ambiental, residus sòlids urbans i el seu
tractament, neteja viària, catàleg d'edifcis històrics, arbrat, energies alternatves, etc.).

• Gestó Urbanístca (Programes d'Actuació Integrada, reparcel·lacions, projectes d'urbanittació
i d'obres, expropiacions i la resta d'instruments de gestó urbanístca legalment establits, així
com  tramitació  de  la  contractació,  seguiment  i  control  d'obres  i  serveis  públics  municipals
d'índole tècnica, excepte assumptes que estguen encomanats al departament de Contractació o
que es gestonen per l'empresa pública de serveis).

•  Disciplina  Urbanístca  i  Mediambiental  (llicències  d'obres,  declaracions,  autorittacions  i
llicències  ambientals,  llicències  d'obertura  d'establiments  i  altres  actvitats,  llicències  de
parcel·lació,  altres  instruments  de  policia  urbanístca  i  mediambiental  per  al  control  de  les
actvitats privades i públiques, ordres d'execució per raons de seguretat, salubritat i ornament,
infraccions i sancions urbanístques i mediambientals, exceptuades les relatves a les Ordenances
de Convivència, Mercats, Cementeris i de Salut Pública i Sanitat).

• Relacions agràries i horts urbans.

• Mobiliari urbà, conservació de carrers i camins, parcs i jardins.

• Enttat Pública Empresarial "Empresa de Serveis de Paiporta" (ESPAI).

• Habitatge, Medi Ambient i Qualitat de Vida, creixement sostenible de la població
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• Patrimoni Municipal de Sòl

4.2.- ÀREA D'HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL: SRA. BEATRIZ JIMÉNEZ JIMÉNEZ.

A) HISENDA

• Pressupostos  i  Comptabilitat  municipal,  comptes generals  i  la  resta  de caràcter  econòmic,
liquidació del pressupost, Intervenció d'ingressos i despeses, balanços i inventaris comptables,
control fnancer, estudis econòmics i fnancers de l'Ajuntament i els seus serveis, plans econòmics
i  fnancers  de  l'Ajuntament,  plans  d'ajust,  informació  econòmica  i  comptable  a  altres
administracions, membres de la Corporació, enttats i partculars, relacions amb el Tribunal de
Comptes i Sindicatura de Comptes.

• Tresoreria i caixa municipal, comptes bancaris, operacions de crèdit i de Tresoreria, ingressos i
despeses,  tramitació,  aprovació  i  realittació  de  pagaments,  pagaments  de  tributs  i  altres
conceptes  a  altres  administracions,  compensacions  de  cobraments  i  pagaments,  caixers
automàtcs, consttució, depòsit i devolució d'avals i fances, despeses a justfcar,   bestretes de
caixa fxa.

•  Rendes,  liquidacions  tributàries  de  totes  classes,  benefcis  fscals,  padrons  fscals,  gestó
cadastral,  inspecció de tributs,  règim sancionador tributari,  recaptació de tributs  en període
voluntari i executu, calendari fscal, ajornaments.

• En matèria d'aprovació de despeses, es tndrà en compte l'establit en l'apartat cinquè d'aquest
decret.

B) DEPENDÈNCIA DE SECRETARIA

• Fe pública administratva, constància d'actes i acords, registre general, arxiu general administratu,
assessorament jurídic general,  defensa en judici,  Secretaria de la Corporació i  dels òrgans col·legiats
municipals, Registre d'interessos, petcions d'informació de regidors i regidores i sindicats, relacions amb
el Síndic de Greuges, relacions insttucionals amb altres administracions, també amb les mancomunitats,
enttats metropolitanes i consorcis, sense perjudici de les relacions ordinàries dels corresponents serveis
que estan  atribuïdes  a  les  dependències  competents  per  raó de  la  matèria,  assumptes  generals  de
l'Ajuntament.

C) DEPENDÈNCIA DE CONTRACTACIÓ

• Tramitació de les contractacions d'obres, serveis, subministraments, gestó de serveis públics, concessió
d'obres públiques, contractes administratus especials i contractes privats de l'Ajuntament, en totes les
seues  fases,  incloses  les  modifcacions  contractuals,  revisions  de  preus,  resolució  de  contractes  i
tramitació  d'incidències  i  sancions  contractuals,  excepte  contractacions  i  tràmits  que  expressament
estguen  delegades  en  altres  dependències  i  sense  perjudici  de  la  redacció  dels  documents  tècnics
contractuals  que  resulten  precisos,  que  correspondrà  al  personal  tècnic  de  les  dependències  les
necessitats de les quals es tracte de satsfer amb el respectu contracte, i del control del compliment de
les prestacions contractuals, que també estarà assignat a les dependències competents per la matèria
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contractual què es tracte.

D) DEPENDÈNCIA DE PERSONAL

•  Plantlla  d'empleades  i  empleats  públics  municipals,  Relació  de  Llocs  de  treball,  determinació  de
retribucions,  ajudes socials,  instruments d'ordenació de les empleades i  empleats públics municipals,
Mesa de Negociació, relacions amb els sindicats de les empleades i empleats municipals, selecció de
personal  funcionari  i  laboral  de  l'Ajuntament,  nomenament  de  personal  interí,  eventual  i  directu,
contractes laborals, promoció de les empleades i empleats públics, premis i recompenses, procediments
disciplinaris, prevenció de riscos laborals, seguretat i salut laboral, jubilacions, excedències i tramitació
de situacions administratves, formació i arxiu dels expedients personals.

• Nòmines, calendari i jornada laboral, control de presència i de rendiment, gratfcacions i complements
de productvitat, vacances, permisos i llicències, baixes laborals per malalta comuna i per accident de
treball, bestretes reintegrables, cotttacions a la Seguretat Social, retencions IRPF, descomptes quotes
sindicals, embargaments de salaris.

E) DEPENDÈNCIA DE PATRIMONI I INTERIOR

•  Formació  i  manteniment  de  l'Inventari  municipal  de  Béns,  adquisició,  gestó,  concessió,  control  i
alienació de béns municipals,  gestó d'assegurances de qualsevol  classe (responsabilitat  patrimonial,
béns,  accidents,  defensa  jurídica,  vehicles,  exposicions,  etc.),  Reclamacions  de  responsabilitat
patrimonial  a  l'Ajuntament,  reclamacions  per  danys  a  béns  municipals,  autorittacions  ocupació  via
pública per a esdeveniments i actes per enttats o partculars anara de la setmana de festes patronals,
guals de vehicles, infraccions a ordenances municipals de naturalesa no tributària ni urbanístca.

• Estadístca, Padró d'Habitants, tauler d'edictes, ocupació de via pública amb taules i cadires (terrasses),
cementeris, noces civils, parelles de fet.

F) POLICIA LOCAL I PROTECCIÓ CIVIL

•  Seguretat  Pública  i  vigilància  general  en  la  població,  vigilància  d'edifcis  municipals,  custòdia
d'autoritats municipals, control del trànsit, senyalittació del trànsit (semafòrica, horittontal i  vertcal,
estacionaments, etc.),  vigilància i  denúncia d'infraccions i sancions de les ordenances municipals i en
matèria de trànsit i circulació de vehicles, policia judicial quan siguen requerits per a aqueixes funcions
pels òrgans judicials competents, vigilància, control de seguretat i col·laboració adequada amb el seu
caràcter de cos de seguretat municipal en els esdeveniments i actvitats en les vies i llocs públics que se li
encomanen, retrada de vehicles de la via pública.

• Protecció civil, agrupació de voluntaris, transport sanitari.

• Extnció d'incendis.

4.3.- ÀREA DE BENESTAR SOCIAL: SR. GUILLEM MONTORO LÓPEZ.

A) ASSISTÈNCIA SOCIAL.

Pàgina 8 de 97

Identificador IsoJ +Hdc yZ82 L3vj jEgO +YB7 ehw=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



• Acció social,  Assistència Social, ajudes econòmiques, campanyes de solidaritat,  renda garantda de
ciutadania, voluntariat social.

•  Discapacitats,  Servei  d'atenció  a  persones  amb  dependència,  Servei  d'ajuda  a  domicili,  Targetes
d'aparcament.

•  Ajuda  humanitària  i  cooperació  al  desenvolupament.  Immigració.  Relacions  amb el  tercer  sector.
Voluntariat Social.

B) SANITAT.

• Sanitat i Salut Pública, relacions amb les administracions sanitàries, Centre de Salut, sanitat escolar i
vacunacions, servei d'arreplega d'animals.

• Drogodependència.

C) PERSONES MAJORS.

• Persones majors, Pensionistes, Vacances socials. Termalisme social. Teleassistència. Llar de la Tercera
Edat.

D) IGUALTAT.

•  Dona.  Igualtat.  Eradicació  violència  de  Gènere.  Consell  de  la  Dona.  Polítques  LGTB.  Eradicació
homofòbia i transfòbia.

E) COL·LABORACIÓ AMB ALTRES ADMINISTRACIONS.

• Treballs en benefci de la comunitat.

• Tramitació de recursos socials altres administracions.

F) HABITATGE.

• Habitatge. Habitatges socials. Ofcina antdesnonaments.

4.4.- ÀREA D'OCUPACIÓ I COMERÇ: SRA. Mª TERESA VERDÚ CANTÓ.

A) AGÈNCIA DE DESENVOLUPAMENT LOCAL.

•  Agència  de  desenvolupament  local.  Emprenedores  i  emprenedors,  treballadores  i  treballadors
autònoms, assessorament a les empreses i foment de l'actvitat empresarial.

B) AGÈNCIA DE COL·LOCACIÓ I OCUPACIÓ.

• Agència de Col·locació. Intermediació i orientació laboral.

• Ocupació. Programes de formació per a l'ocupació i programa de foment d'ocupació. Ocupació juvenil.
Servei municipal d'ocupació i formació. Subvencions d'ocupació. Tallers ocupacionals i d'ocupació.
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C) COMERÇ I CONSUM.

• Comerç. AFIC. Consum. OMIC.

• Mercat municipal, mercat setmanal.

4.5.- ÀREA DE CULTURA: SR. ALBERTO TORRALBA CAMPOS.

A) CULTURA.

• Cultura, actvitats culturals. Agrupacions artstques i culturals. Concursos i premis literaris i culturals.
Promoció de la cultura.

B) ESPORTS.

• Esports. Actvitats i esdeveniments esportus. Escoles esportves municipals. Poliesportu municipal i
instal·lacions esportves. Consell municipal d'esport. Esport autòcton. Jocs esportus escolars. Promoció i
formació esportva. Servei municipal d'esports.

C) JOVENTUT.

•  Joventut.  Associacionisme  juvenil.  Punt  d'informació  juvenil.  Servei  de  la  joventut.  Consell  de  la
Joventut.

D) BIBLIOTECA.

E) MUSEU DE LA RAJOLERIA.

• Museu de la Rajoleria. Exposicions.

F) AUDITORI.

• Auditori municipal. Música. Teatre. Cinema.

G) FESTES.

• Festes i actvitats recreatves. Falles. Festes patronals i tradicionals.

4.6.- ÀREA D'EDUCACIÓ: SR. ANTONI TORREÑO MATEU.

A) CENTRES D'ENSENYAMENT.

• Escoles i centres d'ensenyament. Actvitats de centres escolars. Consells Escolars municipal i de centres.
Escolarittació. Escoles infantls. Relacions amb els centres educatus. AMPAS. Compliment d'obligacions
municipals  en matèria de manteniment,  subministraments i  consergeria d'edifcis  educatus.  AMPAS.
Beques llibres ensenyament.

B) CENTRE DE FORMACIÓ DE PERSONES ADULTES.

C) GABINET PSICOPEDAGÒGIC MUNICIPAL.
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CINQUÈ.-  Conferir  delegacions especials  de l'Alcaldia  per a  la  gestó de determinats  serveis,  amb la
denominació i atribucions següents:

5.1.-DELEGACIÓ ESPECIAL DE L'ALCALDIA DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA: SR. GUILLEM MONTORO LÓPEZ.

• Partcipació Ciutadana. Proximitat. Registre municipal d'enttats i associacions locals. Associacionisme.
Consultes populars. Pressupostos partcipatus. Fòrums de partcipació ciutadana.

5.2.- DELEGACIÓ ESPECIAL DE L'ALCALDIA DE JOVENTUT I ESPORTS: SRA. ZAIRA MARTÍNEZ CHISBERT.

A) JOVENTUT.

•  Joventut.  Associacionisme  juvenil.  Punt  d'informació  juvenil.  Servei  de  la  joventut.  Consell  de  la
Joventut.

B) ESPORTS.

• Esports. Actvitats i esdeveniments esportus. Escoles esportves municipals. Poliesportu municipal i
instal·lacions esportves. Consell municipal d'esport. Esport autòcton. Jocs esportus escolars. Promoció i
formació esportva. Servei municipal d'esports.

5.3.- DELEGACIÓ ESPECIAL DE L'ALCALDIA D'IGUALTAT: SR. GUILLEM MONTORO LÓPEZ.

•  Dona.  Igualtat.  Eradicació  violència  de  Gènere.  Consell  de  la  Dona.  Polítques  LGTB.  Eradicació
homofòbia i transfòbia.

5.4.- DELEGACIÓ ESPECIAL DE L'ALCALDIA DE FOMENT DE LES ARTS ESCÈNIQUES I BIBLIOTECA: SRA. Mª
TERESA VERDÚ CANTÓ.

• Foment de les representacions teatrals, relacions amb els grups de teatre de la localitat.

• Biblioteca municipal.

SISÉ.- Signifcar que les delegacions genèriques comprenen totes les competències de l'Alcaldia en les
matèries incloses en l'àrea i en els termes més amplis possible, excepte aquelles indelegables legalment i
les  que siguen en el seu moment objecte de delegació en la Junta de Govern Local,  i  comprenen la
facultat  de  resoldre  per  mitjà  d'actes  administratus  que  afecten  tercers,  inclosos  els  recursos  de
reposició que s'interposen contra els mateixos en tots els assumptes de l'àrea.

En matèria d'aprovació de despeses, s'atribueixen a les diverses Regidories delegades d'Àrea l'aprovació
de despeses en general (fases A i successives), en partcular subvencions. Quan es tracte de contractes
menors es delega en les Regidories d'Àrea l'aprovació de les fases A i D de la despesa, quan siga menor
de 5.000€ sense IVA.

L'aprovació de les factures (Fase O i P) i de les certfcacions d'obra (fases O i P) de qualsevol quanta es
delega en la Regidoria de l'àrea d'Hisenda i Administració General.

SETÉ.- Assenyalar que les delegacions especials comprenen la direcció interna i  la gestó dels serveis
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corresponents, però no la facultat de resoldre per mitjà d'actes administratus que afecten tercers.

VUITÉ.- Indicar la possibilitat de l'alcaldessa de reclamar, modifcar o revocar les delegacions que de les
atribucions de la seua competència efectua en la present resolució, amb les formalitats exigides en la
legislació aplicable a tals suposats.

NOVÉ.-  Traslladar  degudament  la  present  resolució  als  regidors  i  regidores,  així  com  als  serveis
municipals afectats per aquesta.

DESÉ.- Posar la present resolució en coneixement del Ple de l'Ajuntament en la primera sessió que se
celebre i publicar-la en el Butllet Ofcial de la Província, tot #això sense perjudici de la seua efectvitat
immediata.

ONZÉ.- Determinar que aquesta resolució tndrà vigència des de la seua data i fns que l'Alcaldia resolga
revocar-la o modifcar-la.

DOTZÉ.- Signifcar que les diferents matèries i serveis municipals que s'esmenten en aquest Decret de
delegacions  estan  referits  tant  a  les  atribucions  de  l'Alcaldia  referents  a  competències  pròpies  de
l'Ajuntament com les que estguen o puguen ser més endavant delegades en aquest, així com a les altres
competències  que  posseïsca  o  puga  assumir  la  Corporació  municipal  de  conformitat  amb  els
procediments i amb compliment dels requisits legalment establits.

TRETZÉ.- Signifcar que el present decret deixa sense cap efecte i substtueix als dictats anteriorment per
aquesta Alcaldia respecte a les designacions i delegacions que conté."

El Ple en queda assabentat.

6.- SECRETARIA - 2023/2018/ACU - DONAR COMPTE D'ESCRIT DE DATA 13 DE NOVEMBRE DE
2018,  DEL  PORTAVEU  DEL  GRUP  MUNICIPAL  POD-EU  COMUNICANT  MODIFICACIÓ  DE
REPRESENTANTS DEL SEU GRUP EN LES COMISSIONS INFORMATIVES D'URBANISME,  MEDI
AMBIENT I SOSTENIBILITAT I D'OCUPACIÓ I COMERÇ.

Es dóna compte de l'escrit del portaveu del grup municipal POD-EU de data 13 de novembre de 2018
 amb entrada en el registre general de l'Ajuntament núm. 22.610 del mateix dia) mitjançant el qual es
comunica el canvi de representants del seu grup en les següents comissions informatves:

- Comissió informatva de l'àrea d'Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat: Sr. Alberto Torralba Campos.

- Comissió informatva de l'àrea d'Ocupació i Comerç: Sra. Mª Teresa Verdú Cantó.

El Ple en queda assabentat.

7.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 1928/2018/ACU - PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE
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REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN ENTITATS I ORGANISMES PÚBLICS.

Es dóna compte de la següent proposta de l'Alcaldia sobre modifcació de representants de la Corporació
en enttats i organismes públics:

“A proposta d'aquesta Alcaldia, mitjançant acord de data 7 de juliol de 2015, el Ple de l'Ajuntament va
aprovar la designació de representants de la Corporació en enttats i organismes públics. Aquest acord
responia a l'organittació de l'equip de govern de l'Ajuntament, format pels grups polítcs municipals de
Compromís, Socialista i POD-EU.

Mitjançant escrit de data 26 d'octubre de 2018, amb entrada en el Registre general de l'Ajuntament
núm. 21.233 del mateix dia, el grup polítc municipal Socialista ha comunicat la seua eixida de l'equip de
govern municipal, indicant la seua renúncia a formar part de la Junta de Govern Local, a la primera
Tinença d'Alcaldia, a les delegacions d'Àrea i especials atorgades per l'Alcaldia i a la Presidència de les
dues comissions informatves municipals que tenien assignades.

L'Alcaldia,  a  la  vista  d'aquesta  comunicació,  considera  que han de  modifcar-se  les  designacions  de
representants de la Corporació en altres enttats i organismes públics que en aquell moment van recaure
en regidors del grup Socialista en atenció al fet que formaven part de l'equip de govern municipal.

I en conseqüència es proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció del següent acord:

PRIMER: Modifcar les designacions de representants de l'Ajuntament en altres enttats i  organismes
públics aprovades pel Ple el dia 7 de juliol de 2015, quant a les següents representacions:

- MANCOMUNITAT DE L'HORTA SUD

Alcaldessa: Sra. Isabel Martn Gómet

Regidor: Sr. Alberto Torralba Campos

- ENTITAT METROPOLITANA PER Al TRACTAMENT DE RESIDUS (EMTRE)

Titular: Sr. Josep Val Cuevas

Suplent: Sra. Mª Teresa Verdú Cantó

- XARXA DE MUNICIPIS VALENCIANS PER A LA SOSTENIBILITAT

Titular: Sr. Josep Val Cuevas

Suplent: Sr. Antoni Torreño Mateu

- COMITÉ LOCAL/COMARCAL CREU ROJA L'HORTA SUD

Sr. Guillem Montoro Lópet

- CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL

President: Sr. Antoni Torreño Mateu

Vocal: Sra. Beatrit Jiménet Jiménet
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SEGON.- Seguir en l'expedient el procediment i els tràmits legals.”

El Sr. Secretari indica que aquesta proposta ha de sotmetre's a doble votació: una primera quant als
representants de l'Ajuntament en la Mancomunitat de l'Horta Sud, que han d'aprovar-se per majoria
absoluta, d'acord amb els estatuts d'aquesta Mancomunitat. I una segona votació conjunta per a la resta
de representants, que han d'aprovar-se per majoria simple.

Sotmesa a votació el canvi de representants en la Mancomunitat de l'Horta Sud, s'emeten 7 vots a favor,
dels membres dels grups Compromís i Pod-EU, 4 vots en contra dels membres del grup Socialista i 8
abstencions dels membres dels grups Popular i Ciudadanos, així com la de la regidora no adscrita. Amb el
que no s'obté la majoria absoluta del número legal dels membres de la Corporació  11) requerida per a
l'aprovació d'aquest assumpte, per la qual cosa queda sense aprovar.

A contnuació se sotmet a votació la resta de les modifcacions de representants que conté la proposta,
que queda aprovada per majoria, amb 7 vots a favor, dels membres dels grups Compromís i Pod-EU, 4
vots en contra dels  membres del  grup Socialista i  8  abstencions dels  membres dels  grups Popular  i
Ciudadanos, així com la de la regidora no adscrita.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

En representació de l'equip de govern intervé la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i Administració
General,  Sra. Beatriz Jiménez, qui  explica que la designació de representants de l'Ajuntament en els
diferents organismes supramunicipals sempre ha recaigut en membres de la Corporació pertanyents al
seu equip de govern, del qual fns ara formava part el grup Socialista. Però des del 26 d'octubre últm
aquest  grup  ja  no  forma  part  del  govern  municipal  pel  que  es  proposa  la  modifcació  de  les
representacions que el mateix tènia assignades, per coherència.

El portaveu del grup POD-EU, Sr. Alberto Torralba, indica que es tracta de contnuar amb el mateix criteri
que fns ara en la designació dels representants de la Corporació en altres enttats i organismes públics.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, considera que la proposta presentada no és coherent,
perquè la representació de l'Ajuntament en altres enttats correspon aprovar-la al Ple, no a l'equip de
govern, i màximament quan aquest es troba en una situació d'extrema feblesa, amb una ultra minoria de
8 membres de la Corporació enfront del número total de 21, la qual cosa mai abans havia ocorregut a
Paiporta. Es pretén contnuar amb una practca pròpia de qui té la majoria de representants en el Ple.
Considera que és un cas diferent del nomenament dels membres de la Junta de Govern Local, que sí que
correspon a  l'Alcaldia.  Per  tot  això,  entén  que  si  voten  a  favor  de  la  proposta  legitmen el  govern
absolutament minoritari dels representares de Compromís i POD-EU, i si voten en contra ratfquen uns
nomenaments  que  es  van  realitzar  en  el  seu  moment  sense  que  tampoc  representaren  la
proporcionalitat dels grups municipals en el Ple. Pel que s'abstndran en la votació, doncs, malgrat ser el
grup  majoritari  de  l'Ajuntament,  no  han  pogut  aconseguir  un  acord  mínim amb els  restants  grups
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respecte a aquest assumpte.

Per part del grup Socialista intervé el Sr. Vicent Ciscar, qui destaca que malgrat les manifestacions de
coherència que han formulat els altres grups, en realitat estan assistnt a tot un festval d'incoherències.
La proposta pretén deixar sense representants en altres enttats al grup Socialista, però considera que
aquestes representacions se'ls van atorgar com a membres de la Corporació, no de l'equip de govern. I a
més resulta paradoxal que l'actual equip de govern puga contnuar sent-ho gràcies als vots que en el seu
moment va aportar el grup Socialista. Diu que per a 6 mesos que queden de mandat corporatu i quasi
cap reunió dels organismes supramunicipals no val la pena aprovar cap canvi, encara que no els estranya
la  proposta,  ja  que  l'Alcaldia  ha  intentat  sempre  llevar  representació  al  grup  Socialista.  Quant  a
l'abstenció del  grup Popular,  manifesta que amb això no aconseguiran tndre cap representació sinó
únicament  permetran  que  la  proposta  tre  avant,  augmentat  les  designacions  de  representants
pertanyents a l'actual equip de govern. Assenyala que no han volgut pactar amb el Partt Popular una
esmena a la proposta, perquè la postura del grup Socialista en aquest assumpte és votar en contra, no
plantejar una proposta alternatva. Considera que tots els membres de la Corporació han de centrar-se
en el que realment importa als ciutadans de Paiporta, no a qüestons merament internes. Si el grup
Popular els demana la seua col·laboració per a coses realment importants, els donaran suport, però no
per a un altre tpus de propostes que no milloren per a res els problemes dels veïns. Finalment assenyala
que en la votació de representants en la Mancomunitat de l'Horta Sud, que es realitzarà per separat,
quedaran clares les postures de cada grup.

El  portaveu  del  grup  Ciudadanos,  Sr.  José  Antonio  Salvador,  considera  que  l'equip  de  govern  havia
d'haver consensuat la proposta. Assenyala que la renúncia del grup Socialista a formar part del govern
municipal  no incloïa als  representants d'aqueix grup en altres organismes.  Indica que el  seu vot en
contra  perjudica  a  Compromís  i  POD-EU,  i  el  vot  a  favor  perjudica  el  grup  Socialista.  S'ha  perdut
l'oportunitat de fer partcipe a l'oposició de la forma de resoldre aquest assumpte. En la Corporació no
sobra ningú, i tots han d'asseure's per a debatre i consensuar els assumptes, de manera que puguen
votar-los  a  favor.  Però  davant  la  falta  de  consens  s'abstndrà  en  la  votació  per  a  no  perjudicar  ni
benefciar a cap dels tres grups. Finalment demana que els representants que es designen faciliten a la
resta dels membres de la Corporació la informació relatva als organismes en els quals estan designats.

La regidora no adscrita, Sra. María Consolación Tarazona, també manifesta que s'abstndrà en la votació
de la proposta.

La Sra. Beatriz Jiménez aclareix que en la comissió informatva ja es va esmentar la conveniència de
consensuar  aquesta  proposta,  però  ningú  va  plantejar  cap  alternatva,  i  era  en  aqueix  òrgan  on
corresponia  fer-lo,  perquè  ja  ha  dit  en  altres  ocasions  que  no  és  partdària  que  els  assumptes  es
negocien en els despatxos i no en els òrgans municipals que tenen aqueixa funció, amb partcipació de
tots i totes i estenent acta. Afg que el Partt Popular i el grup Socialista volen tndre representants en
altres organismes, quan habitualment aqueixes representacions han correspost a l'equip de govern. I diu
que el que resulta incoherent és la postura del grup Socialista, que quan estava en el govern defensava
que tots els representants formaren part de l'equip de govern, i ara que està en l'oposició canvia de
postura.
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El  Sr.  Alberto  Torralba  considera  lògic  que  els  representants  en  organismes  supramunicipals  siguen
persones de confança de l'equip de govern, i que informen dels assumptes que es tracten en ells en les
comissions informatves municipals corresponents, que és on els assumptes s'han de consensuar. Exposa
que encara que la designació dels representants corresponga al Ple, no necessàriament ha de realitzar-se
en proporció a la composició d'aquest òrgan, perquè per motus pràctcs d'efciència convé que siguen
els proposats per l'equip de govern, com a responsable de la polítca de l'Ajuntament en els organismes
supramunicipals i de la transmissió de l'Ajuntament de les propostes que arriben des d'ells. Finalment
indica al Sr.  Vicente Ibor que si els 8 membres de l'equip de govern de la Corporació són una ultra
minoria, els 7 del grup Popular encara són menys.

El Sr. Vicente Ibor assenyala que el seu grup té més regidors que POD-EU  2) i Compromís  6), per la qual
cosa havia de tndre representants en les enttats supramunicipals, que representen a la Corporació en el
seu conjunt,  perquè no tenen per què ser de la confança de l'equip de govern. I diu que en molts
municipis, en els quals no existeix majoria absoluta, els representants en l'EMTRE i en la Mancomunitat
pertanyen als grups de l'oposició. Explica que el grup Popular ja va votar en contra quan es van aprovar
els  representants  del  grup  Socialista  que  ara  es  tracten  de  substtuir,  perquè  no  se'ls  va  oferir  la
possibilitat  de partcipar  en les  representacions.  I  ara  que l'equip  de govern només compta amb 8
membres de la Corporació tampoc els sembla bé la proposta. Han intentat parlar i consensuar aquest
assumpte amb el grup Socialista, però no han volgut arribar a un acord. No obstant això, encara queden
5 plens ordinaris, en els quals es podrà parlar i consensuar sobre moltes coses. I conclou que el seu grup,
per coherència, s'abstndrà en la votació.

El Sr. Vicent Ciscar exposa que el grup Popular parla molt de consens però a l'hora de la veritat no el
manifesta. Diuen que no els sembla bé la proposta, i no obstant això, toleraran que Compromís i POD-EU
tnguen més representants, segurament per revengisme amb el grup Socialista.

El  Sr.  José  Antonio  Salvador  recorda  que  la  comissió  informatva  va  proposar  que  tots  els  grups
s'assegueren a parlar sobre aquest tema. Però no ha sigut així,  i  l'equip de govern planteja la  seua
postura i el grup Socialista la seua, sense que s'intente cap consens.

La  Sra.  Alcaldessa  fnalment  indica  que  tota  la  documentació  dels  organismes  supramunicipals  s'ha
enviat a tots els grups de la Corporació. I que si  es pretenia consensuar la present proposta, s'havia
d'haver fet abans del Ple i no ara. Posa l'exemple de la moció insttucional sobre la celebració del 25 de
novembre,  respecte  a  la  que  es  va  aconseguir  consens  en  la  comissió  informatva.  Coincideix  en
l'apreciació  de  la  Sra.  Beatriz  Jiménez  que  els  assumptes  de  l'Ajuntament  han  de  tractar-se  amb
transparència i en els òrgans municipals corresponents, no a porta tancada en els despatxos. I conclou
que l'equip de govern contnua treballant pels veïns i les veïnes del poble i en aquests mesos que resten
de mandat corporatu es poden fer moltes coses.

8.-  HISENDA I  ADMINISTRACIÓ GENERAL -  26/2018/PGRU -  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL
SOCIALISTA SOBRE MODIFICACIÓ DE LA COMPOSICIÓ DE LES COMISSIONS INFORMATIVES DE
BENESTAR SOCIAL I  D'OCUPACIÓ I  COMERÇ,  QUANT AL NOMBRE DE REPRESENTANTS DEL
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GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS.

L'Ajuntament  Ple  per  majoria,  amb  12  vots  a  favor  dels  membres  dels  grups  Popular,  Socialista  i
Ciudadanos, així com el de la regidora no adscrita, i 7 abstencions dels membres dels grups Compromís i
Pod-EU,  aprova  la  següent  moció  del  grup  Socialista  sobre  modifcació  de  la  composició  de  les
comissions  informatves  de  Benestar  Social  i  d'Ocupació  i  Comerç,  el  tenor  literal  de  la  qual  és  el
següent:

“Conforme a l'establit en l'artcle 123 del Reglament d'Organittació, Funcionament 1 Règim Jurídic de les
Enttats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1t86, de 28 de novembre, les Comissions Informatves,
integrades exclusivament per membres de la Corporació, són òrgans sense atribucions resolutòries que
tenen per funció l'estudi, informe o consulta dels assumptes que hagen de ser sotmesos a la decisió del
Ple i de la Junta de Govern Local quan aquesta actue amb competències delegades pel Ple, excepte quan
hagen d'adoptar-se acords declarats urgents. Les Comissions Informatves informaran igualment aquells
assumptes  de  la  competència  pròpia  de  la  Junta  de  Govern  Local  i  de  l'alcaldessa  que  els  siguen
sotmesos al seu coneixement per expressa decisió d'aquelles. Les Comissions informatves Permanents
són  les  que  es  consttueixen  amb  caràcter  general,  distribuint  entre  elles  les  matèries  que  han  de
sotmetre's al Ple.

En  el  punt  5  del  Ple  celebrat  el  dia  7  de  Juliol  de  2015,  s'aprova  la  composició  de  les  comissions
informatves permanents que estaven integrades per deu membres (tres representants del grup Popular,
tres representants del grup Compromís, dos representants del grup Socialista, un representant del grup
POD-EU i un representant del grup Ciudadanos).

Tal com determina el citat reglament, tots els grups polítcs integrants de la Corporació, excepte renúncia
expressa, tndran dret a partcipar en aquests òrgans, mitjançant la presència de regidors/es pertanyents
als mateixos en proporció al nombre de regidors/es que tnguen en el Ple.

En el Ple ordinari del dia 31 de maig de 2018, en el punt 1, s'aprova l'augment d'un membre en totes les
comissions, perquè el grup Ciudadanos i la regidora no adscrita tnguen representació en aquestes.

Dilluns passat 1t de novembre es va establir en les comissions de Benestar Social i d'Ocupació i Comerç,
que la Presidència de les mateixes l'ostentara la seua presidenta nada, que és l'alcaldessa.

Tal com estableix el citat reglament, les comissions estaran integrades de manera que la seua composició
s'acomode a la proporcionalitat existent entre els diferents grups polítcs representats en la Corporació.

Amb  la  incorporació  de  l'alcaldessa  del  grup  Compromís  a  aquestes  comissions  s'altera  aquesta
proporció.

Pel que aquest grup proposa al Ple per a la seua aprovació el següent acord:

1. Que els o les representants del grup Compromís en les comissions Benestar Social i d'Ocupació
i Comerç, inclosa l'alcaldessa, siguen 3, d'acord amb la proporcionalitat de la seua representació
en la Corporació.
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2. Instar al grup Compromís perquè com més prompte millor comunique els seus representants
en aquestes dues comissions.

3. Donar compte i elevar al pròxim Ple la nova composició d'aquestes comissions de Benestar
Social i d'Ocupació i Comerç.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

Defensa la moció en representació del grup Socialista el Sr. Vicent Ciscar. Explica que l'alcaldessa és la
presidenta nada de totes les comissions informatves i que correspon a cada grup la designació dels seus
representants en aqueixos òrgans col·legiats consultus, en el número que haja aprovat el Ple. Al grup
Compromís li corresponen 3 representants en cada comissió informatva, però quan aqueix grup els va
designar no estava també com a membre de les comissions l'alcaldessa, per la qual cosa ha de realitzar
uns nous nomenaments dels tres membres que li corresponen, incloent l'alcaldessa.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, manifesta que el seu grup votarà a favor de la moció,
perquè és mera conseqüència de l'aplicació de la proporcionalitat del Ple a les comissions informatves, i
resulta necessària al no haver aprovat les comissions informatves de les àrees municipals de Benestar
Social i d'Ocupació i Comerç les propostes de l'Alcaldia perquè foren els regidors i les regidores de l'àrea
els qui exerciran les seues presidències efectves.

Per part del grup Compromís intervé la Sra. Beatriz Jiménez, qui expressa que en aquest Ajuntament
correspon la direcció de les àrees municipals als regidors i a les regidores als qui l'Alcaldia confereix
aqueixa representació, i són les regidories delegades d'àrea les qui donen compte dels assumptes en les
comissions informatves. Pel que no té sentt que siga l'alcaldessa qui directament presidisca aqueixos
òrgans col·legiats, quan tota la informació la té la Regidoria delegada. Fa referència a les manifestacions
del grup Socialista en la deliberació del punt anterior que tots els grups han de dedicar-se a coses més
importants per als veïns i veïnes que la designació de representants de la Corporació, perquè no entén
quina utlitat té per al poble la moció que han presentat. També es refereix a l'esment al revengisme que
ha fet anteriorment el Sr.  Vicent Ciscar.  I  recorda que els grups Popular i  Socialista van votar en les
comissions informatves en contra que els regidors i les regidores d'àrea exerciren la Presidència efectva
d'aquestes. Assenyala que el seu grup s'abstndrà en la votació d'aquesta moció, igual que va fer en la
comissió  informatva,  perquè  no  entenen  la  seua  necessitat,  ja  que  a  les  comissions  informatves
presidides  per  l'alcaldessa  únicament  van  acudir  altres  dos  membres  del  grup  Compromís.  Sense
necessitat de la moció, el seu grup hauria presentat igual la seua nova proposta de representants en les
dues comissions informatves que abans estaven presidides per les persones del  grup Socialista que
exercien les Regidories delegades d'aqueixes àrees. També es refereix al fet que a més dels representants
nomenats per cada grup, a les comissions informatves poden assistr altres regidors i regidores, encara
que sense vot.

El portaveu del grup POD-EU, Sr. Alberto Torralba, assenyala que encara que no estga expressament
regulat en la normatva, per motus pràctcs d'operatvitat i  distribució del  treball  corporatu, el més
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efcaç és que siguen les Regidories delegades d'àrea les que presidisquen les comissions informatves,
perquè són les qui posseeixen una major informació sobre els assumptes a tractar. Obligar a l'Alcaldia a
que presidisca les comissions informatves resulta poc operatu i pot bloquejar el treball que té assignat
de manera expressa. No obstant això, l'alcaldessa ja presideix aqueixes comissions informatves i el grup
Compromís té intenció de designar a les seues uns altres representants en aquestes.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, expressa que votarà a favor de la moció,
perquè clarifca aquest assumpte independentment que el grup afectat ja anara a nomenar els nous
representants.

La regidora no adscrita,  Sra.  María Consolación Tarazona, manifesta que també votarà a favor de la
moció.

El Sr. Vicent Ciscar puntualitza que no és cert que en les corporacions anteriors sempre hagueren presidit
les comissions informatves les persones que exercien les Regidories delegades d'àrea, perquè recorda
que  en  una  Corporació  governada  en  minoria  pel  PSOE,  algunes  comissions  informatves  van  estar
presidides per regidors de l'oposició. I diu que si el grup Compromís té intenció de fer els nomenaments
que proposa la moció, hauria de votar-la a favor.

9.-  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  1952/2018/ACU  -  DONAR  COMPTE  DE  L'ESTAT
D'EXECUCIÓ  DEL  PRESSUPOST  DEL  TERCER TRIMESTRE  DE  2018  I  DEL  PERÍODE MITJÀ  DE
PAGAMENT DEL TERCER TRIMESTRE DE 2018.

ESTAT D'EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST DEL TERCER TRIMESTRE DE 2018

Vistos  les  dades  obrants  en  el  departament  d'Intervenció,  es  dóna  compte  de  l'estat  d'execució
provisional del tercer trimestre del pressupost de l'Ajuntament de Paiporta per a l'any 2018, segons els
annexos  que  s'adjunten  en  l'expedient   ESTAT  D'EXECUCIÓ  DEL  PRESSUPOST  DES  D'1/01/2018  A
30/09/2018 – Annexos 1 i 2).

El Ple en queda assabentat.

DACIÓ DE COMPTE DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT DEL TERCER TRIMESTRE DE 2018

D'acord amb el que es preveu en el Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, pel qual es desenvolupa la
metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les administracions públiques, tal
com fgura en l'Ofcina Virtual per a la Coordinació Financera de les Enttats Locals, es dóna compte al Ple
de l'Ajuntament de les dades relatves al període mitjà de pagament a proveïdors del tercer trimestre de
2018 obtngut per:

- El propi Ajuntament 6,23 dies

- L'enttat pública empresarial ESPAI 3,63 dies

- I l'agregat de tots dos 5,98 dies
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El Ple en queda assabentat.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

En representació de l'equip de govern intervé la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i Administració
General, Sra. Beatriz Jiménez, qui destaca que es facilita una informació que no es presentava abans al
Ple, atenent la recomanació que va formular la Sindicatura de Comptes a principis d'enguany, de manera
que es facilita la tasca de control dels grups de l'oposició i s'actua amb més transparència de cara a la
ciutadania, en poder conéixer com s'està executant el pressupost i el període mitjà de pagament de les
factures.  Comenta que el termini  mitjà  de pagament de 5 dies de l'Ajuntament ha de considerar-se
satsfactori.

10.- HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 1866/2018/ACU - CALENDARI DEL CONTRIBUENT
2019.

Per acord plenari de 27 de novembre de 2007 es va aprovar el Calendari del Contribuent per a 2008 que
s'ha vingut complint amb regularitat.

Per  això,  i  en la  mesura  en què el  manteniment  dels  mateixos  períodes de pagament  facilita  a  les
persones contribuents el seu coneixement cert  i,  per tant,  l'abonament en termini  dels  seus deutes
tributaris, s'ha considerat oportú contnuar amb els quatre períodes successius de dos mesos de durada,
complementats amb mecanismes de fraccionament i ajornament dels rebuts que faciliten el pagament a
determinats contribuents que així ho sol·liciten, sense excedir la seua extensió de l'any natural.

Vist quant antecedeix, i considerant el que es preveu en els artcles 23 i següents del RD 939/2005 de 29
de juliol pel qual s'aprova el Reglament general de Recaptació, el Ple de l'Ajuntament per unanimitat
adopta el següent acord:

PRIMER.- PAGAMENT EN ENTITAT FINANCERA

De l'1 de febrer a l'1 d'abril estaran al cobrament en voluntària:

- IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA  IVTM)

De l'1 d'abril al 31 de maig estaran al cobrament en voluntària:

- TAXA ARREPLEGADA FEM

- TAXA GUALS

- TAXA LLOCS EN MERCAT I MERCAT AMBULANT  1r semestre)

- TAXA TAULES I CADIRES  1r semestre)

De l'1 de juny al 31 de juliol estaran al cobrament en voluntària:

- IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES NATURALESA URBANA  IBI urbana)
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De l'1 de setembre al 31 d'octubre estaran al cobrament en voluntària:

- IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES DE NATURALESA RÚSTICA  IBI rústca)

- IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES  IAE)

- TAXA PER LLOCS EN MERCAT I MERCAT AMBULANT  2n semestre)

- TAXA PER TAULES I CADIRES  2n semestre)

L'Ajuntament remetrà al domicili de les persones contribuents el corresponent document cobrador en
format de tríptc a l'inici de cada període. En cas de pèrdua o falta de recepció d'aquest, podran accedir,
mitjançant certfcat digital, a la seua carpeta de contribuent dins de la web de l'Ajuntament o dirigir-se a
l'Ofcina ÚNICA per a obtndre un duplicat, sent aquest l'únic document amb el qual es podrà efectuar el
pagament. Aquest document cobrador també podrà ser remès per correu, fax o correu electrònic.

L'ingrés dels deutes tributaris haurà de realitzar-se exclusivament mitjançant la presentació del tríptc, en
qualsevol  dels  bancs  o  caixes  d'estalvi  que  es  designen  com a  ENTITATS  COL·LABORADORES  de  la
Recaptació municipal en el propi document, en l'horari de caixa de les mateixes o, si escau, a través de
caixer automàtc. Per aplicació del Quadern 60 del Consell CSB, l'ingrés haurà de realitzar-se en efectu o
mitjançant deute en compte obert en el banc o caixa on es pretenga realitzar el pagament.

SEGON.- PAGAMENT PER DOMICILIACIÓ BANCÀRIA

Les persones contribuents que haguessen domiciliat en compte bancari el pagament del tribut almenys
un mes abans de l'inici de cada període de cobrament, rebran el corresponent preavís a l'inici del mateix
i el càrrec en compte efectu a meitat del període cobrador.

Les persones contribuents podran domiciliar el pagament dels deutes tributaris per a anys successius a
través de compte bancari, mitjançant la simple presentació en l'enttat fnancera receptora de l'ingrés de
la part superior del tríptc degudament emplenada i la signatura del mandat corresponent.

TERCER.- PAGAMENT DOMICILIAT AMB COMPTE FISCAL

Les persones contribuents que haguessen optat pel pagament domiciliat amb compte fscal, realitzaran
lliuraments a compte de cada rebut mitjançant càrrecs en compte corrent successius d'acord amb el
següent calendari:

L'11 de febrer: Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica  IVTM)  ½)

L'11 de març: Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica  IVTM)  1/2)

El 10 de maig: Impost sobre Béns Immobles Naturalesa Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 de juny: Impost sobre Béns Immobles Naturalesa Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 de juliol: Impost sobre Béns Immobles Naturalesa Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 12 d'agost: Impost sobre Béns Immobles Naturalesa Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 de setembre: Impost sobre Béns Immobles Naturalesa Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 d'octubre: Impost sobre Béns Immobles Naturalesa Urbana  IBI urbana)  1/6)
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Les  persones  contribuents  que  estguen  al  corrent  en  els  seus  deutes  tributaris  podran  optar  pel
pagament domiciliat amb compte fscal mitjançant l'oportuna instància presentada un mes abans de
l'emissió del primer rebut fraccionat, on haurà d'assenyalar-se el codi IBAN del compte corrent o llibreta
sobre la qual  hauran de lliurar-se els  deutes directes.  Aquesta sol·licitud s'entendrà realitzada per a
l'exercici  en  curs  i  successius  mentre  la  persona  contribuent  no  renuncie  a  aquest  benefci  fscal.
L'impagament  de  qualsevol  lliurament  a  compte  no  suspendrà  l'emissió  dels  següents  rebuts  però
implicarà l'eixida d'aquest sistema de pagament si el contribuent no regularitza la seua situació abans del
fnal de l'exercici. No podran ser objecte de pagament domiciliat mitjançant el compte fscal, els rebuts
inferiors a 50,00 euros.

QUART.- AJORNAMENT SEMESTRAL

Les persones contribuents que, estant al corrent de les seues obligacions fscals, no pogueren fer front al
pagament d'un rebut o liquidació en el període voluntari, podran sol·licitar l'ajornament del mateix fns
al  20 de novembre per a  tots aquells  tributs  el  període voluntari  dels  quals  comence en el  primer
semestre  i  fns  al  20  de  maig  de  2020  per  a  tots  aquells  que  comencen en el  segon semestre.  El
pagament  es  realitzarà  exclusivament  mitjançant  càrrec  en  compte,  reportarà  l'interès  de  demora
tributari  en  vigor   actualment  el  3,75  per  cent  anual)  pel  període  transcorregut,  i  no  requerirà
presentació de garanta sempre que l'import del pagament o pagaments ajornats no supere els sis mil
euros.

CINQUÉ.- RECAPTACIÓ EXECUTIVA

Transcorreguts  els  períodes  d'ingrés  voluntari  assenyalats,  els  deutes  pendents  de cobrament  seran
exigits pel procediment de constrenyiment i reportaran el recàrrec de constrenyiment, els interessos de
demora i, si escau, les costes que es produïsquen. En els tributs per cessió del domini públic local també
implicarà la pèrdua del dret. El document cobrador es podrà obtndre en la carpeta de contribuent dins
de la web de l'Ajuntament o en l'ofcina municipal ÚNICA. El pagament dels deutes en període executu
es podrà realitzar en el caixer situat en l'ofcina ÚNICA en l'horari d'obertura d'aquesta, o bé en les
enttats col·laboradores de la localitat en l'horari de fnestreta dedicat a aquest efecte.

SISÉ.- PROCEDIMENT

Publicar el present calendari del contribuent en el Butllet Ofcial de la Província i en els taulers d'anuncis
de l'Ajuntament, organismes públics i enttats col·laboradores de la recaptació municipal, així com en la
pàgina web de la Corporació.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

La regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i Administració General, Sra. Beatriz Jiménez defensa aquesta
proposta en representació de l'equip de govern, i explica que es tracta del mateix calendari fscal que
s'ha vingut aprovant des del primer any.
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11.-  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  05746/2018  -  EXPEDIENT  MODIFICACIÓ
PRESSUPOSTÀRIA DE SUPLEMENT DE CRÈDIT.

I.- ANTECEDENTS

En data 29 d'octubre es rep la sentència núm. 369/2018 el Tribunal Superior de Justcia de la Comunitat
Valenciana, sala contenciosa administratva secció quarta, en la qual es declara el dret de les persones
recurrents, Sr. Vicente, Sr. Amadeo i Sr. Francisco Dalmau Tarazona, Sra. Celia i Sra. María Dalmau Roca i
Daltapa SL a percebre com a preu just la quanttat d'1.490.644,92 €, per l'expropiació per ministeri de la
llei de terrenys situats entre la piscina coberta municipal i el camp de futbol El Palleter, qualifcats en el
Pla general d'ordenació urbana del municipi com a dotació pública esportva.

II.- FONAMENTS JURÍDICS

L'artcle 177 del Reial decret legislatu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals  TRLHL) disposa:

"1.  Quan haja de realitzar-se alguna despesa que no puga demorar-se fns a l'exercici  següent, i  no
existsca  en  el  pressupost  de  la  Corporació  crèdit  o  siga  insufcient  o  no  ampliable  el  consignat,  el
president de la Corporació ordenarà la incoació de l'expedient  de concessió de crèdit extraordinari, en el
primer cas, o de suplement de crèdit, en el segon.

2. L'expedient, que haurà de ser prèviament informat per la Intervenció, se sotmetrà a l'aprovació del Ple
de la Corporació, amb subjecció als mateixos tràmits i requisits que els pressupostos. Seran així mateix
d'aplicació  les  normes  sobre informació,  reclamació i  publicitat  dels  pressupostos  a  què es  refereix
l'artcle 169 d'aquesta llei.  ))

4. L'expedient haurà d'especifcar la concreta partda pressupostària a incrementar i el mitjà o recurs que
ha de fnançar l'augment que es proposa.

Aquest augment es fnançarà amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, amb nous o majors ingressos
recaptats sobre els  totals previstos en el pressupost corrent, i  mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits
de despeses d'altres partdes del pressupost vigent no compromeses, les dotacions del qual s'estmen
reduïbles sense pertorbació del respectu servei. En l'expedient s'acreditarà que els ingressos previstos
en el pressupost vinguen efectuant-se amb normalitat, llevat que  aquells tnguen caràcter fnalista.  ))"

A la vista dels anteriors antecedents i fonaments jurídics, l'Ajuntament Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.-  Aprovar  inicialment  la  modifcació  pressupostària  de  suplement  de  crèdit  de les  següents
aplicacions pressupostàries:

APLICACIÓ CONCEPTE IMPORT

15100 60900 Altres inversions noves en infraestructures i béns 1.490.644,92 €

01100 35200 Interessos de demora 144.245,42 €
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TOTAL 1.634.890,34 €

Finançament:

APLICACIÓ CONCEPTE IMPORT

87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals 1.634.890,34 €

SEGON.- Ordenar l'exposició al públic de l'acord plenari, per 15 dies, amb anunci en el Butllet Ofcial de
la  Província,  durant  els  quals  les  persones  interessades  podran  examinar  l'expedient  i  presentar
reclamacions  davant  el  Ple,  considerant-se  defnitvament  aprovada  la  modifcació  pressupostària  si
durant l'esmentat termini no s'hagueren presentat reclamacions.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

En representació de l'equip de govern defensa la proposta la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica que es tracta de l'expropiació del solar situat
entre la piscina coberta i el camp de futbol El Palleter, a petció dels propietaris, que va ser denegada
inicialment per l'Ajuntament i que després de quatre anys de recursos judicials ha sigut estmada pels
tribunals de justcia. Aquesta expropiació es fnança amb el romanent positu de Tresoreria i s'inclou en
el  pressupost,  sense  necessitat  d'acudir  a  préstec,  la  qual  cosa  demostra  la  gran  labor  que  s'està
realitzant des de l'àrea econòmica. En l'actual mandat corporatu s'ha passat de tndre un romanent
positu de Tresoreria  però amb una xifra  major  de préstec,  a  no tndre cap préstec,  haver pagat  3
expropiacions de gran quanta sense necessitat de préstec i mantndre encara un romanent positu de
Tresoreria  major  que  l'inicial.  En  un  informe  d'Intervenció  remés  al  Ministeri  d'Hisenda  fgura  que
l'Ajuntament disposa en caixa d'11 milions d'euros, i queden molts pocs pagaments pendents, per la
qual cosa l'actual expropiació podrà també fer-se efectva sense necessitat de préstec i sense afectar els
altres pagaments de l'Ajuntament.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, considera que és molt fàcil estalviar si no s'inverteix res ni
s'atenen degudament els serveis municipals. El romanent de l'Ajuntament no és una altra cosa que la
diferència entre el que paguen els veïns i les veïnes amb els seus impostos i el que es gasta a atendre les
seues necessitats. I malgrat existr aqueix romanent, no es baixen els impostos. Quant a l'assumpte al
qual es refereix la proposta, ve de fa molt de temps. Es tracta d'un solar que es va qualifcar com a
dotació pública esportva en el Pla General d'Ordenació Urbana del govern Socialista de llavors, però que
l'Ajuntament no va arribar a expropiar pel que van ser els seus propietaris els qui van sol·licitar fnalment
la  seua  expropiació,  que  ara  es  durà  a  terme en  compliment  d'una  sentència  judicial.  El  preu  que
demanaven els propietaris era de més de 8 milions d'euros, i l'arquitecte municipal va informar que el
preu que corresponia era de 380.000 euros, la qual cosa ha motvat 8 anys de plets, que han acabat amb
la  sentència  del  Tribunal  Superior  de  Justcia  de  la  Comunitat  Valenciana  establint  el  preu  en
1.490.644,92 € més els interessos de demora. Considera que la proposta és d'allò més raonable, perquè
si hi ha recursos propis per a pagar l'expropiació no seria lògic acudir a un préstec. I conclou que la

Pàgina 24 de 97

Identificador IsoJ +Hdc yZ82 L3vj jEgO +YB7 ehw=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



pròxima Corporació decidirà com ha de ser en concret l'ús dotacional esportu a què es destne el solar,
que completa una zona de grans dimensions dedicada a l'esport. Per tot això el seu grup votarà a favor
de la proposta.

Per part del grup Socialista intervé el Sr. Vicent Ciscar, qui manifesta que el seu grup votarà també a favor
de  la  proposta.  Assenyala  que  es  proposa  una  modifcació  pressupostària  semblant  a  la  que  es  va
aprovar a fnals de l'any passat per a poder pagar l'expropiació del solar del carrer Mestre Serrano. Ara
es tracta d'aprovar la modifcació de crèdit, i en un pròxim Ple i abans que acabe l'any s'aprovarà el
pagament.

Per part del grup POD- EU intervé la Sra. María Teresa Verdú qui indica que sempre que es parla d'estalvi
es diu que cal baixar els impostos, desconeixent tot allò que ha fet aquest equip de govern pel poble. I
expressa que el seu grup votarà a favor de la proposta.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, exposa que l'any 1988 l'Ajuntament, amb
una  determinació  del  Pla  General  d'Ordenació  Urbana,  va  aprovar  qualifcar  el  solar  objecte  de  la
proposta com a zona esportva i zona verda, amb la intenció de construir un pavelló esportu. L'any 2009
els propietaris van sol·licitar l'expropiació dels seus terrenys, demanant per ells un preu de 8.200.000
euros. L'arquitecte municipal va informar que el preu que s'havia d'abonar era d'uns 300.000 euros, per
la  qual  cosa  l'Ajuntament  va  desestmar  la  petció  dels  propietaris.  Després  de  successius  plets  la
sentència  judicial  defnitva  estableix  que  el  preu  a  pagar  pel  solar  és  d'1.490.000  euros  més  els
interessos, la qual cosa suposa aproximadament 1.600.00 euros, per considerar el tribunal que es tracta
de  sòl  urbanitzat.  Considera  positu  que  l'Ajuntament  adquirisca  aquesta  parcel·la  per  a  fnalitats
esportves, per la qual cosa votarà a favor de la proposta. Finalment expressa que davant els 11 milions
d'euros de Tresoreria que té l'Ajuntament, més que plantejar si s'han de baixar o no els impostos, el que
convé fer és un estudi  seriós de les conseqüències que suposa aqueixa situació per a l'Ajuntament,
perquè possiblement es podrien invertr per a millorar els serveis.

La  Sra.  Beatriz  Jiménez  aclareix  que  està  vigent  la  Llei  Montoro  de  2012,  que  impedeix  baixar  els
impostos ja que si es fa es baixa el sostre de despeses i cal reduir els diners que destna l'Ajuntament per
a atendre les necessitats dels veïns i de les veïnes, i que tampoc permet destnar més diners a l'atenció
dels serveis municipals per suposar un augment del sostre de despesa prohibida per la llei, la qual cosa
pot donar lloc a penalitzacions. Segurament l'equip de govern hauria millorat moltes coses en serveis
municipals, però no ha pogut fer-ho a causa d'aquesta llei. No obstant això, indica que la quanta de les
inversions que va dur a terme el Partt Popular quan governava l'Ajuntament no diferisca molt de les
inversions que s'estan realitzant en l'actualitat.

12.-  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  1975/2018/ACU  -  AUTORITZACIÓ  INCREMENT
QUANTITATS ASSIGNADES A GRATIFICACIONS I PRODUCTIVITAT DE PERSONAL.

ANTECEDENTS

Des de diferents àrees municipals  s'aporten informes al  departament de Personal  relatus a treballs
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extraordinaris i especial rendiment en les mateixes a causa de l'atenció de serveis puntuals i urgents.

Considerant la inexistència de crèdit adequat i sufcient a l'efecte del reconeixement de gratfcacions i
productvitats al personal al servei de les àrees gestores, es fa necessària la tramitació de l'oportuna
modifcació de crèdit per transferència de crèdit.

FONAMENTS JURÍDICS

Artcle 181 del Reial decret legislatu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei
reguladora de les hisendes locals.

Artcles 43 a 46 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.

Bases d'Execució del pressupost de l'Ajuntament de Paiporta per a l'exercici 2018.

En virtut de l'exposat l'Ajuntament Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.- Autoritzar un increment en el Capítol I de l'import assignat a gratfcacions de personal  de
4.800,00 euros, i  de l'import assignat a complements de productvitat de 4.500,00 euros,  havent de
formalitzar-se els documents que legalment corresponguen.

SEGON.- Seguir en l'expedient el procediment i els tràmits legalment establits.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

En representació de l'equip de govern defensa la proposta la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica que l'anterior govern del Partt Popular establia
una sèrie de complements de productvitat i gratfcacions per als empleats i empleades municipals, que
s'han  mantngut  en  l'actual  Corporació  amb alguns  augments,  per  als  quals  ha  d'incrementar-se  el
pressupost. I demana el vot a favor de tots els grups polítcs municipals.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, manifesta el seu complet acord amb la proposta, que li
sembla justa i amb la qual estan conformes els sindicats.

La portaveu del grup Socialista, Sra. María Isabel Albalat, expressa que el seu grup votarà a favor de la
proposta, perquè es tracta d'atendre uns pagaments de personal necessaris per a retribuir els treballs
extraordinaris que es realitzen.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, es manifesta també a favor de la proposta.

La  regidora  no  adscrita,  Sra.  María  Consolación  Tarazona,  assenyala  igualment  que  el  seu  vot  serà
favorable.
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13.-  URBANISME,  MEDI  AMBIENT  I  SOSTENIBILITAT  -  1973/2018/ACU  -  PROPOSTA  DEL
REGIDOR  DELEGAT  DE  L'ÀREA  D'URBANISME,  MEDI  AMBIENT  I  SOSTENIBILITAT  SOBRE
SOL·LICITUD  A LA  GENERALITAT  VALENCIANA D'EMPLAÇAMENT PER A  LA  CELEBRACIÓ DE
FESTES  LOCALS  QUE  PUGUEN  USAR  FOC  O  ARTEFACTES  PIROTÈCNICS  EN  SÒL  FORESTAL,
CONFRONTANT O AMB UNA PROXIMITAT INFERIOR A 500 METRES D'AQUEST.

El  Barranc  de  Xiva  travessa  el  municipi  de  Paiporta,  transcorrent  en  la  seua  majoria  per  sòl  urbà
consolidat i  trobant-se el mateix canalitzat.  El Barranc de Xiva apareix com a terreny forestal segons
cartografa temàtca del Pla d'Acció Territorial Forestal  PATFO) que fgura en els mapes del terrasit. Així
mateix, Paiporta pertany a la Demarcació Forestal de Llíria.

El Decret 148/2018, de 14 de setembre, del Consell, pel qual es modifca el Decret 98/1995, de 16 de
maig, del Govern Valencià, i pel qual s'aproven les normes de seguretat en prevenció d'incendis forestals
a observar en l'ús festu recreatu del foc en sòl forestal, confrontant o amb una proximitat inferior a 500
metres de terreny forestal  DOGV núm. 8408 de 23 d'octubre de 2018) modifca l'art. 145 i el 146 de
l'avanterior Decret 98/1.995, de 16 de maig i aprova les normes de seguretat en prevenció d'incendis
forestals a observar en l'ús festu-recreatu del foc en sòl forestal, confrontant o amb una proximitat
inferior a 500 metres de terreny forestal.

L'art.  146,  després  de  la  indicada  modifcació,  permet  que  determinades  actvitats  que  estant
restringides, puguen efectuar-se prèvia autorització, i entre aquestes actvitats es troba el llançament de
coets,  globus  o  artefactes  de  qualsevol  classe  que  contnguen  foc  o  puguen  produir-ho,  en  els
emplaçaments autoritzats en el Registre d'emplaçaments per a actes i festejos tradicionals que poden
usar foc o artefactes pirotècnics en sòl forestal, confrontant o amb una proximitat inferior a 500 metres
de terreny forestal.

En el municipi de Paiporta se celebren com a festes tradicionals les Falles el mes de març i les festes
patronals de Sant Roc, durant el mes d'agost.

Vist els motus anteriors, i especialment l'art.  1 de l'Annex II del Decret del Cosell 148/2018, de 14 de
setembre, l'Ajuntament Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.- Sol·licitar a la Conselleria d'Agricultura, Medi Ambient, Canvi Climàtc i Desenvolupament Rural
l'autorització prevista en Decret 148/2018, de 14 de setembre, del Consell, per al llançament de coets,
globus o artefactes de qualsevol classe que contnguen foc o puguen produir-ho  focs artfcials) durant
les festes de falles i  les patronals de Sant Roc, en els emplaçaments els plans dels quals fguren en
l'expedient, i que són:

1.- Barranc de Xiva entre la passarel·la per als vianants i el pont de FGV  terreny forestal).

2.- Zona situada en el carrer Montcada, entre els carrers Vinalesa i Jaume I  situada a menys de
cinc-cents metres del barranc).

SEGON.-  Comprometre's  a  complir  totes  les normes de seguretat  per  a la  prevenció d'incendis  que
s'arrepleguen en l'Annex III del citat Decret del Consell 148/2018, de 14 de setembre.
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TERCER.- Remetre aquesta sol·licitud a la Direcció Territorial de València de la Conselleria d'Agricultura,
Medi Ambient, Canvi Climàtc i Desenvolupament Rural.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

Per l'equip de govern intervé el regidor delegat de l'àrea d'Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat, Sr.
Josep Val, qui exposa que el dia 24 d'octubre últm va entrar en vigor el Decret del Consell 148/2018 de
14 de setembre, pel qual es modifquen els artcles 145 i 146 del Decret del Consell 98/1995, relatus a
les normes de seguretat en prevenció d'incendis forestals. A Paiporta de forma tradicional els castells i
focs artfcials de les festes falleres i de Sant Roc s'han disparat en el barranc, però la norma de 1995 ho
impedia per estar classifcat el barranc com a zona forestal. Amb aquesta modifcació reglamentària es
permet  el  disparament  de  focs  artfcials  en  zones  forestals  i  en  les  seues  proximitats,  de  forma
excepcional  i  prèvia  autorització  administratva,  amb  totes  les  mesures  de  seguretat  necessàries.
Correspon al  Ple la sol·licitud d'aqueixa autorització,  i  si  es concedeix s'inscriu en un registre públic
l'emplaçament dels focs que resulte autoritzat, havent de presentar l'Ajuntament una declaració especial
cada  vegada  que  faça  ús  d'aquesta.  En  la  proposta  es  contenen  dues  possibles  zones  per  als  focs
artfcials, de forma preventva per si resulta necessari: el barranc i el carrer Montcada  des del carrer
Vinalesa fns al carrer Jaume I), ja que aquesta últma zona es troba situada a menys de 500 metres del
barranc. Assenyala també que l'autorització per al disparament de focs artfcials en el barranc no podrà
utlitzar-se quan es declare l'estat de pre-emergència màxima d'incendis forestals.

També en representació de l'equip de govern intervé el regidor delegat de l'àrea de Cultura, Sr. Alberto
Torralba, qui manifesta que estan tots d'enhorabona, i especialment les comissions falleres que són les
que més han insistt que les mascletaes i castells es llançaren en el barranc. Indica que des de 1995 no es
podien disparar els focs artfcials en el barranc, per existr una prohibició reglamentària al ser el llit del
barranc zona forestal. L'Ajuntament va demanar a la Conselleria d'Agricultura que se suprimira aqueixa
qualifcació,  però  la  Conselleria  no  va  accedir  a  això.  Però  ara,  amb  la  nova  normatva,  existeix  la
possibilitat  d'autoritzar  focs artfcials  tradicionals  en algunes zones forestals  especials.  Pensa que la
Conselleria d'Agricultura concedirà l'autorització amb els dos mesos preceptus d'antelació respecte a les
falles, que són les primeres festes afectades per aquesta. I que després l'Ajuntament podrà sol·licitar la
seua aplicació a les falles amb un mes d'antelació respecte a la data prevista per als focs artfcials.
Finalment manifesta que considera una bona solució per a aquest assumpte.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, expressa que el seu grup votarà a favor de la proposta, que
recull una reivindicació històrica de les comissions falleres perquè els focs artfcials se celebraren en el
lloc  tradicional.  Però  aclareix  que  fns  ara  sempre  que  una  falla  o  l'Ajuntament  han  disparat  focs
artfcials des del barranc, han comptat amb totes les autoritzacions exigides per la llei, de la Delegació
del Govern, Guàrdia Civil, etc. Tots es van veure sorpresos pel trasllat dels focs a un altre lloc, la qual cosa
ha ocasionat entre altres conseqüències absurdes que l'últma mascletà de les falles passades no va
poder haver-hi foc aeri. Considera que no es pot dir tan alegrement que el disparament de focs artfcials
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en el barranc era il·legal des de l'any 1995. I acaba expressant la seua confança en què puga mantndre's
aquest lloc en el futur.

La portaveu del grup Socialista, Sra. María Isabel Albalat, manifesta que votaran també a favor de la
proposta, conforme a la petció de les falles que volen escoltar i  olorar la pólvora de les mascletaes
llançades des del barranc. Aprofta l'oportunitat per a expressar la seua felicitació i agraïment a la labor
de les 6 falles de Paiporta, que creen un ambient fester extraordinari en la població. I també manifesta el
seu reconeixement pel treball que realitza la Junta Local Fallera. El seu grup sempre donarà suport a
aquest tpus d'acords benefciosos per als veïns i veïnes, que respecten i mantenen les tradicions, usos i
costums que passen d'una generació a una altra. I assenyala que vetlaran perquè ningú es dorma i l'any
pròxim les  mascletaes  es  disparen  en  el  barranc.  Aquestes  són  les  tradicions  del  poble  que  estem
obligats a defensar i no si un regidor estarà ací o allà.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, expressa que votarà a favor de la proposta.

La  regidora  no  adscrita,  Sra.  María  Consolación  Tarazona,  indica  que  l'autorització  s'hauria  d'haver
demanat des del minut un, i  no a cinc mesos d'acabar el mandat corporatu. No obstant això, votarà a
favor de la proposta perquè es mantnga aqueixa tradició.

El Sr.  Josep Val  exposa que ha de fer-se compatbles la tradició i  la legalitat,  i  que si  els últms focs
artfcials  no es van disparar des del  barranc va ser degut a l'informe d'un tècnic  municipal  que no
donava permís per a fer-lo. Si la solució era tan fàcil com s'ha manifestat, havien d'haver-li-ho dit abans.
L'actual equip de govern ha proposat acollir-se a la modifcació de la normatva que prohibia els focs
artfcials  en  el  barranc  tan  prompte  ha  entrat  en  vigor  la  nova  norma,  sol·licitant  l'autorització
excepcional  de la  Conselleria  d'Agricultura.  I  si  ara l'Ajuntament s'acull  per  a la  seua sol·licitud a la
modifcació de l'antga norma és perquè aqueixa norma exista, i l'equip de govern l'aplicava.

La Sra. Alcaldessa manifesta que des del minut un l'equip de govern ha treballat perquè els focs artfcials
de les festes es pogueren celebrar en el barranc. En la primera ocasió va haver de canviar-se el lloc per
existr un avís de perill  extrem d'incendi, que impedia que es dispararen en el barranc. Després van
demanar  la  desafecció  del  barranc  com  a  zona  forestal,  sense  que  accedira  a  això  la  Conselleria
d'Agricultura. I ara, fnalment, es pot aconseguir que els focs artfcials puguen celebrar-se legalment en
el barranc. Destaca que la proposta s'ha presentat al més prompte possible, perquè la nova norma va
entrar en vigor el 24 d'octubre d'enguany, la proposta es va sotmetre a dictamen en la següent comissió
informatva, i es presenta en el primer Ple següent. I conclou dient que tots han de felicitar-se perquè
fnalment pot resoldre's de forma favorable aquest assumpte.

 

14.-  BENESTAR  SOCIAL  -  24/2018/PGRU  -  MOCIÓ  INSTITUCIONAL  AMB  MOTIU  DE  LA
CELEBRACIÓ DEL 25 DE NOVEMBRE, DIA INTERNACIONAL PER A ELIMINACIÓ DE LA VIOLÈNCIA
CONTRA LES DONES.

L'Ajuntament Ple per unanimitat aprova la moció insttucional amb motu de la celebració del 25 de
novembre, Dia internacional per a eliminació de la violència contra les dones, el text de les quals és el
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següent:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Com cada any, el recompte de dones assassinades i de menors es fa insuportable, enguany amb xifres
que van de les 50 a les 80 dones segons els criteris utlitzats: dins de la parella, o també aquelles que no
eren parella, o amb diversos vincles familiars com per exemple mares, o en casos de prosttució; i de 9
menors.  A  més  dels  assassinats  que  estan  encara  en  investgació.  Aquestes  morts  són  la  màxima
representació de la violència masclista que sotmet a les dones en tots els àmbits de la seua vida, i que
representen una greu i sistemàtca vulneració dels drets humans de més de la meitat de la població de la
nostra societat. Aquestes violències tenen el seu origen i nucli en la pervivència d'un sistema patriarcal,
present en totes les estructures de la societat, que assumeix com a natural la desigualtat, organitza la
societat classifcant jeràrquicament les tasques, considera les tasques de cures com a responsabilitat de
les dones, resta credibilitat i autoritat a les dones, mentre codifca el seu cos i consolida pautes culturals
que transmeten i reprodueixen comportaments discriminatoris i sexistes.

El 17 de desembre de 1999, a través de la resolució 54/134, l'Assemblea General de l'ONU va declarar el
25 de novembre com el Dia Internacional de l'Eliminació de la Violència contra les Dones. Una data que
ha de servir per a la refexió per part de tota la societat i també per a la renovació dels esforços per part
de totes les insttucions polítques i socials, per a lluitar per la transformació social necessària i urgent. La
violència masclista és la primera causa de mort prematura entre les dones, el masclisme mata i ha de ser
una qüestó polítca de primer ordre.

Les dramàtques conseqüències de la violència de gènere, fruit de les desigualtats socials que situen a les
dones  en  una  situació  de  vulnerabilitat  per  a  patr  múltples  agressions,  malgrat  la  progressiva
conscienciació, no minven i fan evident que a més de les adhesions i manifestacions necessàries per a
mostrar  el  rebuig,  són  necessaris  compromisos  i  accions  coherents  amb  les  dimensions  i  la
transcendència del problema.

Encara falta molt de treball per fer, tant ciutadà com insttucional, l'any passat va nàixer el primer Pacte
Valencià Contra la Violència de Gènere i Masclista així com el Pacte Estatal Contra la Violència de Gènere
i Masclista.

El Pacte Valencià contra la Violència de Gènere ha nascut per a donar solució al conficte polítc i social
que  suposa  en  l'actualitat  el  terrorisme  masclista.  Les  línies  estratègiques  desenvolupades  per  la
Conselleria d'Igualtat i Polítques Inclusives són: garantr una societat lliure i segura contra la violència de
gènere, feminitzar la societat, coordinar el treball en xarxa per a l'atenció de dones víctmes de violència
masclista i  de les seues flles i  flls,  així  com la sociabilització,  perquè aquest tpus de violència siga
concebut com un conficte polítc i tnga una dotació de pressupost estable per a poder desenvolupar i
implementar  els  objectus  consensuats  per  partts  polítcs,  agents  econòmics  i  socials,  associacions
feministes, insttucions públiques, universitats, poder judicial valencià, forces de seguretat i tercer sector.

El Pacte Estatal contempla 200 mesures amb 1.000 milions d'euros per als primers cinc anys. Una de les
mesures més destacables és la de la creació de protocols en l'atenció primària sanitària i en les urgències
perquè el personal sanitari  puga contribuir a detectar possibles víctmes de violència en els primers
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abusos, tal com ja es fa a la Comunitat Valenciana. Una altra mesura a celebrar és el reforçament i
ampliació en tots els nivells educatus del foment dels valors igualitaris i la prevenció del masclisme i
conductes  violentes,  treballant  de  forma  especial  amb  menors,  i  donar  formació  específca  al
professorat. Però els pactes i les lleis s'han de desenvolupar.

Manifestem una aposta clara i contundent per a corregir els possibles errors que es puguen produir en el
sistema insttucional que eviten que una dona que haja denunciat maltractament quede sense l'ajuda
necessària per a la seua protecció per la falta de mitjans, formació o coordinació dels responsables de
procurar-li-la.

També  ens  preocupen  els  models  de  relacions  afectu-sexuals  difosos  sovint  en  els  mitjans  de
comunicació  i  en  les  xarxes.  La  pornografa  és  consumida  en  aquests  moments  habitualment  per
adolescents menors de quinze anys i la prosttució -en aquests moments estem entre els tres estats del
món amb més prosttució- és habitual entre joves de menys de trenta anys.

Els ajuntaments, per ser les administracions més pròximes a la ciutadania, són els governs que poden
donar una resposta més ràpida i efcaç a aquest problema social. En aquest sentt, el nostre Ajuntament
vol  reafrmar  el  seu  compromís  amb la  lluita  contra  la  violència  masclista  i  les  desigualtats  que  la
legitmen i perpetuen.

És per tot això que aquest Ajuntament:

1. Manifesta un sentt i dolorós record a la memòria de totes les dones assassinades per violència
de gènere i farà un acte públic en senyal d'homenatge i de reconeixement on es llegiran els seus
noms, com visibilització de la seua identtat, al mateix temps que expressa el seu rebuig a totes
les manifestacions d'aquesta violència, manifesta el seu compromís amb les víctmes i declara
tolerància zero amb els maltractadors.

2. Insta  al  Govern de  l'Estat  perquè desenvolupe  la  legislació  necessària  per  a  incloure  com a
violència masclista totes les violències contra les dones, reconegudes en el Conveni d'Istanbul.

3. Exigeix  al  Govern  de  l'Estat  el  desenvolupament  dels  Pressupostos  generals  de  l'Estat  amb
perspectva de gènere, com a principi per a fer efectva la legislació i la normatva.

4. Declara el seu compromís de fer de la prevenció contra les violències masclistes i la desigualtat
una polítca prioritària i transversal, que impregne totes les polítques desenvolupades a través
de  les  seues  Regidories.  Les  accions  municipals  han  de  tndre  un  caràcter  pedagògic  i
transformador i tndre en compte la perspectva de gènere a l'hora de planifcar les actuacions
de  totes  les  Regidories,  doncs  cada  decisió  incideix  de  forma  específca  en  la  vida  de  la
ciutadania i perquè en la pràctca no siguen motu de discriminació de les dones.

5. Insta al  Consell  de la  Generalitat perquè es dirigisca al  Congrés,  a  f d'exigir  que s'acceleren
l'aplicació, els treballs de seguiment i l'avaluació sobre el desenvolupament del Pacte d'Estat per
part  de la  Comissió  Permanent  no legislatva  del  Congrés.  Així  mateix  insta  al  Consell  de  la
Generalitat  perquè  intensifque  les  labors  i  treballs  de  la  comissió  de  seguiment  del  Pacte
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Valencià  contra  la  Violència  Masclista  i  de  Gènere,  amb  la  seua  corresponent  dotació
pressupostària.

6. Es compromet a facilitar, a través dels mitjans públics dels quals disposa, tot tpus de campanyes
dirigides a la prevenció, orientació i conscienciació de les desigualtats entre dones i homes i de la
violència  masclista.  I  com  a  enttat  subvencionadora,  l'Ajuntament  es  compromet  a  no
subvencionar actes en els  quals  l'enttat  organitzadora  utlitze  el  cos  de les dones de forma
sexista com a reclam publicitari.

7. Insta a la Conselleria de Justcia, al Ministeri de Justcia i al Consell General del Poder Judicial
perquè intensifquen les tasques de formació dels membres de la judicatura i que revisen els
protocols d'actuació.

8. Declara  el  terme municipal  espai  contra  la  tracta  de  persones,  i  per  això  dins  de les  seues
competències,  desenvoluparà  campanyes  perquè  aquesta  greu  violació  dels  drets  humans
desaparega,  proporcionarà  ajuda  a  les  dones  objecte  de  la  tracta  i  farà  campanyes  de
conscienciació per a visibilitzar aquesta injustcia. Es compromet a donar formació al funcionariat
local,  tant  a  la  policia  com a  les  treballadores  i  treballadors  socials,  perquè  puguen actuar
correctament.

9. Considera absolutament necessàri l'ensenyament afectu-sexual dins del sistema educatu, per la
qual cosa insta al Govern d'Espanya a incloure l'ensenyament afectu-sexual dins del  sistema
educatu perquè siga coeducador.

10. Com a  ajuntament  adherit  al  Pacte  Valencià  contra  la  Violència  de  Gènere  en  data  28  de
setembre de 2017, l'Ajuntament es compromet a rendir comptes dels compromisos adquirits en
l'adhesió a aquest Pacte.

11.Traslladarà  aquests  acords  a  les  associacions  del  poble,  i  els  difondrà  en  tots  els  mitjans
municipals de comunicació.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

Pel grup Compromís intervé la Sra. Zaira Martnez qui expressa que 58 anys després de l'assassinat de les
germanes  Mirabal,  les  dones  del  món  contnuem  sent  objecte  de  repressions,  criminalització,
persecucions i empresonaments per la seua lluita actva a favor dels drets de les dones. 58 anys després
contnuem sent objecte de diverses formes de violència sobre els nostres cossos i  sobre les nostres
vides. El dret a viure una vida lliure de violència masclista és un dret humà, però queda molt camí per
recórrer perquè la igualtat formal es traduïsca en una igualtat real i substantva sense discriminacions
cap a les dones. 58 anys després les dones, xiquetes, adolescents i persones LGTBI contnuem lluitant i
exigint poder viure un vida en la qual no se'ns mate pel fet de ser dones, enfrontant-nos a la violència
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sexual i a un sistema de justcia patriarcal per al qual patr una violació es defensa com alguna cosa amb
sentt. 58 anys després contnuem enfrontant-nos a la violència econòmica que es produeix a l'interior
de les famílies i en les empreses, a la discriminació per atrevir-se a exercir ofcis o esports no considerats
com a femenins, al fet que els sous mitjans de les dones siguen un 25% inferiors al dels homes en
treballs equivalents. 58 anys després contnuem enfrontant-nos a diferents formes de violència simbòlica
sobre els nostres cossos, que es consideren com a objecte en els mitjans de comunicació, i  a noves
formes de violència com el ciberassetjament o el porno. Considera que la violència masclista és una de
les violacions de drets humans més evident del segle XXI i la seua eradicació un dels assumptes pendents
que ha d'abordar-se amb major  urgència.  I  per tot  això,  l'equip  de govern de l'Ajuntament  diu no,
Paiporta diu no, n'hi ha prou d'impunitat, les dones ens volem vives i lliures.

En representació del grup POD-EU intervé la Sra. María Teresa Verdú, qui exposa que és una preocupació
constant de l'actual equip de govern de l'Ajuntament la lluita en favor de la igualtat i contra qualsevol
tpus de violència. Estrany és el dia en què no arriben a través dels mitjans de comunicació informacions
sobre maltractament psicològic, fsic o mitjançant les xarxes socials. Les propostes que conté la moció
insttucional  presentada per tots  els  grups són una constant  per  a aconseguir  que aqueixa  llista  de
persones, inclosos menors, desaparega totalment. Per a això considera primordial que tantes vegades
com siga necessari es treballe des dels Ajuntaments i s'inste a les enttats corresponents perquè revisen,
regulen, donen suport, acceleren en la seua aplicació, formen i posen els mitjans econòmics necessaris
que permeten fer efectva la  normatva,  de manera que s'aconseguisca  suprimir  qualsevol  llistat  de
persones afectades per la desigualtat i la violència.

Per part del grup Popular intervé la Sra. Consuelo Lisarde, qui comença agraint a tots els membres de la
Corporació que hagen sabut consensuar la moció i deixar de costat xicotetes diferències, de manera que
es rebutge amb una sola veu la violència de gènere. Aquesta classe de violència no coneix diferències pel
nivell social, l'edat ni el lloc en què es produeix. La violència de gènere està ocasionat més morts que els
accidents de trànsit o el càncer, i hi ha un alt percentatge de dones que han patt al llarg de la seua vida
aquesta forma de violència. Dóna xifres del nombre de dones mortes per violència de gènere des que es
porta aquesta estadístca, més de 900, només enguany s'han produït  ja  45 víctmes mortals  i  s'han
formulat  més  de  80.000  denúncies.  Aquests  números  demostren  que  hi  ha  alguna  cosa  que  fem
malament, i considera que la violència de gènere ha d'identfcar-se en les fases més primerenques, per a
poder previndre-la. Finalment expressa el suport del seu grup a la moció.

La portaveu del grup Socialista, Sra. María Isabel Albalat, dóna suport també a la moció insttucional, i
manifesta que tots els dies haurien de ser 25 de novembre, Dia Internacional Contra la Violència de
Gènere. Expressa el ferm compromís del grup Socialista amb les dones víctmes d'aquesta xacra social
que ha de ser eradicada, per al que es precisa el compromís de tota la societat i no solament un dia sinó
tots els dies de l'any. La violència masclista ens interpel·la a totes i tots per a combatre-la amb tots els
mitjans possibles començant per les administracions, cadascuna des de les seues competències. Diu que
per al PSOE garantr una vida lliure de violència per a les dones i les seues flles i flls és un objectu
prioritari, perquè no serem una democràcia plena mentre existsquen dones amenaçades i insegures, i
mentre algunes d'aquestes dones acaben assassinades. Contnua afrmant que la violència de gènere no
té cabuda en la societat que volem ser ni en la democràcia que volem consolidar. Eliminar-la de les
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nostres vides i protegir a les víctmes no és una opció sinó una obligació, perquè les dones tenen dret a
viure en llibertat i a que les seues vides no estguen en perill pel fet de ser dones. Explica que des de juny
de 2018 Espanya compta amb un nou Govern, un Govern feminista compromés amb la igualtat i obstnat
amb  acabar  amb  la  violència  de  gènere.  Assenyala  que  de  les  paraules  s'ha  passat  als  fets,  de
l'immobilisme a l'acció, i s'han posat en funcionament moltes de les mesures del Pacte d'Estat contra la
Violència de Gènere. El 3 d'agost d'enguany es va aprovar un Reial decret llei, que ja ha sigut convalidat
pel Congrés dels Diputats, que retorna les competències als ajuntaments en la promoció de la igualtat i
en la lluita contra la violència de gènere, millora l'assistència en els processos judicials en matèria de
violència de gènere i facilita l'accés als recursos públics mitjançant l'acreditació, a efectes administratus,
de les situacions de violència amb l'informe dels  serveis  socials  o dels  serveis  d'acolliment.  El  Reial
decret  llei  també  modifca  el  Codi  Civil  perquè  els  i  les  menors  exposades  a  violència  de  gènere
únicament necessiten el permís d'un dels progenitors per a rebre atenció psicològica. D'altra banda s'ha
tornat a posar en funcionament l'Observatori de Salut de les Dones, s'han previst solucions per a les
dones víctmes de violència de gènere dins del Pla Estatal d'Habitatge, i el pròxim curs escolar comptarà
amb assignatures en matèria  de valors i  drets d'igualtat. I  en l'avanç de pressupostos per a 2019 el
Govern d'Espanya s'ha compromés a fnançar de manera completa el Pacte d'Estat contra la Violència de
Gènere i a incrementar aquesta partda, de manera que els ajuntaments passaran a rebre 40 milions
d'euros en 2019. Finalment, expressa la seua alegria pel fet que la moció sobre un tema tan important
com és la violència masclista i la igualtat entre homes i dones s'haja consensuat per tots els grups de la
Corporació, sent un punt de trobada per a totes i tots. I assenyala que tots han de contnuar per aqueix
camí de consens i diàleg, i ací trobaran al Partt Socialista.

El  portaveu  del  grup  Ciudadanos,  Sr.  José  Antonio  Salvador,  expressa  que,  com ha  dit  en  diferents
ocasions, estem en democràcia per a arribar a acords. En la comissió informatva de Benestar Social el
regidor delegat d'aquesta àrea va presentar una moció amb motu del 25 de novembre i el PSOE una
altra amb diferent text. Però tots els partts van arribar a l'acord de redactar una única moció en la qual
tots  estgueren d'acord,  sobre la  base del  model de moció redactat per la  Federació  Valenciana de
Municipis i Províncies. Malgrat algunes retcències inicials, van ser capaços de consensuar i presentar al
Ple la moció de la Federació València de Municipis i Províncies. Considera que aquesta forma d'actuar és
la correcta i demostra que els interessos partdistes han de quedar-se en el calaix quan la societat els
necessita. Han arribat a l'acord d'exigir la llibertat de viure i de tornar a començar, sense pors. Afrma
que aquesta lluita es pot guanyar i mostrarem als violents que cap dona és propietat de ningú. Finalment
manifesta que votarà totalment a favor.

El Sr. Alberto Torralba es congratula que s'haja aconseguit aquesta declaració insttucional, en primer lloc
per la importància de la matèria en la qual s'ha aconseguit el consens, però també per consttuir un
exemple clar  que és  possible  l'acord de tots  encara  que puga signifcar  una renúncia  a  les  pròpies
propostes.

15.-  BENESTAR  SOCIAL-  25/2018/PGRU  -  MOCIÓ  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL
CIUDADANOS PER A PROHIBIR L'OBERTURA DE CASAS D'APOSTES I JOC EN LES PROXIMITATS
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DE CENTRES ESCOLARS.

L'Ajuntament  Ple,  per  unanimitat,  aprova  la  moció  presentada  pel  grup  Ciudadanos  per  a  prohibir
l'obertura de cases d'apostes i joc en les proximitats de centres escolars, el text dels quals és el següent:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La regulació del joc a Espanya posseeix una fragmentació territorial que ha suposat una variabilitat
normatva, que ha suposat que algunes Comunitats estguen altament avançades en la regulació de
l'ordenació del joc i la prevenció de conductes addictves, mentre unes altres semblen haver-se quedat
despenjades. Si bé, som conscients que existeix una competència estatal en matèria de joc, que ha de ser
exercida per l'Estat en nom de l'interès general, i a més, considerem que és el mateix Estat el que ha de
vetlar  perquè  les  diferents  normatves  autonòmiques  s'actualitten,  especialment  en  matèria  de
prevenció de conductes addictves.

L'estudi  i  anàlisi  dels factors de risc del  trastorn de joc en població clínica espanyola de l'any 2017,
coordinat per la Direcció General d'Ordenació del Joc, proporciona informació i conclusions interessants
en relació amb els perfls psico-socials més afectats pels trastorns en l'actvitat de joc, tant en homes com
en dones, així com de la severitat i afectació d'aquest trastorn.

La radiografa que llança aquest estudi quant al perfl dels jugadors problemàtcs al nostre país és el d'un
home solter, actu laboralment, que no disposa d'ajudes socials, que va presentar un inici precoç de la
conducta de joc i pateix problemes relacionats amb la salut. L'informe assenyala que la mitjana d'edat
d'inici en el joc al nostre país és als 21 anys, havent-se iniciat en el joc el 36% dels enquestats abans dels
18 anys.

Segons l'Associació Espanyola d'Empresaris de Salons de Joc i Recreatus (ANESAR), en la seua memòria
2018, el joc és un negoci rendible que creix anualment al nostre país. Conforme a les dades que llança la
seua  últma  memòria,  el  nombre  de  cases  d'apostes  s'han  multplicat  en  totes  les  Comunitats
Autònomes. Dels 2.441 salons que existen en tot el país l'any 2014, s'han aconseguit 3.132 en 2017. Per
exemple, a Madrid, amb data de principis de maig hi havia a la regió 385 salons dedicats al joc i a les
apostes esportves enfront dels 328 de 2016, els 2t5 de 2015 o els 270 de 2014, la qual cosa suposa un
creixement contnuat del 42,5%. Andalusia ha experimentat un increment de 672 salons l'any 2014, a
743 en 2017; Castella-la Manxa ha passat de 84 a 180 de 2014 a 2017; Extremadura de 17 a t5 i País
Basc de 162 a 1t2. Aquests són només alguns exemples.

Aquest  augment  signifcatu  de  les  sales  de  joc,  unit  a  una  regulació  dispar  segons  la  Comunitat
Autònoma,  recordem  que  cada  territori  posseeix  una  llei  de  joc,  sobre  drogodependències  i  altres
trastorns addictus, variant el nom segons la comunitat, i a que cada ajuntament posseeix una normatva
específca sobre ordenació urbanístca, ha donat lloc a que existsquen cases d'apostes o sales de joc
situats just enfront de col·legis, insttuts i centres juvenils. Una proximitat a aquest tpus de centres que,
segons diferents experts normalitta la seua presència i fa que els menors consideren aquest tpus de
negocis aptes per al seu accés, facilitant, en certa mesura, l'inici en el joc dels ciutadans.

Per tot això, el grup municipal de Ciudadanos a l'Ajuntament de Paiporta presenta la següent:
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Proposta de resolució

I.-  Instar al Govern autonòmic que tramite una reforma legislatva de manera urgent sobre aquesta
matèria.

II.- Dur a terme les modifcacions precises en la normatva sobre planifcació urbanístca a f de prohibir
l'obertura de cases d'apostes i  joc en les  proximitats de centres escolars,  insttuts,  centres juvenils  i
edifcis públics amb alt trànsit de menors d'edat.

III.- Desenvolupar campanyes de conscienciació per als progenitors i els menors d'edat sobre els riscos
que comporta el joc i les altes xifres de ludopata que s'estan registrant entre joves.

IV.- Col·laborar al costat de la resta de Cossos i Forces de Seguretat en la inspecció del funcionament
d'aquestes  cases  de  joc  i  apostes  a  f de  supervisar  el  correcte  funcionament  dels  mecanismes
d'identfcació de jugadors i poder detectar possibles menors d'edat que puguen haver accedit a aquests
establiments.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, defensa la moció, que justfca per l'alt grau
de ludopata de la joventut, i demana el seu suport a tots els grups municipals.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, considera que la moció és absolutament raonable ja que
l'addicció al  joc afecta sobretot als  més desprotegits  i  per descomptat als  menors,  per la  qual  cosa
manifesta que el seu grup la votarà a favor.

El portaveu del grup Compromís també expressa el seu suport a la moció, i assenyala que la ludopata és
un problema que ha d'analitzar-se en el  seu conjunt,  valorant  la  importància  negatva que té de la
publicitat que emprenen les empreses com a reclam per a obtndre benefcis.

Per part del grup POD-EU intervé la Sra. Mª Teresa Verdú, qui destaca la necessitat de limitar l'obertura
de cases de joc fsiques, ja que els estudis realitzats fns hui donen a conéixer unes xifres certament
preocupants: la mitjana d'edat de les persones ludòpates se situa en els 25 anys, del que es dedueix que
un 36 per cent de les persones addictes al joc ho fa sent menor d'edat. I segons l'últm informe trimestral
del mercat de joc en línia, hi ha 613.812 persones usuàries actves a les cases d'apostes, la qual cosa
equival a un 13,44 per cent més que en 2016. Els casos d'addicció al joc en línia van passar de ser el 0,5
per cent al 14 per cent en algunes unitats de joc patològic, com la de l'hospital de Bellvitge. A més, la
memòria anual del joc va difondre que el volum de negoci del gremi en línia va aconseguir els 10.000
milions d'euros. En 1992 l'Organització Mundial de la Salut va reconéixer la ludopata com un trastorn,
incloent-lo en la seua classifcació mundial de malaltes. Anys després, el manual diagnòstc i estadístc
de trastorns mentals identfcava la ludopata com “una addicció mancada de substància”. Actualment
existeixen nombrosos estudis clínics que demostren que es tracta d'una condició que afecta greument
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no solament a l'individu sinó a tot el seu entorn familiar, laboral i social, amb importants conseqüències
econòmiques i emocionals. Els jocs en línia i els locals d'apostes estan incrementant notablement la seua
actvitat  i  la  seua  presència  pública.  La  invitació  al  joc  i  al  risc  d'apostar  és  constant,  resultant
partcularment agressiva en l'àmbit de la joventut i, fns i tot, la infància. Cada vegada són més habituals
les webs i els jocs gratuïts en els quals no s'arrisca diners però es desenvolupa l'hàbit, l'aprenentatge i les
habilitats per a apostar. La proliferació dels jocs i de les cases d'apostes resulta, evidentment, un factor
determinant  en el  creixement  de la  ludopata.  I  en estar  catalogada aquesta  com una malalta ens
trobem davant  un important  problema de  salut  pública  davant  el  qual  les  administracions  hem de
reaccionar, per a sensibilitzar, informar, previndre i actuar. Totes les administracions públiques hem de
redoblar esforços davant el problema existent, amb la fnalitat d'incorporar o enfortr mecanismes de
protecció, especialment en el cas de les persones més vulnerables. La realitat plantejada és complexa i
va evolucionant contnuament. Abordar les solucions requereix determinació i una anàlisi profunda de la
situació de manera immediata. I per tot això conclou que el vot del seu grup serà a favor de la moció.

La portaveu del grup Socialista, Sra. Mª Isabel Albalat, manifesta que el seu grup votarà a favor d'aquesta
moció sobre ubicació de les cases d'apostes i  la prevenció de la joventut, qüestons que consideren
apropiat i necessari abordar. Encara que sense oblidar la resta de les addiccions i la resta de la població
que  també  es  veu  afectada.  Per  desgràcia,  hui  dia,  l'addicció  al  joc  no  ocorre  només  a  les  cases
d'apostes, perquè les noves tecnologies han introduït un nou marc d'accés al joc, en el qual la joventut
es desembolica amb total normalitat, un parany que els i  les atrapa amb propostes més atractves i
pròximes per a la joventut com són els mitjans informàtcs i l'accés a les xarxes socials i al joc comunitari.
Recorda que ha sigut el Partt Socialista a Paiporta qui ha impulsat la creació de la Unitat de Prevenció
Comunitària de Conductes Addictves  UPCCA) i la contractació d'una professional per a fer prevenció i
detecció en la nostra població. És un tema que els preocupa i en el qual s'han ocupat des del primer dia.
Un exemple d'aqueix treball és el programa LUDENS  prevenció del joc patològic) de la Conselleria de
Sanitat  i  Salut  Pública  universal,  que  es  va  començar  a  desenvolupar  en  4t  d'ESO dels  insttuts  de
Paiporta el curs passat. Els objectus del LUDENS són informar, sensibilitzar i recomanar pautes d'acció
per a previndre l'addicció al joc en els i les adolescents. Considera que la moció és correcta i que les
addiccions necessiten d'accions contnuades des de tots els àmbits i  a totes les edats. I  conclou que
perquè els preocupa l'addicció al joc i perquè volen contnuar treballant per a previndre les addiccions al
nostre poble, el grup Socialista votarà a favor.

16.- MOCIONS.

16.1.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PER A L'ADEQUACIÓ DEL PAS INFERIOR SOTA
LES VIES DE METROVALENCIA.

Prèvia aprovació de la  urgència per majoria,  amb 12 vots a favor dels membres dels  grups Popular,
Socialista i Ciudadanos, així com el de la regidora no adscrita, i 7 vots en contra dels membres dels grups
Compromís i Pod-EU, l'Ajuntament Ple aprova per majoria amb 4 vots a favor dels membres del grup
Socialista i 15 abstencions dels membres dels grups Compromís, Pod-EU, Popular i Ciudadanos, així com
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la de la regidora no adscrita, la següent moció del grup Socialista per a l'adequació del pas inferior sota
les vies de Metrovalencia:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Paiporta és una estació en superfcie de Metrovalencia, per la qual circulen trens de les línies 1, 2 i 7,
amb un volum important de viatgers de més d'un milió d'usuaris a l'any, a més de comptar amb una
freqüència de pas de trens molt elevada i en doble via.

Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana va realitzar al novembre de 2016 un “Informe sobre la situació
dels  passos  a  nivell  per  als  vianants  i  passos  entre  andanes  de  la  xarxa  de  Metrovalencia”,  on  es
realitzava una valoració del nivell de risc de les interseccions. Aquest estudi es fonamenta en una sèrie
d'indicadors que permeten planifcar les  actuacions a executar en els pròxims exercicis, d'una manera
objectva i contrastada.

Segons aquest estudi detallat, Paiporta és el pas a nivell més perillós de la línia fèrria d'FGV, dels 43
passos a nivell analitzats i pendents de condicionament. La freqüència de pas de vianants entre vies és
alta, així com la freqüència de pas de trens. A més sent una doble via es produeix  un efecte de barrera
visual en l'encreuament de trens que  difculta el camp de visió dels maquinistes. I en els últms anys
s'han produït diversos accidents amb arrollaments que incideixen sobre la perillositat del pas.

Per tant, l'empresa pública considera l'actuació en l'estació de Paiporta com de “molt alta prioritat”.
Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana va iniciar les obres del nou accés i línia de validació en l'estació
de Paiporta a l'agost de 2018.

Aquesta 1a fase de l’actuació comporta el  tancament de l'accés a l'estació,  per  la  qual  cosa  el  pas
quedarà limitat exclusivament als viatgers  del metro, amb el que es redueix el risc de qualsevol tpus
d'incidència. També s'instal·larà un control d'accessos en les dos andanes, així com interfons i càmeres
de vídeo.

Per  tant,  des del  moment en què acaben les actuacions previstes, les veïnes i  veïns de Paiporta no
usuàries de Metrovalencia que utlitzaven aquest pas a nivell per a accedir al cementeri, l'ecoparc de
reciclatge o transitar cap a Picanya, ja no podran creuar les vies i hauran d'utlitzar el pas inferior baix de
les vies d’FGV.

L'actual pas inferior presenta diverses defciències importants, per a l'ús de la ciutadania. 

Problemes d'accessibilitat

El marc normatu actual i les tendències d'accessibilitat i inclusió social no solament ofereix l'adaptació i
supressió  de  barreres  sinó  que  ha  d'incorporar  un  canvi  de  perspectva  i  la  inclusió  de  criteris
d'Accessibilitat Universal des del seu origen. 

El condicionament del  pas ha de fer referència a les diferents expressions de la  funcionalitat  de les
persones i totes elles són d'igual importància en el desenvolupament de qualsevol polítca i/o disseny de
qualsevol espai, producte o servei:
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A més, normatvament deu complir amb les disposicions vigents:

• Ordre  VIV/561/2010,  d'1  de  febrer,  per  la  qual  es  desenvolupen  les  condicions  bàsiques
d'accessibilitat i no discriminació per a l'accés i utlització dels espais públics urbanitzats.

• REIAL DECRET 505/2007, de 20 d'abril, pel qual s'aproven les condicions bàsiques d'accessibilitat
i no discriminació de les persones amb discapacitat per a l'accés i utlització dels espais públics
urbanitzats i edifcacions.

• Decret 39/2004, de 5 de març, del Consell  de la Generalitat, pel qual es desenvolupa la Llei
1/1998, de 5 de maig, de la Generalitat Valenciana, en matèria d'Accessibilitat i Supressió de
Barreres Arquitectòniques, Urbanístques i de la Comunicació, en concordança amb l'art. 6 del
Decret 193/1988, de 12 de desembre, del Consell de la Generalitat Valenciana  Normes per a
l'Accessibilitat i eliminació de barreres arquitectòniques). 

• Ordre de 9 de juny de 2004, de la Conselleria de Territori i Habitatge, per la qual es desenvolupa
el Decret 39/2004, en matèria d'accessibilitat en el medi urbà.

En aquest sentt, l'estat actual de l'itnerari per als vianants no és apropiat i no s'ajusta a normatva en els
següents aspectes:

• Les  zones  destnades  al  trànsit  de  vianants  deuen permetre  el  seu  ús  a  qualsevol  tpus  de
discapacitat i el seu acompanyant. Ample superior a 1,80 m lliures efectus. No es compleix en
tot el recorregut.

• El paviment utlitzat en voreres tndrà un comportament antlliscant, la qual cosa no és així en
alguns trams de les rampes.

• En les zones on es troben ftes, escales, rampes, i tot tpus de mobiliari urbà, etc., es disposarà
una  franja  d'1,2  metres  de paviment  tàctl  en  tot  el  seu  perímetre  o  front  d'accés.  Aquest
paviment no existeix.

• Les rampes hauran de complir les següents condicions, les rampes actuals manquen en algun
tram dels elements indicats: 

◦ En els canvis de direcció i  en la unió de trams de diferent pendent es col·locaran també
replans.

◦ Els  passamans  s'han  de  situar  a  una  altura  compresa  entre  0,9  metres  i  1,05  metres
mesurats en els replans, sent aconsellable col·locar un segon passamans a una altura entre
0,70  metres  i  0,75  metres.  Aquests  seran  contnus,  sense  interrupció  en  els  altplans
intermedis.

◦ Els  passamans  tndran  un  disseny  anatòmic  que  s'adapte  a  la  mà.  Els  passamans  es
perllongaran 0,30 metres al principi i al fnal de la rampa, sense envair un espai de circulació
per als vianants.
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◦ Quan entre la rampa i la zona adjacent existsca un desnivell igual o superior a 0,20 metres,
es disposarà d'un sòcol ressaltat a tot el llarg dels seus laterals. 

◦ El passamans es col·locarà a banda i banda de la rampa.

◦ Es realitzaran indicacions, paviment tàctl d'1,20 metres d'ample, en el començament i f del
passamà de la rampa, i en l'embarque i desembarque de la rampa.

◦ És convenient que les rampes s'il·luminen correctament.

Pel que fa a les escales que serveixen d'alternatva a les rampes  només existeixen a un costat de la via), i
que no compleixes amb els preceptes de la norma són els següents:

• Cada graó se senyalitzarà en tota la seua longitud amb una banda d'amplària enrasada en la
petjada, que contrastarà en textura i color amb el paviment del graó.

• Es col·locaran passamans a banda i  banda de cada tram d'escala.  En cas d'existr  desnivells
laterals a un o tots dos costats de l'escala, es col·locaran baranes de protecció. 

• Se senyalitzaran els extrems de l'escala mitjançant l'ús d'una franja de paviment tàctl indicador
direccional col·locat en sentt transversal a la marxa.

Problemes de seguretat i mobilitat

L'Acord d'Associació d'Espanya per al període de programació 2014-2020 estableix com un dels objectus
transversals bàsics, la igualtat d'oportunitats entre dones i homes. El Programa Operatu de Creixement
Sostenible d'aquest període, en el seu eix de Desenvolupament Urbà Integrat i Sostenible precisa que
“recolzarà  projectes  urbans integrats  que puguen actuar  transversalment,  entre  uns  altres,  sobre la
igualtat d'oportunitats entre dones i homes”.

L'objectu bàsic de l'administració és incorporar l'objectu de la igualtat entre dones i homes en els espais
urbans i en l'ordenació urbanístca, i per a açò fer pràctca i visible la perspectva de gènere aplicada a
l'àmbit de les polítques públiques en matèria urbana. El resultat fnal redunda al seu torn en la millora
de la qualitat de vida de tota la ciutadania.

La mobilitat de les persones no és uniforme. Un estudi detallat per a la ciutat de València i  que és
perfectament assimilable a la Població de Paiporta, la meitat dels desplaçaments diaris de les dones són
realitzats a peu, en concret el 53,31%, en els homes aquest percentatge es redueix signifcatvament,
representant solament un 37,26%.

Es dóna un predomini dels desplaçaments a peu en tots els grups d'edat de les dones, si bé hi ha una
tendència a augmentar la mobilitat a peu a mesura que augmenta l'edat. Pel que qualsevol actuació a
garantr una ciutat més amable, més per als vianants, més accessible, està garantnt una mobilitat més
inclusiva. 

Introduir la perspectva de gènere en el disseny urbà és clau per a millorar la mobilitat, l'espai de qualitat
i la seguretat de la ciutat.
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En aquest sentt,  i  a pesar que no té un caràcter normatu, sí  deu ser documents de referència,  cal
destacar les indicacions que ens aporten:

• Set per introduir la perspectva de gènere en el procés urbà. Recopilació d’informació en matèria
d’arquitectura  i  urbanisme  des  de  la  perspectva  de  gènere,  Conselleria  d’Habitatge,  Obres
Públiques i Vertebració del Territori. Generalitat Valenciana. 

• Perspectva de Gènere en les Directrius d’Ordenació Territorial del País Basc. Propostes d’acció.
Directora: Inés Sánchez de Madariaga. Colaboradores: Sonia De Gregorio Hurtado, Inés Novella
Abril.  Càtedra UNESCO de Polítques d’Igualtat de Gènere en Ciència, Tecnologia i  Innovació,
Universidad Politécnica de Madrid.

• Urbanisme amb Perspectva de Gènere. Autora: Inés Sánchez de Madariaga. Insttuto Andaluz de
la Mujer, Consejeria para la Igualdad y Bienestar Social.  Consejería de Economía y Hacienda.
Junta de Andalucía.

Per tant, com a objectus que el pas inferior de Paiporta deuria integrar urgentment per a concebre-ho
des d'una mobilitat adequada i amb una percepció de seguretat sufcient per a la ciutadania, seria:

• Donar  visibilitat  al  problema de percepció  d'inseguretat  en  l'espai  públic  i  conscienciar  a  la
ciutadania dels efectes del mateix.

• Garantr la percepció de seguretat en els espais urbans mitjançant una adequada il·luminació i la
màxima visibilitat en tot moment.

• Donar autonomia i llibertat de moviment a les dones perquè usen i gaudisquen de la ciutat en
igualtat de condicions que els homes.

• Incentvar als municipis perquè treballen en les seues ciutats a f d'identfcar llocs en els quals
les dones se senten insegures i implementen mesures per a millorar-los.

Problemes d’inundabilitat 

En el Ministeri per a la Transició Ecològica, seguint els principis de la Directva 2007/60 sobre avaluació i
gestó de riscos d'inundació, ha engegat el Sistema Nacional de Cartografa de Zones Inundables  SNCZI),
un instrument de suport a la gestó de l'espai fuvial, la prevenció de riscos, la planifcació territorial i la
transparència administratva.

L'eix central  del SNCZI és el visor cartogràfc de zones inundables, que permet a tots els interessats
visualitzar els estudis de delimitació del Domini Públic Hidràulic  DPH) i  els estudis de cartografa de
zones inundables, elaborats pel Ministeri i aquells que han aportat les Comunitats Autònomes. 

El pas inferior es troba en les proximitats del Barranc del Poyo o de Xiva, el qual segons els estudis del
Ministeri, que a més són preceptus urbanístcament  igual que el PATRICOVA), s'observa que hi ha un
risc per a la població en períodes de tornada de 10 anys i amb major afecció per als 100 anys. 

Per açò seria necessari indicar a la ciutadania, tant vianants com a vehicles  ja que existeix un vial annex
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al pas inferior, confrontant amb el llit del barranc), que limite el pas de persones i vehicles per precaució
en importants episodis de pluja. En aquest sentt, la Confederació Hidrogràfca del Xúquer recomana l'ús
de senyalètca en el qual s'indique si és zona inundable i les restriccions que s'estmen oportunes.

En conclusió, els paviments, les rampes, escales, baranes del pas inferior tal com estan actualment no
s'adapten a la normatva i prescripcions d'accessibilitat, mobilitat, seguretat i inundabilitat.

Amb major  força  des  d'una perspectva de gènere ha de ser  un espai  segur i  requereix  actuacions
urgents i de calat, per la qual cosa cal senyalitzar amb elements d'orientació visibles i precisos, per a
l'apropiació  dels  espais  amplis  i  uniformes  per  part  de  les  dones  i  identfcar aquells  llocs  que  són
percebuts per les dones com no segurs  punts negres) a través de recorreguts del municipi.

Pel que per a solucionar aquests aspectes en el pas inferior a les vies de FGV, aquest grup proposa al ple
per a la seua aprovació i execució els següents:

ACORDS

1. Realitzar  les  actuacions  necessàries  en  el  pas  inferior  per  al  compliment  de  les  normatves
d'accessibilitat, mobilitat, seguretat i inundabilitat.

2. Realitzar  les  actuacions necessàries  en el  pas  inferior  des  d'una  perspectva  de gènere,  per
garantr la seguretat i mobilitat de les dones.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

La portaveu del grup Socialista, Sra. Mª Isabel Albalat, defensa la urgència de la moció presentada, ja que
és imminent la terminació de les obres de supressió del pas a nivell de vianants per les vies de l'estació
del metro de Paiporta i hi ha una sèrie de temes referents al pas inferior que és necessari abordar.

El portaveu del grup Compromís,  Sr. Josep Val, assenyala que en diverses ocasions han dit que donarien
suport a la declaració d'urgència de les mocions per considerar que és responsabilitat de cada grup
polítc valorar la necessitat o no de presentar-les. Però en aquest cas faran una excepció, perquè la moció
se'ls ha entregat fa mitja hora i a més tracta sobre una qüestó tècnica, que ve des de fa molt temps, ja
que la passarel·la està en les mateixes condicions que quan es va construir l'any 2001 i des de fa un any
que l'Ajuntament està treballat per solucionar els problemes que presenta, amb coneixement de tots els
grups. Considera que la moció han de llegir-la amb un mínim de tranquil·litat i que necessita informes
tècnics. Per tot això no veuen la urgència de la mateixa i de manera excepcional el seu grup votarà en
contra de tractar-la per aqueixa via d'urgència.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, manifesta que votaran a favor de la declaració d'urgència
d'aquest assumpte, encara que comparteixen la crítca del portaveu del grup Compromís, ressaltant que
el grup Socialista com a membre fns ara de l'equip de govern de l'Ajuntament coneixia la problemàtca
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del pas inferior fa molt de temps. No considera lògic que en el segon Ple al qual assisteixen com a
membres de l'oposició plantegen aquesta moció a l'equip de govern. Indica que la moció és llarga i
incideix en moltes dades tècniques i de normatva que no han pogut contrastar, per la qual cosa si la
mantenen perdran la possibilitat d'obtndre un ampli consens. Finalment reitera que el seu grup votarà a
favor de la urgència, però plantejant com més raonable que retren ara la seua proposta i la passen a
estudi de la pròxima Comissió Informatva.

El  portaveu  del  grup  POD-EU,  Sr.  Alberto  Torralba,  critca  la  urgència  de  la  moció  amb  arguments
semblants als dels dos portaveus que li han precedit en l'ús de la paraula, i considera molt prematura la
seua presentació. Assenyala que el seu grup sí que ha votat a vegades en contra de la urgència de les
mocions, i en aquest cas es tracta d'una moció molt tècnica i de gran importància que cal estudiar amb
deteniment, la qual cosa no han pogut fer, per la qual cosa votaran en contra de la declaració d'urgència.
Diu que la moció està datada el dia 28 de novembre, per la qual cosa podien haver-la presentat amb més
antelació. Demana a tots els grups que seguisquen els canals de comunicació i consens establits, perquè
no es pot treballar amb tanta precipitació. I diu que si es fa un ús abusiu de les mocions presentades per
urgència es veuran obligats a votar en contra. 

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, diu que ha tngut coneixement de la moció fa
escassament un parell d'hores i considera improcedent aqueixa urgència, màximament quan es tracta
d'un tema tan tècnic. Explica que fa més d'una setmana va intentar parlar amb l'arquitecte municipal
sobre les actuacions que estava duent a terme Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana per a suprimir el
pas a nivell de vianants de l'estació del metro de Paiporta, però encara no li ha sigut possible fer-ho.
Manifesta que votarà també a favor de la urgència a tractar aquest assumpte en aquesta sessió, per
qüestons de forma i  d'educació.  I  conclou plantejant que l'Ajuntament sol·licite a Ferrocarrils  de la
Generalitat  Valenciana  que  ajorne  el  tancament  del  pas  a  nivell  fns  que  s'adopten  les  mesures
correctores de les defciències del pas inferior.

La regidora no adscrita, Sra.  Mª Consolación Tarazona, expressa que votarà a favor de la declaració
d'urgència de la moció.

La Sra. Alcaldessa intervé abans de la votació de la urgència per a aclarir que l'equip de govern ja ha
realitzat les actuacions més urgents en el pas inferior, com són la seua neteja, la reparació i pintura de les
baranes, la reparació de la il·luminació, etc. 

Després de l'aprovació de la urgència de la moció, defensa el fons de les seues propostes la Sra. Mª
Isabel Albalat, i exposa que en el pas a nivell de l'estació de Paiporta concorren les circumstàncies del
pas de tres línies del metro, més d'un milió d'usuaris i  usuàries a l'any, l'encreuament de dues vies
consecutves i el seu ús pels veïns i veïnes que van al cementeri vell i a Picanya, la qual cosa va motvar
que en un informe de l'any 2013 d'FGV se'l considerara com el pas a nivell més perillós que encara exista
en les seues línies de ferrocarril, assignant una prioritat  molt alta a la seua supressió. Les obres van
començar a l'agost de 2018 i pel que sembla acabaran a mitjan desembre, amb el que es tancarà l'actual
pas a nivell.  Explica que quan el grup Socialista formava part de l'equip de govern de l'Ajuntament,
confaven que els seus companys de l'àrea d'Urbanisme atenien les qüestons relatves a aqueixa àrea.
Però ara han detectat una sèrie de defciències que han de ser resoltes de manera urgent,  encara que en
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la moció es deixen  obertes les diferents solucions possibles. Plantegen que el pas inferior no compleix
les normes d'accessibilitat per a persones amb difcultats de mobilitat. També existeix un problema de
seguretat, especialment des de la perspectva de gènere, perquè són les dones   els qui més es desplacen
a peu o en mitjans públics de transport, i el pas que hauran d'utlitzar a partr d'ara té zones amagades,
racons i punts foscos amb defcient il·luminació. El Partt Socialista comprén que no es pot resoldre tot

en un dia, però demanen que el regidor delegat de l'àrea d'Urbanisme adopte les mesures immediates
que facen el  pas  inferior  més accessible  i  més segur.  Assenyala  que aquestes  informacions les  han
tngudes pocs dies abans del Ple, per la qual cosa no han pogut presentar la seua moció en la comissió
informatva. I fnalment contesta a les manifestacions de la Sra. Alcaldessa que no es tracta tan sols
d'endreçar el pas inferior, sinó de garantr la seguretat de les persones.

El Sr. Vicente Ibor expressa que el grup Socialista ha perdut l'oportunitat de presentar una bona moció,
perquè en la comissió informatva s'hauria debatut amb el degut estudi i  serenitat i podria haver-se
consensuat. Però en aquest moment considera que la moció és insufcient i prematura. Diu que les coses
no poden fer-se així si es pretén el suport del seu grup, perquè es tracta d'unes qüestons molt tècniques

i  amb referències normatves, de gènere, etc.  Ells  també han rebut multtud de queixes per la falta
d'il·luminació de l'entorn, i entenen que la moció pot haver-se presentat de bona fe, encara que s'hagen
equivocat en les formes, el procediment i la manera de plantejar-la.

El Sr. Josep Val manifesta que el grup Compromís s'abstndrà en la votació del fons de la moció, per
coherència amb la seua negatva a la declaració d'urgència. Des de l'àrea d'Urbanisme estan treballant
des de fa temps en el condicionament del pas inferior, i fa ja una setmana que està pintat, reparades les
baranes i  col·locades totes les bombetes,  i  ara s'està treballant per millorar la  il·luminació, instal·lar
càmeres de televisió de seguretat i  veure la manera de reforçar la presència de la Policia Local, per
tractar-se d'un lloc sensible per a la seguretat. I tot això s'està fent ja, amb la moció socialista o sense
ella. El pas inferior es va construir en 2001, i llavors complia tota la normatva, com totes les actuacions
que es realitzaven. I ara de colp no es pot modifcar tot. Si el grup Socialista sabia que les obres anaven a
acabar de seguida, havien d'haver plantejat alguna cosa que fora possible realitzar amb urgència, en
comptes de limitar-se a dir que cal millorar-ho.

El Sr. Alberto Torralba exposa que la moció no té sufcient suport i demana al grup Socialista que la retre.
Considera que és un assumpte que afecta a la seguretat i a la perspectva de gènere, que té importància
sufcient com per a debatre-ho de forma adequada i tornar a portar-ho al Ple, per a col·laborar amb el
treball de revisió i millora de les obres que està realitzant l'equip de govern.

El Sr. José Antonio Salvador critca que el grup Socialista haja estat tant temps formant part de l'equip de
govern sense adoptar aquestes mesures que ara demana amb la moció. Fa referència a la intervenció del
portaveu del grup Compromís i li contesta que a ell li preocupa el que no ha fet l'equip de govern i es pot
millorar en matèries d'accessibilitat, seguretat i unes altres que no estan incloses en la moció. Reitera
que  és  urgent  que  tots  els  grups  acorden  l'ajornament  del  tancament  del  pas  a  nivell  fns  que  es
prenguen  les  mesures  correctores  de  les  defciències  que  planteja  el  pas  inferior.  I  conclou  que
s'abstndrà en la votació de les propostes que conté  la moció, per a no donar suport a alguna cosa que
està incompleta.
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La regidora no adscrita, Sra. Mª Consolación Tarazona, manifesta que s'abstndrà en la votació sobre el
fons de la moció, per a poder estudiar-la, i que fns que fnalitzen les obres dóna un vot de confança a
l'equip de govern perquè realitze les actuacions necessàries.

La Sra. Mª Isabel Albalat diu que pren nota de les manifestacions de tots els grups polítcs municipals,
perquè sempre  està  oberta  a  escoltar  i  aprendre,  i  que  la  pròxima vegada procurarà  presentar  les
mocions amb més temps. Assenyala que amb aquesta moció no s'ataca a ningú, sinó que es planteja el
problema de forma positva i oberta amb la confança en què es resolga. Per això manté la moció, perquè
considera que es tracta d'una obligació com a grup de l'oposició, encara que compren la postura dels
altres grups.

La Sra.  Alcaldessa fnalment li  torna a demanar que retre la  moció,  perquè en la  pròxima comissió
informatva es puga estudiar i concretar.

I en no retrar-se la moció, se sotmet a votació, amb el resultat expressat al començament d'aquest punt.

Finalment la Sra. Alcaldessa manifesta que passarà la moció aprovada al personal tècnic per a la seua
execució, i s'informarà d'això en la comissió d'Urbanisme.

17.- PRECS I PREGUNTES.

17.1.- La Sra. Esther Gil recorda que fa uns mesos ja va plantejar en el Ple el problema que suposa que
els contenidor0es de la plaça del Mercat es buiden en hores d'ús del parc per a xiquets que hi ha en
aqueix lloc, i se li va dir que s'estudiaria aquesta qüestó. Però el dia 8 d'aquest mes, a les 17.18 hores,
mentre  es  buidaven els  contenidors  es  va  bolcar  un d'ells  en  plena  via  pública,  entre  el  camió  de
recollida i el parc infantl. Es van produir tocs dels cotxes que estaven esperant i els operaris nerviosos
van retrar el fem del carrer perquè pogueren accedir els cotxes als aparcaments. Quinze dies després
d'aquests fets el camió de recollida no va buidar els contenidors pel que sembla per avaria dels pivots. I
conclou demanant que es vetle per la seguretat dels parcs infantls i que se senyalitzen les direccions de
circulació dels vehicles que passen per la plaça del Mercat.

17.2.-  La  Sra.  Esther  Gil  exposa  que  durant  l'anterior  mandat  corporatu tots  els  policies  de  servei
acudien tots els dies per a atendre el servei d'entrada i eixida dels col·legis, i si era impossible atendre
tots els col·legis, anaven girant. Però ara, fa molts mesos que la Policia Local no atén el servei de control
de l'entrada i eixida del col·legi de la Immaculada, sense que se situe cap policia a la cantonada del
carrer ni es col·loque cap tanca, per la qual cosa els cotxes contnuen circulant lliurement amb el risc dels
xiquets. I demana que es done a aquest col·legi el mateix tracte que als altres.

17.3.- La Sra. Esther Gil fa referència a l'expressió abocada per l'equip de govern durant les deliberacions
d'aquesta sessió que queden encara 5 mesos per a treballar per Paiporta , i contnuaran fent-ho com fns
ara. Demana que no treballen com fns ara, sinó per a tots els paiportns independentment de la seua
ideologia.
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17.4.- El Sr. Vicente Ibor exposa que va sol·licitar informació sobre quant temps portaven sense contracte
els serveis de grua i de correus. Se li ha contestat que la provisió d'inici de l'expedient de contractació del
servei de grua era de data 19 de març de 2017,  sense que siga de rebut que al novembre de 2018
encara no estga acabat. I que l'expedient de contractació que es va tramitar per al servei de correus
s'havia deixat sense efecte per la Junta de Govern Local el dia 30 de gener de 2017, indicant-li que el nou
expedient es tramitarà com més prompte millor. Considera una irresponsabilitat polítca que no s'hagen
impulsat aquestes dues contractacions i demana se l'informe de la situació real d'aquestes.

La Sra. Beatriz Jiménez li respon que les difcultats en l'expedient de contractació del servei de grua i dels
serveis postals es deuen a la falta de personal del departament de Contractació que ha heretat l'actual
equip de govern, que fan que totes les contractacions de l'Ajuntament hagen de passar per una sola
persona. Mentre es resolen els problemes d'aqueixes contractacions, els serveis s'estan prestant, i es
paguen amb el  vistplau de l'interventor.  S'estan preparant els  plecs de prescripcions tècniques dels
serveis de grua i de correus, ajustats a la nova legislació contractual, que ha fet molt més complicats els
procediments contractuals. Aclareix que el llistat de contractacions tramitades durant l'actual mandat
corporatu és impressionant, i totes elles per procediments oberts sense acudir al procediment negociat
com es feia abans. Insisteix que els polítcs signen les provisions d'inici dels expedients i després la seua
aprovació, però per a la tramitació es troben amb un problema de falta de personal. Finalment indica
que el plec de prescripcions tècniques del servei de grua està ja quasi acabat.

El Sr. Secretari demana disculpes per la informació facilitada sobre la data de la provisió de 19 de març
de 2017 d'iniciació de l'expedient de contractació de la grua, perquè considera evident que es tracta
d'un error.

17.5.-  La  Sra.  Mª  Consolación  Tarazona  demana  responsabilitats  per  les  irregularitats  del  curs  de
carretoners realitzat per l'Ajuntament, que no va complir amb la durada establida, va admetre a més
gent de la prevista i alguns dels assistents no van poder realitzar les pràctques programades.

La Sra. Mª Teresa Verdú li contesta que no té informació sobre les irregularitats a què ha fet referència.

17.6.- El Sr. Vicent Ciscar pregunta a la Sra. Alcaldessa o a la regidora d'Hisenda quan passaran el projecte
de pressupost de l'Ajuntament per  comissió  informatva per a poder consensuar-lo,  si  al  desembre,
gener o febrer.

17.7.- El Sr. Vicent Ciscar prega al Sr. Alberto Torralba que  els informe en el pròxim Ple sobre la defnició
que dóna la Real Acadèmia Espanyola de la paraula consens.

El Sr. Alberto Torralba llig la defnició del diccionari de la Real Acadèmia Espanyola del terme consens, i
aclareix que el paradigma de consens va ser la Consttució de 1978, per a l'aprovació de la qual forces
polítques espanyoles de molt diferent ideologia van renunciar a moltes coses per a arribar a un acord.
Considera que aqueixa és la  clau del  consens:  per  a arribar  a un acord,  que és el  fnal,  primer cal
renunciar a una cosa pròpia.

El Sr. Vicent Ciscar li replica que consens és el que diu la Real Acadèmia no el que interpreta el Sr. Alberto
Torralba.
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17.8.- El Sr. José Antonio Salvador fa referència a un expedient disciplinari tramitat en ESPAI pel retard en
el pagament de les assegurances socials, que s'ha resolt mitjançant Decret de la Presidència de data 29
d'octubre de 2018, i del qual no s'ha informat ni en el Consell d'Administració d'aquesta empresa ni en
les comissions informatves de l'Ajuntament. Recorda que fa un parell d'anys es va plantejar el mateix
problema en  ESPAI,  i  el  gerent  va  emetre  un  informe eludint  responsabilitats  de  la  Gerència  i  del
personal administratu, sense que llavors s'aclariren les responsabilitats  en què es va poder incórrer, que
van costar  uns 8.000 euros  al  poble.  I  pregunta el  motu pel  qual  ara  s'han imposat  unes sancions
disciplinàries i la primera vegada que va ocórrer el mateix es va deixar passar l'assumpte.

La Sra. Alcaldessa contesta que en el Consell d'Administració d'ESPAI no es va formular cap pregunta
sobre aquest expedient disciplinari, que no sap si ja està acabat, perquè la seua tramitació la realitzen
l'instructor i la secretària que han sigut designats per a això.

El  Sr.  José Antonio Salvador li  replica que no pot preguntar  res  en el  Consell  d'Administració  ni  en
comissió si no té informació. 

El  Sr.  Secretari  manifesta  que no sap si  la  resolució  és  ferma en via  administratva o el  treballador
sancionat l'ha recorreguda.

La  Sra.  Alcaldessa  fnalment  indica  que en  la  primera  ocasió  en  què  es  va  produir  un retard  en el
pagament de les assegurances socials d'ESPAI va ser ella qui va determinar que no s'iniciara expedient
disciplinari a cap treballador per aqueixes actuacions.

17.9.- El Sr. José Antonio Salvador expressa la seua protesta per haver sotmés al Ple la personació de
l'Ajuntament en un procediment penal seguit contra un funcionari pel possible delicte de presentar uns
documents  municipals  falsos,  i  que  ha  tngut  coneixement  que  ha  sigut  arxivat  pel  jutge.  El  grup
Ciudadanos va votar a favor de la personació de l'Ajuntament com a acusació partcular, però si no se'ls
haguera manipulat donant-los una informació falsa o esbiaixada hagueren votat en contra.

La Sra. Alcaldessa li contesta que les diligències penals es van tramitar pels possibles delictes d'estafa
processal i falsedat documental. I  que és cert que el jutge instructor ha dictat un acte d'arxivament
d'aqueix procediment, que ha sigut recorregut. En l'acte d'arxiu no es diu que els documents no siguen
falsos,  perquè  únicament  es  fonamenta  que  aquesta  falsedat  no  es  va  al·legar  en  el  procediment
contenciós administratu que s'havia tramitat amb anterioritat. Quant al cost per a l'Ajuntament d'aquest
procediment penal, indica que no suposa cap cost addicional al preu global concertat amb el gabinet
jurídic que presta el servei de defensa en judici, d'uns 24.000 euros anuals, quan amb el Partt Popular el
cost de la defensa de l'Ajuntament havia sigut un any superior als 100.000 euros, i sense contracte.

El Sr. Vicente Ibor demana la paraula per al·lusions, i la Sra. Alcaldessa no li la concedeix per entendre
que ha al·ludit al Partt Popular i no al Sr. Ibor. 

I no havent-hi altres assumptes que tractar, l'Alcaldia-Presidència dóna per fnalitzada la sessió, alçant-se
la mateixa a les 23 hores i 30 minuts del dia 29 de novembre de 2018, del que com a secretari en done
fe.
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DILIGÈNCIA.-  Per  a  fer  constar  que,  conforme  al  que  es  disposa  en  l'artcle  91  del  Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Enttats Locals, la present acta ha sigut aprovada, en
els termes que fguren en l'acord d'aprovació, en la sessió celebrada el dia 27 de desembre de 2018.
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ACTA Nº 10 - PLENO ORDINARIO DÍA 29/11/2018.

Paiporta,  siendo  las  20:30  horas  del  día  29  de  noviembre  de  2018,  previa  la  correspondiente
convocatoria y bajo la presidencia de la Sra. Alcaldesa Dª. Isabel Martn Gómez, asistda del Secretario de
la Corporación D. Francisco Javier Llobell Tuset, se reúnen en el Salón de Plenos de la Casa Consistorial,
con el objeto de celebrar sesión ordinaria, en primera convocatoria, los miembros de la Corporación que
a contnuación se expresan:

ALCALDESA – PRESIDENTA:  Isabel Martn Gómez  Compromís per Paiporta)

CONCEJALES/AS:

D. Josep Val Cuevas  Compromís per Paiporta)

Dª. Beatriz Jiménez Jiménez  Compromís per Paiporta)

D. Antoni Torreño Mateu  Compromís per Paiporta)

Dª. Zaira Martnez Chisbert  Compromís per Paiporta)

D. Vicent Ciscar Chisbert  Grup Socialista)

Dª. María Isabel Albalat Asensi  Grup Socialista)

D. Ricardo Benlloch Campos  Grup Socialista)

D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona  Grup Socialista)

D. Alberto Torralba Campos  POD-EU)

Dª. María Teresa Verdú Canto  POD-EU)

D. Vicente Ibor Asensi  Grupo Popular)

Dª. María Isabel Chisbert Alabau  Grupo Popular)

Dª. María Esther Gil Soler  Grupo Popular)

Dª. María Consuelo Lisarde Marín  Grupo Popular)

D. Alejandro Gutérrez Martnez  Grupo Popular)

Dª. Desamparados Ciscar Navarro  Grupo Popular)

D. José Antonio Salvador Paredes  Ciudadanos)

Dª. María Consolación Tarazona Bañuls  No adscrita)

SECRETARIO: D. Francisco Javier Llobell Tuset

No asisten, pero excusan su no asistencia los Sres. Concejales D. Guillem Montoro López  Compromís per
Paiporta) y D. Luis Tomas Rodenas Antonio  Grupo Popular).

Declarado público el acto y abierta la sesión por la Sra. Alcaldesa, se procede a tratar los asuntos y
adoptar los acuerdos sobre los expedientes incluidos en el siguiente

ORDEN DEL DÍA
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1. SECRETARIA.- Aprobación, si procede, del acta de la sesión ordinaria del Pleno nº 9/2018 de 25 de
octubre.

2. SECRETARIA.- Resoluciones dictadas por la Alcaldía y Concejalías Delegadas desde la últma sesión
ordinaria del Pleno.

3. SECRETARIA.- Sesiones de Junta de Gobierno Local celebradas desde la últma sesión ordinaria del
Pleno.

4. SECRETARIA -  2021/2018/ACU - Dar cuenta del escrito de fecha de 26 de octubre de 2018, de la
portavoz del grupo municipal Socialista, comunicando la salida inmediata de su grupo del equipo de
gobierno.

5.  SECRETARIA -  2020/2018/ACU - Dar cuenta del  decreto de la  alcaldía núm. 1536/2018, de 26 de
octubre, sobre modifcación de la composición de la Junta de Gobierno Local, designación de tenencias
de alcaldía y modifcación de las delegaciones de la alcaldía en la Junta de Gobierno Local y los miembros
de la Corporación.

6. SECRETARIA - 2023/2018/ACU - Dar cuenta de escrito de fecha 13 de noviembre de 2018, del portavoz
del  grupo  municipal  POD-EU  comunicando  modifcación  de  representantes  de  su  grupo  en  las
comisiones informatvas de Urbanismo, Medio Ambiente y Sostenibilidad y de Empleo y Comercio.

7.  HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  1928/2018/ACU  -  Propuesta  de  modifcación  de
representantes de la Corporación en entdades y organismos públicos.

8. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL -  26/2018/PGRU - Moción del grupo municipal Socialista
sobre modifcación de la composición de las comisiones informatvas de Bienestar Social y de Empleo y
Comercio, en cuanto al numero de representantes del grupo municipal Compromís.

9. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 1952/2018/ACU - Dar cuenta del estado de ejecución del
presupuesto del tercer trimestre de 2018 y del periodo medio de pago del tercer trimestre de 2018.

10. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 1866/2018/ACU - Calendario del contribuyente 2019.

11. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 05746/2018 - Expediente modifcación presupuestaria de
suplemento de crédito.

12.  HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL -  1975/2018/ACU - Autorización incremento cantdades
asignadas a gratfcaciones y productvidad de personal.

13.  URBANISMO,  MEDIO  AMBIENTE  Y  SOSTENIBILIDAD  -  1973/2018/ACU  -  Propuesta  del  concejal
delegado del  área  de  Urbanismo,  Medio  Ambiente  y  Sostenibilidad  sobre  solicitud  a  la  Generalitat
Valenciana de emplazamiento para la celebración de festas locales que puedan usar fuego o artefactos
pirotécnicos en suelo forestal, colindante o con una proximidad inferior a 500 metros del mismo.

14. BIENESTAR SOCIAL - 24/2018/PGRU - Moción insttucional con motvo de la celebración del 25 de
noviembre, día internacional para eliminación de la violencia contra las mujeres.
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15. BIENESTAR SOCIAL- 25/2018/PGRU - Moción presentada por el grupo municipal Ciudadanos para
prohibir la apertura de casas de apuestas y juego en las proximidades de centros escolares.

16. MOCIONES

17. RUEGOS Y PREGUNTAS.

1.-  SECRETARÍA.  -  APROBACIÓN,  SI  PROCEDE,  DEL  ACTA  ANTERIOR  Nº  9/2018  DE  25  DE
OCTUBRE.

La Alcaldía-Presidencia pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación, si alguno de ellos ha de
formular observación al acta nº 9/2018 de 25 de octubre.

D. Vicent Ciscar solicita que se rectfque en el primer párrafo del punto 6º del orden del día  Personación
como acusación  partcular  en  diligencias  penales)  la  expresión  “susttuyéndola  en  la  presidencia  el
primer  teniente  de  alcaldía  D.  Alberto  Torralba”  por  “susttuyéndola  en  la  presidencia  el  segundo
teniente de alcaldía D. Alberto Torralba”.

El Pleno de la Corporación Municipal, conforme a lo preceptuado en el artculo 91 del Reglamento de
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales, aprobado por Real Decreto
2568/1986, de 28 de noviembre, acuerda por unanimidad aprobar el acta en los términos que fguran en
el borrador de la misma, con la rectfcación indicada.

2.-  SECRETARÍA.-  RESOLUCIONES DICTADAS POR LA ALCALDÍA Y  CONCEJALÍAS  DELEGADAS
DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
y 42 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales, se
informa a la Corporación Municipal de las Resoluciones de la Alcaldía y Concejalías Delegadas de Área
habidas desde la últma sesión ordinaria del pleno, según consta en los libros correspondientes de la
Corporación, cuyo resumen es el siguiente:

NÚMEROS DE DECRETOS
TOTAL DECRETOS

EMITIDOS
nº  1234/2018,  de  6  de  octubre  al  nº  1663/2018,  de  14  de
noviembre  ambos inclusive)

430

El Pleno queda enterado.

3.- SECRETARÍA.- SESIONES DE JUNTA DE GOBIERNO LOCAL CELEBRADAS DESDE LA ÚLTIMA
SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.
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En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
se informa a la Corporación Municipal de los acuerdos de la Junta de Gobierno Local adoptados desde la
últma sesión ordinaria del pleno, según consta en las actas correspondientes, cuyo resumen se detalla:

Nº DE ACTA FECHA DE LA SESIÓN
17 5 de noviembre
18 19 de noviembre

El Pleno queda enterado.

4.- SECRETARÍA - 2021/2018/ACU - DAR CUENTA DEL ESCRITO DE FECHA DE 26 DE OCTUBRE DE
2018,  DE  LA  PORTAVOZ  DEL  GRUPO  MUNICIPAL  SOCIALISTA,  COMUNICANDO  LA  SALIDA
INMEDIATA DE SU GRUPO DEL EQUIPO DE GOBIERNO.

Se  da  cuenta  del  escrito  de  fecha  26  de  octubre  de  2018   con  entrada  en  el  registro  general  del
Ayuntamiento nº 21.233 del mismo día) del grupo municipal Socialista, comunicando su salida inmediata
del equipo de gobierno, cuyo tenor literal es el siguiente:

“Maribel Albalat Asensi, como portavot del Grupo municipal Socialista, comunicamos al Ayuntamiento
de Paiporta: 

1. La salida inmediata del Grupo Socialista del Equipo de Gobierno.

2. La renuncia a formar parte de la Junta de Gobierno Local.

3. La renuncia a la 1ª Tenencia de Alcaldía.

4. La renuncia a las delegaciones genéricas del Área y a las especiales de Alcaldía.

5. La renuncia a la presidencia de les comisiones informatvas de las Áreas correspondientes.

Y solicitamos que nos asignen como Grupo Socialista un despacho en el Ayuntamiento, con la dotación
adecuada de ordenador con conexión, tal como lo tene los otros grupos municipales.

Hasta que nos asignen despacho con una ubicación defnitva, utlitaremos provisionalmente el despacho
de la tercera planta.”

El Pleno queda enterado.

5.-  SECRETARÍA  -  2020/2018/ACU  -  DAR  CUENTA  DEL  DECRETO  DE  LA  ALCALDÍA  NÚM.
1536/2018, DE 26 DE OCTUBRE, SOBRE MODIFICACIÓN DE LA COMPOSICIÓN DE LA JUNTA DE
GOBIERNO  LOCAL,  DESIGNACIÓN  DE  TENENCIAS  DE  ALCALDÍA  Y  MODIFICACIÓN  DE  LAS
DELEGACIONES DE LA ALCALDÍA EN LA JUNTA DE GOBIERNO LOCAL Y LOS MIEMBROS DE LA
CORPORACIÓN.

Se da cuenta al Pleno del decreto de la alcaldía nº 1536/2018, de 26 de octubre, el tenor literal del cual
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es el siguiente: 

"Debido a la salida del grupo polítco municipal Socialista del equipo de gobierno del Ayuntamiento, se
hace necesario modifcar la composición de la Junta de Gobierno Local, la designación de las tenencias
de Alcaldía, y las delegaciones de la Alcaldía en la Junta de Gobierno Local y en los miembros de la
Corporación, considerando conveniente redactar a tal efecto un texto refundido de todos los decretos de
la  Alcaldía  que quedan modifcados  (Decretos  de  la  Alcaldía  nº 688/2015,  de fecha 3  de  julio  y  nº
1247/2018, de fecha 10 de septembre, que refundido otros anteriores).

Y en virtud del expuesto, esta Alcaldía resuelve:

PRIMERO.- Se nombran miembros de la Junta de Gobierno Local a los siguientes regidores y regidoras del
Ayuntamiento: Sr. Josep Val Cuevas, Sra. Beatrit Jiménet Jiménet, Sr. Antoni Torreño Mateu, Sr. Guillem
Montoro Lópet, Sr. Alberto Torralba Campos y Sra. Mª Teresa Verdú Cantó.

SEGUNDO.- Se nombran tenientes de Alcaldía a los siguiente regidores:

• Primer teniente de Alcaldía, Sr. Alberto Torralba Campos.

• Segundo teniente de Alcaldía, Sr. Josep Val Cuevas.

TERCERO.- Delegar en la Junta de Gobierno Local las siguientes atribuciones de la Alcaldía:

• Aprobar las memorias, planes de actuación, programaciones, estudios, convenios y proyectos
que no sean competencia del Pleno.

• Aprobar los instrumentos de planeamiento y gestón urbanístca competencia de la Alcaldía.

• Facultades que confere la legislación urbanístca y medioambiental para aprobar los informes
Ambiental  y  Territorial  Estratégico de los  instrumentos  de planeamiento,  gestón y  ejecución
urbanístca, cuando la legislación sectorial establetca que la competencia para su aprobación
corresponde en el Ayuntamiento.

• Otorgar las licencias de actvidades cualifcadas, de actvidades recreatvas, de obras mayores
y demolición, así como los expedientes de declaración de ruina.

• Aprobar las sanciones por infracciones urbanístcas.

• Aprobar los padrones de toda clase de tributos, tasas y precios públicos y fjar los periodos de
cobro.

• Autoritar y disponer gastos en general (Fases A y sucesivas) en cuanta igual o superior a 6.000
euros,  dentro  de  los  límites  de  competencia  de  la  alcaldesa  y  que  es  corresponden  con  el
desarrollo  normal  del  presupuesto  y  de  acuerdo  con  el  procedimiento  establecido  por  la
normatva aplicable. A excepción de la aprobación de las facturas y de las certfcaciones de
obras  (fases  O y  P)  de  cualquier  cuanta,  que están delegadas en la  concejalía  del  área de
Hacienda y Administración General.
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• Aprobar los expedientes de contratación y la adjudicación de los contratos (Fases A y D) de
obras, concesión de obras públicas, concesión de servicios públicos, suministros, servicios, así
como  contratos  administratvos  especiales  y  privados,  la  cuanta  de  los  cuales  sea  igual  o
superior a 5.000 euros sin IVA, dentro de los límites de competencia de la Alcaldía y que se
corresponden  con  el  desarrollo  normal  del  presupuesto,  y  de  acuerdo  con  el  procedimiento
establecido  en  la  normatva  aplicable.  No  se  incluye  en  esta  delegación  las  facultades  de
iniciación  del  procedimiento  de  contratación,  ni  la  resolución  sobre  clasifcación  de  las
proposiciones presentadas y requerimiento para aportación de documentación complementaria.

•  Devolver  las  garantas  y  las  fantas  por  obras  de  urbanitación  o  de  cualquier  actuación
urbanístca.

• Organitar los servicios de Recaudación y Tesorería, sin perjuicio de las facultades del Pleno
para aprobar las formas de gestón de estos servicios.

•  Competencia  de  la  Alcaldía  para  autoritar  la  ocupación  de  espacios  públicos  para  la
celebración de festejos taurinos tradicionales (bueyes a la calle) en los casos en que corresponda
y previa petción de las entdades organitadoras.

CUARTO.- Se conferen las siguientes delegaciones genéricas por Áreas Municipales, teniendo las dichas
áreas a efectos de este Decreto la denominación y atribución de materias que se indican:

4.1.- ÁREA DE URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD: SR. JOSEP VAL CUEVAS.

• Planeamiento Urbanístco (Plan General de Ordenación Urbana y el resto de instrumentos de
ordenación Urbanístca).

•  Ordenantas  y  reglamentos  de  servicios  públicos  de  índole  técnica  (ordenanta  general  de
construcción,  transportes  públicos,  alumbrado público,  alcantarillado y  depuración de  aguas
residuales,  suministro  de  agua  para  consumo,  contaminación  ambiental,  residuos  sólidos
urbanos y su tratamiento, limpieta viaria, catálogo de edifcios históricos, arbolado, energías
alternatvas, etc.).

•  Gestón  Urbanístca  (Programas  de  Actuación  Integrada,  reparcelaciones,  proyectos  de
urbanitación  y  de  obras,  expropiaciones  y  el  resto  de  instrumentos  de  gestón  urbanístca
legalmente  establecidos,  así  como tramitación  de  la  contratación,  seguimiento  y  control  de
obras  y  servicios  públicos  municipales  de  índole  técnica,  excepto  asuntos  que  estén
encomendados al departamento de Contratación o que se gestonan por la empresa pública de
servicios).

• Disciplina Urbanístca y Medioambiental (licencias de obras, declaraciones, autoritaciones y
licencias ambientales, licencias de apertura de establecimientos y otras actvidades, licencias de
parcelación, otros instrumentos de policía urbanístca y medioambiental para el control de las
actvidades privadas y públicas, órdenes de ejecución por ratones de seguridad, salubridad y
ornamento, infracciones y sanciones urbanístcas y medioambientales, exceptuadas las relatvas
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a las Ordenantas de Convivencia, Mercados, Cementerios y de Salud Pública y Sanidad).

• Relaciones agrarias y huertos urbanos.

• Mobiliario urbano, conservación de calles y caminos, parques y jardines.

• Entdad Pública Empresarial "Empresa de Servicios de Paiporta" (ESPACIO).

• Vivienda, Medio Ambiente y Calidad de Vida, crecimiento sostenible de la población

• Patrimonio Municipal de Suelo

4.2.- ÁREA DE HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL: SRA. BEATRIZ JIMÉNEZ JIMÉNEZ.

A) HACIENDA

• Presupuestos y Contabilidad municipal, cuentas generales y el resto de carácter económico,
liquidación del presupuesto, Intervención de ingresos y gastos, balances e inventarios contables,
control fnanciero, estudios económicos y fnancieros del Ayuntamiento y sus servicios, planes
económicos y fnancieros del Ayuntamiento, planes de ajuste, información económica y contable
a otras administraciones, miembros de la Corporación, entdades y partculares, relaciones con el
Tribunal de Cuentas y Sindicatura de Cuentas.

• Tesorería y caja municipal, cuentas bancarias, operaciones de crédito y de Tesorería, ingresos y
gastos, tramitación, aprobación y realitación de pagos, pagos de tributos y otros conceptos a
otras administraciones, compensaciones de cobros y pagos, cajeros automátcos, consttución,
depósito y devolución de avales y fantas, gastos a justfcar, antcipos de caja fja.

• Rentas, liquidaciones tributarias de todas clases, benefcios fscales, padrones fscales, gestón
catastral,  inspección de  tributos,  régimen sancionador  tributario,  recaudación de tributos en
periodo voluntario y ejecutvo, calendario fscal, aplatamientos. 

• En materia de aprobación de gastos, se tendrá en cuenta el establecido en el apartado quinto
de este decreto. 

B) DEPENDENCIA DE SECRETARÍA

•  Fe  pública  administratva,  constancia  de  actas  y  acuerdos,  registro  general,  archivo  general
administratvo, asesoramiento jurídico general, defensa en juicio, Secretaría de la Corporación y de los
órganos  colegiados  municipales,  Registro  de  intereses,  petciones  de  información  de  regidores  y
regidoras  y  sindicatos,  relaciones  con  el  Síndico  de  Agravios,  relaciones  insttucionales  con  otras
administraciones,  también  con  las  mancomunidades,  entdades  metropolitanas  y  consorcios,  sin
perjuicio  de  las  relaciones  ordinarias  de  los  correspondientes  servicios  que  están  atribuidas  a  las
dependencias competentes por ratón de la materia, asuntos generales del Ayuntamiento.

C) DEPENDENCIA DE CONTRATACIÓN

•  Tramitación  de  las  contrataciones  de  obras,  servicios,  suministros,  gestón  de  servicios  públicos,
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concesión de obras públicas, contratos administratvos especiales y contratos privados del Ayuntamiento,
en  todas  sus  fases,  incluidas  las  modifcaciones  contractuales,  revisiones  de  precios,  resolución  de
contratos y tramitación de incidencias y sanciones contractuales, excepto contrataciones y trámites que
expresamente estén delegadas en otras dependencias y sin perjuicio de la redacción de los documentos
técnicos contractuales que resultan precisos, que corresponderá al personal técnico de las dependencias
las  necesidades  de  las  cuales  se  trato  de  satsfacer  con  el  respectvo  contrato,  y  del  control  del
cumplimiento  de  las  prestaciones  contractuales,  que  también  estará  asignado  a  las  dependencias
competentes por la materia contractual qué se trato.

D) DEPENDENCIA DE PERSONAL

•  Plantlla  de  empleadas  y  empleados  públicos  municipales,  Relación  de  Puestos  de  trabajo,
determinación  de  retribuciones,  ayudas  sociales,  instrumentos  de  ordenación  de  las  empleadas  y
empleados públicos municipales, Mesa de Negociación, relaciones con los sindicatos de las empleadas y
empleados municipales, selección de personal funcionario y laboral del Ayuntamiento, nombramiento de
personal interino, eventual y directvo, contratos laborales, promoción de las empleadas y empleados
públicos,  premios  y  recompensas,  procedimientos  disciplinarios,  prevención  de  riesgos  laborales,
seguridad  y  salud  laboral,  jubilaciones,  excedencias  y  tramitación  de  situaciones  administratvas,
formación y archivo de los expedientes personales.

•  Nóminas,  calendario  y  jornada  laboral,  control  de  presencia  y  de  rendimiento,  gratfcaciones  y
complementos de productvidad, vacaciones, permisos y licencias, bajas laborales por dolencia común y
por accidente de trabajo, antcipos reintegrables, cottaciones a la Seguridad Social, retenciones IRPF,
descuentas cuotas sindicales, embargos de salarios.

E) DEPENDENCIA DE PATRIMONIO E INTERIOR

• Formación y mantenimiento del Inventario municipal de Bienes, adquisición, gestón, concesión, control
y alienación de bienes municipales, gestón de seguros de cualquier clase (responsabilidad patrimonial,
bienes,  accidentes,  defensa jurídica, vehículos,  exposiciones,  etc.),  Reclamaciones de responsabilidad
patrimonial al Ayuntamiento, reclamaciones por daños a bienes municipales, autoritaciones ocupación
vía pública para acontecimientos y actas por entdades o partculares fuera de la semana de festas
patronales, vados de vehículos,  infracciones a ordenantas municipales de naturaleta no tributaria ni
urbanístca.

•  Estadístca,  Padrón de  Habitantes,  tablón de  edictos,  ocupación de  vía  pública  con mesas  y  sillas
(terratas), cementerios, bodas civiles, parejas de hecho.

F) POLICÍA LOCAL Y PROTECCIÓN CIVIL

• Seguridad Pública y vigilancia general en la población, vigilancia de edifcios municipales, custodia de
autoridades municipales, control del tráfco, señalitación del tráfco (semafórica, horitontal y vertcal,
estacionamientos, etc.), vigilancia y denuncia de infracciones y sanciones de las ordenantas municipales
y en materia de tráfco y circulación de vehículos,  policía judicial  cuando sean requeridos para esas
funciones  por  los  órganos  judiciales  competentes,  vigilancia,  control  de  seguridad  y  colaboración
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adecuada con su carácter de cuerpo de seguridad municipal en los acontecimientos y actvidades en las
vías y lugares públicos que se le encomiendan, retrada de vehículos de la vía pública.

• Protección civil, agrupación de voluntarios, transporte sanitario.

• Extnción de incendios.

4.3.- ÁREA DE BIENESTAR SOCIAL: SR. GUILLEM MONTORO LÓPEZ.

A) ASISTENCIA SOCIAL.

• Acción social, Asistencia Social, ayudas económicas, campañas de solidaridad, renta garanttada de
ciudadanía, voluntariado social. 

•  Discapacidades,  Servicio  de  atención  a  personas  con  dependencia,  Servicio  de  ayuda  a  domicilio,
Tarjetas de aparcamiento.

•  Ayuda  humanitaria  y  cooperación  al  desarrollo.  Inmigración.  Relaciones  con  el  tercer  sector.
Voluntariado Social.

B) SANIDAD.

• Sanidad  y  Salud Pública,  relaciones  con  las  administraciones  sanitarias,  Centro  de  Salud,  sanidad
escolar y vacunaciones, servicio de recoge de animales.

• Drogodependencia.

C) PERSONAS MAYORES.

• Personas mayores, Pensionistas, Vacaciones sociales. Termalismo social. Teleasistencia. Hogar de la
Tercera Edad.

D) IGUALDAD.

• Mujer. Igualdad. Erradicación violencia de Género. Consell  de la Mujer. Polítcas LGTB. Erradicación
homofobia y transfobia.

E) COLABORACIÓN CON OTRAS ADMINISTRACIONES.

• Trabajos en benefcio de la comunidad.

• Tramitación de recursos sociales otras administraciones.

F) VIVIENDA.

• Vivienda. Viviendas sociales. Ofcina antdesahucios. 

4.4.- ÁREA De OCUPACIÓN Y COMERCIO: SRA. Mª TERESA VERDÚ CANTÓ.

A) AGENCIA DE DESARROLLO LOCAL.
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•  Agencia  de  desarrollo  local.  Emprendedoras  y  emprendedores,  trabajadoras  y  trabajadores
autónomos, asesoramiento a las empresas y fomento de la actvidad empresarial.

B) AGENCIA DE COLOCACIÓN Y OCUPACIÓN.

• Agencia de Colocación. Intermediación y orientación laboral.

•  Ocupación.  Programas  de  formación  para  la  ocupación  y  programa  de  fomento  de  ocupación.
Ocupación juvenil.  Servicio municipal  de ocupación y formación. Subvenciones de ocupación. Talleres
ocupacionales y de ocupación. 

C) COMERCIO Y CONSUMO.

• Comercio. AFIC. Consumo. OMIC.

• Mercado municipal, mercado semanal.

4.5.- ÁREA DE CULTURA: SR. ALBERTO TORRALBA CAMPOS.

A) CULTURA.

• Cultura, actvidades culturales. Agrupaciones artstcas y culturales. Concursos y premios literarios y
culturales. Promoción de la cultura.

B) DEPORTES.

• Deportes.  Actvidades y acontecimientos deportvos.  Escuelas deportvas municipales.  Polideportvo
municipal  e  instalaciones  deportvas.  Consell  municipal  de  deporte.  Deporte  autóctono.  Juegos
deportvos escolares. Promoción y formación deportva. Servicio municipal de deportes.

C) JUVENTUD.

• Juventud. Asociacionismo juvenil. Punto de información juvenil. Servicio de la juventud. Consell de la
Juventud.

D) BIBLIOTECA.

E) MUSEO DE LA RAJOLERIA.

• Museo de la Rajoleria. Exposiciones.

F) AUDITORIO.

• Auditorio municipal. Música. Teatro. Cine.

G) FIESTAS.

• Fiestas y actvidades recreatvas. Fallas. Fiestas patronales y tradicionales.

4.6.- ÁREA De EDUCACIÓN: SR. ANTONI TORREÑO MATEU.

Pàgina 58 de 97

Identificador IsoJ +Hdc yZ82 L3vj jEgO +YB7 ehw=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



A) CENTROS DE ENSEÑANZA.

• Escuelas y centros de enseñanta. Actvidades de centros escolares. Consejos Escolares municipal y de
centros. Escolaritación. Escuelas infantles. Relaciones con los centros educatvos. AMPAS. Cumplimiento
de  obligaciones  municipales  en  materia  de  mantenimiento,  suministros  y  conserjería  de  edifcios
educatvos. AMPAS. Becas libros enseñanta.

B) CENTRO DE FORMACIÓN DE PERSONAS ADULTAS.

C) GABINETE PSICOPEDAGÓGICO MUNICIPAL.

QUINTO.- Conferir delegaciones especiales de la Alcaldía para la gestón de determinados servicios, con
la denominación y atribuciones siguientes:

5.1.-DELEGACIÓN ESPECIAL DE LA ALCALDÍA DE PARTICIPACIÓN CIUDADANA: SR. GUILLEM MONTORO
LÓPEZ.

•  Partcipación  Ciudadana.  Proximidad.  Registro  municipal  de  entdades  y  asociaciones  locales.
Asociacionismo. Consultas populares. Presupuestos partcipatvos. Foros de partcipación ciudadana.

5.2.-  DELEGACIÓN  ESPECIAL  DE  LA  ALCALDÍA  DE  JUVENTUD  Y  DEPORTES:  SRA.  ZAIRA  MARTÍNEZ
CHISBERT.

A) JUVENTUD.

• Juventud. Asociacionismo juvenil. Punto de información juvenil. Servicio de la juventud. Consell de la
Juventud.

B) DEPORTES.

• Deportes.  Actvidades y acontecimientos deportvos.  Escuelas deportvas municipales.  Polideportvo
municipal  e  instalaciones  deportvas.  Consell  municipal  de  deporte.  Deporte  autóctono.  Juegos
deportvos escolares. Promoción y formación deportva. Servicio municipal de deportes.

5.3.- DELEGACIÓN ESPECIAL DE LA ALCALDÍA De IGUALDAD: SR. GUILLEM MONTORO LÓPEZ.

• Mujer. Igualdad. Erradicación violencia de Género. Consell  de la Mujer. Polítcas LGTB. Erradicación
homofobia y transfobia. 

5.4.- DELEGACIÓN ESPECIAL DE La ALCALDÍA DE FOMENTO DE LAS ARTES ESCÉNICAS Y BIBLIOTECA: SRA.
Mª TERESA VERDÚ CANTÓ.

• Fomento de las representaciones teatrales, relaciones con los grupos de teatro de la localidad. 

• Biblioteca municipal. 

SEXTO.- Signifcar que las delegaciones genéricas comprenden todas las competencias de la Alcaldía en
las materias incluidas en el área y en los términos más amplios posible, excepto aquellas indelegables
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legalmente  y  las  que  sean  en  su  momento  objete  de  delegación  en  la  Junta  de  Gobierno  Local,  y
comprenden la facultad de resolver por medio de actos administratvos que afectan terceros, incluidos
los recursos de reposición que se interponen contra los mismos en todos los asuntos del área. 

En  materia  de  aprobación  de  gastos,  se  atribuyen  a  las  diversas  Concejalías  delegadas  de  Área  la
aprobación de gastos en general (fases A y sucesivas), en partcular subvenciones. Cuando se trato de
contratos menores se delega en las Concejalías de Área la aprobación de las fases A y D del gasto,
cuando sea menor de 5.000€ sin IVA. 

La aprobación de las facturas (Fase O y P) y de las certfcaciones de obra (fases O y P) de cualquier
cuanta se delega en la Concejalía del área de Hacienda y Administración General. 

SÉPTIMO.- Señalar que las delegaciones especiales comprenden la dirección interna y la gestón de los
servicios  correspondientes,  pero  no la  facultad  de  resolver  por  medio  de  actos  administratvos  que
afectan terceros.

OCTAVO.- Indicar la posibilidad de la alcaldesa de reclamar, modifcar o revocar las delegaciones que de
las atribuciones de su competencia efectúa en la presente resolución, con las formalidades exigidas en la
legislación aplicable a tales supuestos.

NOVENO.-  Trasladar debidamente la  presente resolución a los  regidores y regidoras,  así  como a los
servicios municipales afectados por la misma.

DÉCIMO.- Posar la presente resolución en conocimiento del Pleno del Ayuntamiento en la primera sesión
que se celebro y publicarla en el Boletn Ofcial de la Provincia, todo esto sin perjuicio de su efectvidad
inmediata.

UNDÉCIMO.- Determinar que esta resolución tendrá vigencia desde su fecha y hasta que la Alcaldía
resuelva revocarla o modifcarla.

DOCEAVO.-  Signifcar  que las  diferentes  materias  y  servicios  municipales  que se  mencionan  en este
Decreto de delegaciones están referidos tanto a las atribuciones de la Alcaldía referentes a competencias
propias del Ayuntamiento como las que estén o puedan ser más adelante delegadas en el mismo, así
como a las otras competencias que posea o pueda asumir la Corporación municipal en conformidad con
los procedimientos y con cumplimiento de los requisitos legalmente establecidos.

DECIMOTERCERO.- Signifcar que el presente decreto deja sin ningún efecto y susttuye a los dictados
anteriormente por esta Alcaldía respecto a las designaciones y delegaciones que contene."

El Pleno queda enterado. 

6.- SECRETARÍA - 2023/2018/ACU - DAR CUENTA DE ESCRITO DE FECHA 13 DE NOVIEMBRE DE
2018,  DEL PORTAVOZ DEL GRUPO MUNICIPAL POD-EU COMUNICANDO MODIFICACIÓN DE
REPRESENTANTES DE SU GRUPO EN LAS COMISIONES INFORMATIVAS DE URBANISMO, MEDIO
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AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD Y DE EMPLEO Y COMERCIO.

Se da cuenta del escrito del Portavoz del Grupo Municipal POD-EU de fecha 13 de noviembre de 2018
 con entrada en el  registro general del  Ayuntamiento nº 22.610 del mismo día) mediante el que se
comunica el cambio de representantes de su grupo en las siguientes Comisiones Informatvas:

• Comisión  Informatva  del  Área  de  Urbanismo,  Medio  Ambiente  y  Sostenibilidad:  D.  Alberto
Torralba Campos.

• Comisión Informatva del Área de Empleo y Comercio: Dª. Mª. Teresa Verdú Cantó.

El Pleno queda enterado.

7.-  HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  1928/2018/ACU  -  PROPUESTA  DE
MODIFICACIÓN DE REPRESENTANTES DE LA CORPORACIÓN EN ENTIDADES Y ORGANISMOS
PÚBLICOS.

Se da cuenta de la siguiente propuesta de la Alcaldía sobre modifcación de representantes de la 
corporación en entdades y organismos públicos:

“A propuesta de esta alcaldía, mediante acuerdo de fecha 7 de julio de 2015, el Pleno del Ayuntamiento
aprobó la designación de representantes de la Corporación en entdades y organismos públicos. Este
acuerdo respondía a la organitación del equipo de gobierno del Ayuntamiento, formado por los Grupos
Polítcos Municipales de Compromís, Socialista y POD-EU.

Mediante escrito de fecha 26 de octubre de 2018, con entrada en el Registro General del Ayuntamiento
nº 21.233 del mismo día, el Grupo Polítco Municipal Socialista ha comunicado su salida del equipo de
gobierno municipal, indicando su renuncia a formar parte de la Junta de Gobierno Local, a la primera
Tenencia de Alcaldía, a las delegaciones de Área y especiales otorgadas por la Alcaldía y a la Presidencia
de las dos Comisiones Informatvas Municipales que tenían asignadas.

La Alcaldía,  a  la  vista de esta comunicación,  considera  que deben modifcarse las designaciones  de
representantes  de  la  Corporación en otras  entdades  y  organismos públicos  que en aquel  momento
recayeron en concejales del Grupo Socialista en atención a que formaban parte del equipo de gobierno
municipal.

Y en consecuencia se propone al Ayuntamiento Pleno la adopción del siguiente acuerdo:

PRIMERO:  Modifcar  las  designaciones  de  representantes  del  Ayuntamiento  en  otras  entdades  y
organismos  públicos  aprobada  por  el  Pleno  el  día  7  de  julio  de  2015,  en  cuanto  a  las  siguientes
representaciones:

- MANCOMUNIDAD DE L'HORTA SUD

Alcaldesa: Dª. Isabel Martn Gómet
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Concejal: D. Alberto Torralba Campos

- ENTIDAD METROPOLITANA PARA EL TRATAMIENTO DE RESIDUOS (EMTRE)

Titular: D. Josep Val Cuevas

Suplente: Dª. Mª. Teresa Verdú Cantó

- RED DE MUNICIPIOS VALENCIANOS PARA LA SOSTENIBILIDAD

Titular: D. Josep Val Cuevas

Suplente: D. Antonio Torreño Mateu

- COMITÉ LOCAL/COMARCAL CRUZ ROJA L'HORTA SUD

D. Guillem Montoro Lópet

- CONSEJO ESCOLAR MUNICIPAL

Presidente: D. Antonio Torreño Mateu

Vocal: Dª- Beatrit Jiménet Jiménet

SEGUNDO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites legales.”

El Sr. Secretario indica que esta propuesta debe someterse a doble votación: una primera en cuanto a los
representantes del Ayuntamiento en la Mancomunitat de l'Horta Sud, que deben aprobarse por mayoría
absoluta, de acuerdo con los estatutos de dicha Mancomunitat. Y una segunda votación conjunta para el
resto de representantes, que deben aprobarse por mayoría simple.

Sometda a votación el cambio de representantes en la Mancomunitat de l'Horta Sud, se emiten 7 votos
a favor, de los miembros de los grupos Compromís y Pod-EU, 4 votos en contra de los miembros del
Grupo Socialista y 8 abstenciones de los miembros de los grupos Popular y Ciudadanos, así como la de la
concejala no adscrita. Con lo que no se obtene la mayoría absoluta del número legal de los miembros de
la corporación  11) requerida para la aprobación de este asunto, por lo que queda sin aprobar.

A contnuación se somete a votación el resto de las modifcaciones de representantes que contene la
propuesta,  que  queda  aprobada  por  mayoría,  con  7  votos  a  favor,  de  los  miembros  de  los  grupos
Compromís y Pod-EU, 4 votos en contra de los miembros del Grupo Socialista y 8 abstenciones de los
miembros de los grupos Popular y Ciudadanos, así como la de la concejala no adscrita.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES).

En representación del  equipo de gobierno interviene la  Concejala Delegada del  Área de Hacienda y
Administración General  Dª.  Beatriz  Jiménez,  quien explica que la  designación de representantes del
Ayuntamiento  en  los  distntos  organismos supramunicipales  siempre  ha recaído  en miembros de  la
Corporación  pertenecientes  a  su  equipo  de  gobierno,  del  que  hasta  ahora  formaba  parte  el  grupo
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Socialista. Pero desde el 26 de octubre últmo este grupo ya no forma parte del gobierno municipal por
lo que se propone la modifcación de las representaciones que el mismo tenia asignadas, por coherencia.

El portavoz del grupo POD-EU D. Alberto Torralba indica que se trata de contnuar con el mismo criterio
que  hasta  ahora  en  la  designación  de  los  representantes  de  la  corporación  en  otras  entdades  y
organismos públicos. 

El portavoz del grupo Popular D. Vicente Ibor considera que la propuesta presentada no es coherente,
pues  la  representación  del  Ayuntamiento en  otras  entdades  corresponde aprobarla  al  Pleno,  no  al
equipo de gobierno, y máxime cuando este se encuentra en una situación de extrema debilidad, con una
ultra minoría de 8 miembros de la Corporación frente al número total de 21, lo que nunca antes había
ocurrido en  Paiporta.  Se  pretende  contnuar  con una practca  propia  de quien  tene  la  mayoría  de
representantes en el Pleno. Considera que es un caso distnto del nombramiento de los miembros de la
Junta de Gobierno Local, que si que corresponde a la alcaldía. Por todo ello entende que si votan a favor
de la propuesta legitman el gobierno absolutamente minoritario de los representares de Compromís y
POD-EU, y si votan en contra ratfcan unos nombramientos que se realizaron en su día sin que tampoco
representaran la proporcionalidad de los grupos municipales en el Pleno. Por lo que se abstendrán en la
votación, pues, pese a ser el grupo mayoritario del Ayuntamiento, no han podido alcanzar un acuerdo
mínimo con los restantes grupos respecto a este asunto. 

Por parte del grupo Socialista interviene D. Vicent Ciscar, quien destaca que pese a las manifestaciones
de coherencia que han formulado los demás grupos, en realidad están asistendo a todo un festval de
incoherencias. La propuesta pretende dejar sin representantes en otras entdades al grupo Socialista,
pero considerá que estas representaciones se les otorgaron como miembros de la Corporación, no del
equipo  de  gobierno.  Y  además  resulta  paradójico  que  el  actual  equipo  de  gobierno  pueda  seguir
siéndolo gracias a los votos que en su día aportó el grupo Socialista. Dice que para 6 meses que quedan
de mandato corporatvo y casi ninguna reunión de los organismos supramunicipales no vale la pena
aprobar ningún cambio, aunque no les extraña la propuesta, ya que la alcaldía ha intentado siempre
quitar representación al grupo Socialista. En cuanto a la abstención del grupo Popular, manifesta que
con ello no conseguirán tener ninguna representación sino unicamente van a permitr que la propuesta
salga  adelante,  aumentado las  designaciones  de  representantes  pertenecientes  al  actual  equipo  de
gobierno. Señala que no han querido pactar con el Partdo Popular una enmienda a la propuesta, pues la
postura del grupo Socialista en este asunto es votar en contra, no plantear una propuesta alternatva.
Considera que todos los miembros de la corporación deben centrarse en lo que realmente importa a los
ciudadanos  de  Paiporta,  no  a  cuestones  meramente  internas.  Si  el  grupo  Popular  les  pide  su
colaboración para cosas realmente importantes, les apoyarán, pero no para otro tpo de propuestas que
no  mejoran  para  nada  los  problemas  de  los  vecinos.  Finalmente  señala  que  en  la  votación  de
representante en la Mancomunidad de l’Horta Sur, que se realizará por separado, quedarán claras las
posturas de cada grupo. 

El portavoz del grupo Ciudadanos D. José Antonio Salvador considera que el equipo de gobierno debía
haber consensuado la propuesta. Señala que la renuncia del grupo Socialista a formar parte del gobierno
municipal no incluía a los representantes de ese grupo en otros organismos. Indica que su voto en contra
perjudica  a  Compromís  y  POD-EU,  y  el  voto a  favor  perjudica  al  grupo Socialista.  Se  ha  perdido la
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oportunidad de hacer partcipe a la oposición de la forma de resolver este asunto. En la Corporación no
sobra  nadie,  y  todos  deben sentarse  para  debatr  y  consensuar los  asuntos,  de  modo que puedan
votarlos  a  favor.  Pero  ante  la  falta  de  consenso  se  abstendrá  en  la  votación  para  no  perjudicar  ni
benefciar a ninguno de los tres grupos. Finalmente pide que los representantes que se designen faciliten
al resto de los miembros de la Corporación la información relatva a los organismos en los que están
designados.

La Concejala no adscrita Dª. María Consolación Tarazona también manifesta que se abstendrá en la
votación de la propuesta. 

Dª. Beatriz Jiménez aclara que en la comisión informatva ya se menciono la conveniencia de consensuar
esta  propuesta,  pero  nadie  planteo  ninguna  alternatva,  y  era  en  ese  órgano  donde  correspondía
hacerlo, pues ya ha dicho en otras ocasiones que no es partdaria de que los asuntos se negocien en los
despachos  y  no  en  los  órganos  municipales  que  tenen  esa  función,  con  partcipación  de  todos  y
levantando acta. Añade que el partdo Popular y el grupo Socialista quieren tener representantes en
otros  organismos,  cuando  habitualmente  esas  representaciones  han  correspondido  al  equipo  de
gobierno. Y dice que lo que resulta incoherente es la postura del grupo Socialista, que cuando estaba en
el gobierno defendía que todos los representantes formaran parte del equipo de gobierno, y ahora que
esta en la oposición cambia de postura. 

D.  Alberto  Torralba  considera  lógico  que  los  representantes  en  organismos  supramunicipales  sean
personas de confanza del equipo de gobierno, y que informen de los asuntos que se tratan en ellos en
las  comisiones  informatvas  municipales  correspondientes,  que  es  donde  los  asuntos  se  han  de
consensuar.  Expone  que  aunque  la  designación  de  los  representantes  corresponda  al  Pleno,  no
necesariamente tene que realizarse en proporción a la composición de este órgano, pues por motvos
práctcos de efciencia conviene que sean los propuestos por el equipo de gobierno, como responsable
de  la  polítca  del  Ayuntamiento  en  los  organismos  supramunicipales  y  de  la  transmisión  del
Ayuntamiento de las propuestas que lleguen desde ellos. Finalmente indica a D. Vicente Ibor que si los 8
miembros del  equipo de gobierno de la Corporación son una ultra minoría, los 7 del grupo Popular
todavía son menos.

D. Vicente Ibor señala que su grupo tene más concejales que POD-EU  2) y Compromís  6), por lo que
debía tener representantes en las entdades supramunicipales, que representan a la Corporación en su
conjunto, pues no tenen por qué ser de la confanza del equipo de gobierno. Y dice que en muchos
municipios  en  los  que  no  existe  mayoría  absoluta,  los  representantes  en  el  EMTRE  y  en  la
Mancomunidad pertenecen a los grupos de la oposición. Explica que el grupo Popular ya votó en contra
cuando se aprobaron los representantes del grupo Socialista que ahora se tratan de susttuir, porque no
se les ofreció la posibilidad de partcipar en las representaciones. Y ahora que el equipo de gobierno solo
cuenta con 8 miembros de la Corporación tampoco les parece bien la propuesta. Han intentado hablar y
consensuar este asunto con el grupo Socialista, pero no han querido llegar a un acuerdo. No obstante
todavía quedan 5 plenos ordinarios, en los que se podrá hablar y consensuar sobre muchas cosas. Y
concluye que su grupo, por coherencia, se abstendrá en la votación.

D. Vicent Ciscar expone que el grupo Popular habla mucho de consenso pero a la hora de la verdad no lo
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manifesta. Dicen que no les parece bien la propuesta, y sin embargo van a tolerar que Compromís y
POD-EU tengan más representantes, seguramente por revanchismo con el grupo Socialista.

D. José Antonio Salvador recuerda que la comisión informatva propuso que todos los grupos se sentaran
a hablar sobre este tema. Pero no ha sido así, y el equipo de gobierno plantea su postura y el grupo
Socialista la suya, sin que se intente ningún consenso.

La Sra. Alcaldesa fnalmente indica que toda la documentación de los organismos supramunicipales se ha
enviado a todos los grupos de la Corporación. Y que si se pretendía consensuar la presente propuesta, se
tenía que haber hecho antes del Pleno y no ahora. Pone el ejemplo de la moción insttucional sobre la
celebración del 25 de noviembre, respecto a la que se alcanzó consenso en la comisión informatva.
Coincide en la apreciación de Dª. Beatriz Jiménez de que los asuntos del Ayuntamiento deben tratarse
con transparencia y en los órganos municipales correspondientes, no a puerta cerrada en los despachos.
Y concluye que el equipo de gobierno sigue trabajando por los vecinos del pueblo y en estos meses que
restan de mandato corporatvo se pueden hacer muchas cosas. 

8.-  HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  26/2018/PGRU  -  MOCIÓN  DEL  GRUPO
MUNICIPAL  SOCIALISTA SOBRE MODIFICACIÓN DE  LA  COMPOSICIÓN  DE  LAS  COMISIONES
INFORMATIVAS DE BIENESTAR SOCIAL Y DE EMPLEO Y COMERCIO, EN CUANTO AL NÚMERO
DE REPRESENTANTES DEL GRUPO MUNICIPAL COMPROMÍS.

El  Ayuntamiento  Pleno por mayoría,  con 12  votos  a  favor  de los  miembros de los  grupos  Popular,
Socialista y Ciudadanos, así como el de la concejala no adscrita, y 7 abstenciones de los miembros de los
grupos Compromís y Pod-EU, aprueba la siguiente moción del Grupo Socialista sobre modifcación de la
composición de las comisiones informatvas de Bienestar Social y de Empleo y Comercio, cuyo tenor
literal es el siguiente:

“Conforme al establecido en el artculo 123 del Reglamento de Organitación, Funcionamiento 1 Régimen
Jurídico  de  las  Entdades  Locales,  aprobado  por  Real  Decreto  2568/1t86,  de  28  de  noviembre,  las
Comisiones Informatvas, integradas exclusivamente por miembros de la Corporación, son órganos sin
atribuciones resolutorias que tenen por función el estudio, informe o consulta de los asuntos que tengan
que ser  sometdos  a  la  decisión  del  Pleno y  de  la  Junta  de  Gobierno Local  cuando  esta  actúe  con
competencias  delegadas  por  el  Pleno,  excepto  cuando  tengan  que  adoptarse  acuerdos  declarados
urgentes.  Las  Comisiones  Informatvas  informarán  igualmente  aquellos  asuntos  de  la  competencia
propia de la Junta de Gobierno Local y de la Alcaldesa que les sean sometdos a su conocimiento por
expresa decisión de aquellas. Las Comisiones informatvas Permanentes son las que se consttuyen a
todos los efectos, distribuyendo entre ellas las materias que tenen que someterse al Pleno.

En el punto 5 del Pleno celebrado el día 7 de Julio de 2015, se aprueba la composición de las comisiones
informatvas permanentes que estaban integradas por diet miembros (tres representantes del Grupo
Popular,  tres  representantes  del  Grupo  Compromís,  dos  representantes  del  Grupo  Socialista,  un
representante del Grupo POD-EU y un representante del Grupo Ciudadanos).
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Tal  como determina el  citado reglamento,  todos  los  grupos  polítcos  integrantes  de  la  Corporación,
excepto  renuncia  exprés,  tendrán  derecho  a  partcipar  en  estos  órganos,  mediante  la  presencia  de
concejales/as pertenecientes a los mismos en proporción al número de concejales/as que tengan en el
Pleno.

En el Pleno ordinario del día 31 de Mayo de 2018, en el punto 1, se aprueba el aumento de un miembro
en todas las comisiones, para que el grupo Ciudadanos y la concejala no adscrita tengan representación
en las mismas.

El pasado lunes 1t de Noviembre se estableció en las comisiones de Bienestar Social  y de Empleo y
Comercio, que la presidencia de las mismas la ostentara su presidenta nata, que es la Alcaldesa.

Tal como establece el citado reglamento, las comisiones estarán integradas de forma que su composición
se acomode a la proporcionalidad existente entre los diferentes grupos polítcos representados en la
Corporación.

Con la incorporación de la Alcaldesa del grupo Compromís a estas comisiones se altera esta proporción.

Por lo que este grupo propone al Pleno para su aprobación el siguiente acuerdo:

1. Que los o las representantes del grupo Compromís en las comisiones Bienestar Social y de
Empleo y Comercio,  incluida la Alcaldesa, sean 3, de acuerdo con la proporcionalidad de su
representación en la Corporación.

2.  Instar  al  grupo  Compromís  para  que  a  la  mayor  brevedad  posible  comunique  sus
representantes en estas dos comisiones.

3. Dar cuenta y elevar al próximo Pleno la nueva composición de estas comisiones de Bienestar
Social y de Empleo y Comercio.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

Defende la moción en representación del grupo Socialista D. Vicent Ciscar. Explica que la alcaldesa es la
presidenta nata de todas las comisiones informatvas y que corresponde a cada grupo la designación de
sus representantes en esos órganos colegiados consultvos, en el número que haya aprobado el Pleno. Al
grupo Compromís le corresponden 3 representantes en cada comisión informatva, pero cuando ese
grupo los designo no estaba también como miembro de las comisiones la alcaldesa, por lo que debe
realizar unos nuevos nombramientos de los tres miembros que le corresponden, incluyendo la alcaldesa.

El portavoz del grupo Popular D. Vicente Ibor manifesta que su grupo votará a favor de la moción, pues
es mera consecuencia de la aplicación de la proporcionalidad del Pleno a las comisiones informatvas, y
resulta  necesaria  al  no  haber  aprobado  las  comisiones  informatvas  de  las  áreas  municipales  de
Bienestar Social y de Empleo y Comercio las propuestas de la alcaldía para que fueran los concejales del

Pàgina 66 de 97

Identificador IsoJ +Hdc yZ82 L3vj jEgO +YB7 ehw=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



área quienes desempeñarán sus presidencias efectvas. 

Por parte del grupo Compromís interviene Dª. Beatriz Jiménez, quien expresa que en este Ayuntamiento
corresponde la dirección de las áreas municipales a los concejales a quienes la alcaldía confere esa
representación,  y  son  las  concejalías  delegadas  de  área  quienes  dan  cuenta  de  los  asuntos  en  las
comisiones informatvas. Por lo que no tene sentdo que sea la alcaldesa quien directamente presida
esos órganos colegiados, cuando toda la información la tene la concejalía delegada. Hace referencia a
las manifestaciones del grupo Socialista en la deliberación del punto anterior de que todos los grupos
tene que dedicarse a cosas más importantes para los vecinos que la designación de representantes de la
Corporación, pues no entende qué utlidad tene para el pueblo la moción que han presentado. También
se refere a la mención al revanchismo que ha hecho anteriormente D. Vicent Ciscar. Y recuerda que los
grupos Popular y Socialista votaron en las comisiones informatvas en contra de que los concejales de
área desempeñaran la  presidencia  efectva de las  mismas.  Señala  que su grupo se  abstendrá  en la
votación de esta moción, igual que hizo en la comisión informatva, pues no entenden su necesidad, ya
que a las comisiones informatvas presididas por la alcaldesa unicamente acudieron otros dos miembros
del grupo Compromís. Sin necesidad de la moción, su grupo habría presentado igual su nueva propuesta
de representantes en las dos comisiones informatvas que antes estaban presididas por las personas del
grupo Socialista que desempeñaban las concejalias delegadas de esas áreas. También se refere a que
además de los representantes nombrados por cada grupo, a las comisiones informatvas pueden asistr
otros concejales, aunque sin voto.

El portavoz del grupo POD-EU D. Alberto Torralba, señala que aunque no este expresamente regulado en
la normatva, por motvos práctcos de operatvidad y distribución del trabajo corporatvo, lo más efcaz
es que sean las concejalías delegadas de área las que presidan las comisiones informatvas, pues son
quienes poseen una mayor información sobre los asuntos a tratar. Obligar a la alcaldía a que presida las
comisiones informatvas resulta poco operatvo y puede bloquear el trabajo que tene asignado de modo
expreso. No obstante, la alcaldesa ya presidio esas comisiones informatvas y el grupo Compromís tene
intención de designar sus otros representantes en las mismas. 

El portavoz del grupo Ciudadanos D. José Antonio Salvador expresa que votará a favor de la moción,
pues clarifca este asunto independientemente de que el grupo afectado ya fuera a nombrar los nuevos
representantes. 

La concejala no adscrita Dª. María Consolación Tarazona manifesta que también votará a favor de la
moción. 

D.  Vicent  Ciscar  puntualiza  que no es  cierto que en las  Corporaciones anteriores  siempre hubieran
presidido las comisiones informatvas las personas que desempeñaban las concejalías delegadas de área,
pues  recuerda  que  en  una  Corporación  gobernada  en  minoría  por  el  PSOE,  algunas  comisiones
informatvas estuvieron presididas por concejales de la oposición. Y dice que si el grupo Compromís
tene intención de hacer los nombramientos que propone la moción, debería votarla a favor.

9.- HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 1952/2018/ACU - DAR CUENTA DEL ESTADO DE
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EJECUCIÓN DEL PRESUPUESTO DEL TERCER TRIMESTRE DE 2018 Y DEL PERIODO MEDIO DE
PAGO DEL TERCER TRIMESTRE DE 2018.

ESTADO DE EJECUCIÓN DEL PRESUPUESTO DEL TERCER TRIMESTRE DE 2018

Vistos los datos obrantes en el Departamento de Intervención, se da cuenta del estado de ejecución
provisional del tercer trimestre del Presupuesto del Ayuntamiento de Paiporta para el año 2018, según
los  anexos  que  se  adjuntan  en  el  expediente   ESTADO  DE  EJECUCIÓN  DEL  PRESUPUESTO  DESDE
01/01/2018 A 30/09/2018 – Anexos 1 y 2).

El Pleno queda enterado.

DACIÓN DE CUENTA DEL PERIODO MEDIO DE PAGO DEL TERCER TRIMESTRE DE 2018

De acuerdo con lo previsto en el Real Decreto 635/2014, de 25 de julio, por el que se desarrolla la
metodología de cálculo del periodo medio de pago a proveedores de las Administraciones Públicas, tal
como fgura en la Ofcina Virtual para la Coordinación Financiera de las Entdades Locales, se da cuenta al
Pleno del  Ayuntamiento  de  los  datos  relatvos  al  periodo medio  de pago a  proveedores  del  tercer
trimestre de 2018 obtenido por:

- El propio Ayuntamiento 6,23 días

- La entdad pública empresarial ESPAI 3,63 días

- Y el agregado de ambos 5,98 días

El Pleno queda enterado.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

En representación del  equipo de gobierno interviene la  Concejala delegada del  área de Hacienda y
Administración General Dª. Beatriz Jiménez, quien destaca que se facilita una información que no se
presentaba  antes  al  Pleno,  atendiendo  la  recomendación  que  formulo  la  Sindicatura  de  Cuentas  a
principios de este año, de modo que se facilita la tarea de control de los grupos de la oposición y se
actúa con más transparencia de cara a la ciudadanía,  al poder conocer como se esta ejecutando el
presupuesto y el periodo medio de pago de las facturas. Comenta que el plazo medio de pago de 5 días
del Ayuntamiento debe considerarse satsfactorio.

 

10.-  HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  1866/2018/ACU  -  CALENDARIO  DEL
CONTRIBUYENTE 2019.
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Por acuerdo plenario de 27 de noviembre de 2007 se aprobó el Calendario del Contribuyente para 2008
que se ha venido cumpliendo con regularidad. 

Por  ello,  y  en  la  medida  en  que  el  mantenimiento  de  los  mismos  periodos  de  pago  facilita  a  los
contribuyentes su conocimiento cierto y, por ende, el abono en plazo de sus deudas tributarias, se ha
considerado  oportuno  contnuar  con  los  cuatro  periodos  sucesivos  de  dos  meses  de  duración,
complementados con mecanismos de fraccionamiento y aplazamiento de los recibos que faciliten el
pago a determinados contribuyentes que así lo soliciten, sin exceder su extensión del año natural.

Visto cuanto antecede, y considerando lo previsto en los artculos 23 y siguientes del R.D. 939/2005 de
29 de julio por el que se aprueba el Reglamento General de Recaudación, el Pleno del Ayuntamiento por
unanimidad adopta el siguiente acuerdo:

PRIMERO.- PAGO EN ENTIDAD FINANCIERA

Del 1 de febrero al 1 de abril estarán al cobro en voluntaria:

- IMPUESTO SOBRE VEHÍCULOS DE TRACCIÓN MECÁNICA  IVTM)

Del 1 de abril al 31 de mayo estarán al cobro en voluntaria:

- TASA RECOGIDA BASURA

- TASA VADOS

- TASA PUESTOS EN MERCADO Y MERCADILLO  1º semestre) 

- TASA MESAS Y SILLAS  1º semestre) 

Del 1 de junio al 31 de julio estarán al cobro en voluntaria:

- IMPUESTO SOBRE BIENES INMUEBLES NATURALEZA URBANA  IBI urbana)

Del 1 de septembre al 31 de octubre estarán al cobro en voluntaria:

- IMPUESTO SOBRE BIENES INMUEBLES DE NATURALEZA RÚSTICA  IBI rústca)

- IMPUESTO SOBRE ACTIVIDADES ECONÓMICAS  I.A.E.)

- TASA POR PUESTOS EN MERCADO Y MERCADILLO  2º semestre) 

- TASA POR MESAS Y SILLAS  2º semestre) 

El Ayuntamiento remitrá al domicilio de los contribuyentes el correspondiente documento cobratorio en
formato de tríptco al inicio de cada periodo. En caso de pérdida o falta de recepción del mismo, podrán
acceder, mediante certfcado digital, a su carpeta de contribuyente dentro de la web del Ayuntamiento
o dirigirse a la Ofcina ÚNICA para obtener un duplicado, siendo éste el único documento con el que se
podrá efectuar el pago. Este documento cobratorio también podrá ser remitdo por correo, fax o e-mail. 

El  ingreso  de  las  deudas  tributarias  deberá  realizarse  exclusivamente  mediante  la  presentación  del
tríptco,  en  cualquiera  de  los  bancos  o  cajas  de  ahorro  que  se  designan  como  ENTIDADES
COLABORADORAS de la Recaudación municipal en el propio documento, en el horario de caja de las
mismas o, en su caso, a través de cajero automátco. Por aplicación del Cuaderno 60 del Consejo CSB, el
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ingreso deberá realizarse en efectvo o mediante adeudo en cuenta abierta en el banco o caja donde se
pretenda realizar el pago. 

SEGUNDO.- PAGO POR DOMICILIACIÓN BANCARIA

Los contribuyentes que hubieren domiciliado en cuenta bancaria el pago del tributo al menos un mes
antes del inicio de cada periodo de cobro, recibirán el correspondiente preaviso al inicio del mismo y el
cargo en cuenta efectvo a mitad del periodo cobratorio. 

Los contribuyentes podrán domiciliar el pago de las deudas tributarias para años sucesivos a través de
cuenta bancaria, mediante la simple presentación en la entdad fnanciera receptora del ingreso de la
parte superior del tríptco debidamente cumplimentada y la frma del mandato correspondiente.

TERCERO.- PAGO DOMICILIADO CON CUENTA FISCAL

Los contribuyentes que hubieren optado por el pago domiciliado con cuenta fscal, realizarán entregas a
cuenta  de  cada  recibo  mediante  cargos  en  cuenta  corriente  sucesivos  de  acuerdo con  el  siguiente
calendario:

El 11 de febrero : Impuesto sobre Vehículos de Tracción Mecánica  IVTM)  1/2)

El 11 de marzo: Impuesto sobre Vehículos de Tracción Mecánica  IVTM)  1/2)

El 10 de mayo : Impuesto sobre Bienes Inmuebles Naturaleza Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 de junio: Impuesto sobre Bienes Inmuebles Naturaleza Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 de julio: Impuesto sobre Bienes Inmuebles Naturaleza Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 12 de agosto: Impuesto sobre Bienes Inmuebles Naturaleza Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 de septembre: Impuesto sobre Bienes Inmuebles Naturaleza Urbana  IBI urbana)  1/6)

El 10 de octubre: Impuesto sobre Bienes Inmuebles Naturaleza Urbana  IBI urbana)  1/6)

Los contribuyentes que estén al corriente en sus deudas tributarias podrán optar por el pago domiciliado
con cuenta fscal  mediante la oportuna instancia presentada un mes antes de la emisión del  primer
recibo fraccionado, donde habrá de señalarse el código IBAN de la cuenta corriente o libreta sobre la que
habrán de librarse los adeudos directos. Esta solicitud se entenderá realizada para el ejercicio en curso y
sucesivos en tanto en cuanto el contribuyente no renuncie a este benefcio fscal. El impago de cualquier
entrega a cuenta no suspenderá la emisión de los siguientes recibos pero implicará la salida de este
sistema de pago si el contribuyente no regulariza su situación antes del fnal del ejercicio. No podrán ser
objeto de pago domiciliado mediante la cuenta fscal, los recibos inferiores a 50,00 euros.

CUARTO.- APLAZAMIENTO SEMESTRAL

Los contribuyentes que, estando al corriente de sus obligaciones fscales, no pudieran hacer frente al
pago de un recibo o liquidación en el periodo voluntario, podrán solicitar el aplazamiento del mismo
hasta el 20 de noviembre para todos aquellos tributos cuyo periodo voluntario comience en el primer
semestre y hasta el 20 de mayo de 2020 para todos aquellos que comiencen en el segundo semestre. El
pago se realizará exclusivamente mediante cargo en cuenta, devengará el interés de demora tributario
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en vigor  actualmente el 3,75 por ciento anual) por el periodo transcurrido, y no requerirá presentación
de garanta siempre que el importe del pago o pagos aplazados no supere los seis mil euros. 

QUINTO.- RECAUDACIÓN EJECUTIVA

Transcurridos  los  periodos  de  ingreso  voluntario  señalados,  las  deudas  pendientes  de  cobro  serán
exigidas por el procedimiento de apremio y devengarán el recargo de apremio, los intereses de demora
y, en su caso, las costas que se produzcan. En los tributos por cesión del dominio público local también
implicará  la  pérdida  del  derecho.  El  documento  cobratorio  se  podrá  obtener  en  la  carpeta  de
contribuyente dentro de la web del Ayuntamiento o en la ofcina municipal ÚNICA. El pago de las deudas
en periodo ejecutvo se podrá realizar en el cajero situado en la ofcina ÚNICA. en el horario de apertura
de la misma, o bien en las Entdades Colaboradoras de la localidad en el horario de ventanilla dedicado
al efecto. 

SEXTO.- PROCEDIMIENTO

Publicar el presente calendario del contribuyente en el Boletn Ofcial de la Provincia y en los tablones de
anuncios del Ayuntamiento, organismos públicos y entdades colaboradoras de la recaudación municipal,
así como en la página web de la Corporación.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

La Concejala delegada del área de Hacienda y Administración General Dª. Beatriz Jiménez defende esta
propuesta en representación del equipo de gobierno, y explica que se trata del mismo calendario fscal
que se ha venido aprobando desde el primer año. 

11.-  HACIENDA Y  ADMINISTRACIÓN GENERAL  -  05746/2018 -  EXPEDIENTE  MODIFICACIÓN
PRESUPUESTARIA DE SUPLEMENTO DE CRÉDITO.

I.- ANTECEDENTES

En  fecha  29  de  octubre  se  recibe  la  sentencia  nº  369/2018  el  Tribunal  Superior  de  Justcia  de  la
Comunidad Valenciana, Sala de lo Contencioso-Administratvo sección cuarta, en la que se declara el
derecho de los recurrentes D. Vicente, D. Amadeo y D. Francisco Dalmau Tarazona, Dª. Celia y Dª. María
Dalmau Roca y Daltapa S.L. A percibir como justprecio la cantdad de 1.490.644,92 €, por la expropiación
por ministerio de la ley de terrenos sitos entre la piscina cubierta municipal y el campo de fútbol El
Palleter,  califcados en el  Plan General  de Ordenación Urbana del  municipio  como dotación pública
deportva.

II.- FUNDAMENTOS JURÍDICOS.
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El  artculo 177 del  Real  Decreto Legislatvo 2/2004, de 5 de marzo,  por el  cual  se aprueba el  texto
refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales  TRLHL) dispone:

"1. Cuando haya de realizarse algún gasto que no pueda demorarse hasta el ejercicio siguiente,y no
exista en el presupuesto de la corporación crédito o sea insufciente o no ampliable lo consignado, el
presidente  de  la  corporación  ordenará  la  incoación  del   expediente  de  concesión  de  crédito
extraordinario, en el primero caso, o de suplemento de crédito, en el segundo.

2.  El  expediente,  que  habrá  de  ser  previamente  informado  por  la  Intervención,  se  someterá  a  la
aprobación  del  Pleno  de  la  corporación,  con  sujeción  a  los  mismos  trámites  y  requisitos  que  los
presupuestos. Serán asimismo de aplicación las normas sobre información, reclamación y publicidad de
los presupuestos a que se refere el artculo 169 de esta ley.  ))

4.  El  expediente  deberá  especifcar  la  concreta  partda  presupuestaria  a  incrementar  y  el  medio  o
recurso que tene que fnanciar el aumento que se propone.

Dicho  aumento  se  fnanciará  con  cargo  al  remanente  líquido  de  tesorería,  con  nuevos  o  mayores
ingresos recaudados sobre los  totales previstos en el presupuesto corriente,y mediante anulaciones o
bajas  de  créditos  de  gastos  de  otras  partdas  del  presupuesto  vigente  no  comprometdos,cuyas
dotaciones se estman reducibles sin perturbación del respectvo servicio. En el expediente se acreditará
que los ingresos previstos en el presupuesto vengan efectuándose con normalidad, salvo que  aquéllos
tengan carácter fnalista.  ))"

A  la  vista  de  los  anteriores  antecedentes  y  fundamentos  jurídicos,  el  Ayuntamiento  Pleno  por
unanimidad acuerda:

PRIMERO.-  Aprobar  inicialmente  la  modifcación  presupuestaria  de  suplemento  de  crédito  de  las
siguientes aplicaciones presupuestarias:

APLICACIÓN CONCEPTO IMPORTE

15100 60900 Otras inversiones nuevas en infraestructuras y bienes 1.490.644,92 €

01100 35200 Intereses de demora 144.245,42 €

TOTAL 1.634.890,34 €

Financiación:

APLICACIÓN CONCEPTO IMPORTE

87000 Remanente de tesorería para gastos generales 1.634.890,34 €

SEGUNDO.- Ordenar la exposición al público del acuerdo plenario, por 15 días, con anuncio en el Boletn
Ofcial de la Provincia, durante los cuales los interesados podrán examinar el expediente y presentar
reclamaciones ante el Pleno, considerándose defnitvamente aprobada la modifcación presupuestaria si
durante el mencionado plazo no se hubiesen presentado reclamaciones.
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OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

En representación del  equipo de gobierno defende la  propuesta  la  Concejala  delegada del  área de
Hacienda y Administración General Dª. Beatriz Jiménez, quien explica que se trata de la expropiación del
solar situado entre la piscina cubierta y el campo de fútbol El Palleter, a petción de los propietarios, que
fue denegada inicialmente por el Ayuntamiento y que tras cuatro años de recursos judiciales ha sido
estmada por  los  tribunales  de  justcia.  Esta  expropiación se  fnancia  con  el  remanente positvo  de
tesorería y se incluye en el presupuesto, sin necesidad de acudir a prestamos, lo que demuestra la gran
labor que se está realizando desde el área económica. En el actual mandato corporatvo se ha pasado de
tener un remanente positvo de tesorería pero con una cifra mayor de prestamos, a no tener ningún
préstamo,  haber  pagado 3  expropiaciones de  gran cuanta  sin  necesidad  de prestamos y  mantener
todavía un remanente positvo de tesorería mayor que el inicial. En un informe de Intervención remitdo
al Ministerio de Hacienda fgura que el Ayuntamiento dispone en caja de 11 millones de euros, y quedan
muy pocos pagos pendientes,  por  lo  que la  actual  expropiación podrá también hacerse efectva sin
necesidad de prestamos y sin afectar a los otros pagos del Ayuntamiento. 

El portavoz del grupo Popular D. Vicente Ibor considera que es muy fácil ahorrar si no se invierte nada ni
se atenden debidamente los servicios municipales. El remanente del Ayuntamiento no es otra cosa que
la  diferencia  entre  lo  que  pagan  los  vecinos  con  sus  impuestos  y  lo  que  se  gasta  en  atender  sus
necesidades. Y pese a existr ese remanente, no se bajan los impuestos. En cuanto al asunto al que se
refere la propuesta, viene de hace mucho tempo. Se trata de un solar que se califcó como dotación
pública deportva en el Plan General de Ordenación Urbana el gobierno Socialista de entonces, pero que
el Ayuntamiento no llegó a expropiar por lo que fueron sus propietarios quienes solicitaron fnalmente
su expropiación, que ahora se va a llevar a cabo en cumplimiento de una sentencia judicial. El precio que
pedían los propietarios de más de 8 millones de euros, y el arquitecto municipal informó que el precio
que correspondía era de 380.000 euros, lo que ha motvado 8 años de pleitos, que han terminado con la
sentencia  del  Tribunal  Superior  de  Justcia  de  la  Comunidad  Valenciana  estableciendo  el  precio  en
1.490.644,92 € más los intereses de demora. Considera que la propuesta es de lo más razonable, pues si
hay recursos propios para pagar la expropiación no sería lógico acudir a un préstamo. Y concluye que la
próxima corporación decidirá cual debe ser el concreto uso dotacional deportvo a que se destne el
solar, que completa una zona de grandes dimensiones dedicada al deporte. Por todo ello su grupo votara
a favor de la propuesta. 

Por parte del grupo Socialista interviene D. Vicent Ciscar, quien manifesta que su grupo votara también a
favor de la propuesta. Señala que se propone una modifcación presupuestaria parecida a la que se
aprobó a fnales del año pasado para poder pagar la expropiación del solar de la calle Maestro Serrano.
Ahora se trata de aprobar la modifcación de crédito, y en un próximo Pleno y antes de que termine el
año se aprobará el pago. 

Por parte del grupo POD- EU interviene Dª. María Teresa Verdú quien indica que siempre que se habla de
ahorro se dice que hay que bajar los impuestos, desconociendo lo mucho que ha hecho este equipo de
gobierno por el pueblo. Y expresa que su grupo votará a favor de la propuesta. 
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El portavoz del grupo Ciudadanos D. José Antonio Salvador expone que en el año 1988 el Ayuntamiento,
como una determinación del Plan General de Ordenación Urbana, aprobó califcar el solar objeto de la
propuesta como zona deportva y zona verde, con la intención de construir un pabellón deportvo. El año
2009  los  propietarios  solicitaron  la  expropiación  de  sus  terrenos,  pidiendo  por  ellos  un  precio  de
8.200.000 euros. El arquitecto municipal informó que el precio que se debía abonar era de unos 300.000
euros, por lo que el Ayuntamiento desestmó la petción de los propietarios. Tras sucesivos pleitos la
sentencia judicial defnitva establece que el precio a pagar por el solar es de 1.490.000 euros más los
interés, lo que supone aproximadamente 1.600.00 euros, por considerar el tribunal que se trata de suelo
urbanizado. Considera positvo que el Ayuntamiento adquiera esta parcela para fnes deportvos, por lo
que votará a favor de la propuesta. Finalmente expresa que ante los 11 millones de euros de tesorería
que tene el Ayuntamiento, más que plantear si se deben bajar o no los impuestos, lo que conviene
hacer es un estudio serio de las consecuencias que supone esa situación para el Ayuntamiento, pues
posiblemente se podrían invertr para mejorar los servicios. 

Dª. Beatriz Jiménez aclara que está vigente la Ley Montoro de 2012, que impide bajar los impuestos ya
que si se hace se baja el techo de gastos y hay que reducir el dinero que destna el Ayuntamiento para
atender las necesidades de los vecinos, y que tampoco permite destnar más dinero a la atención de los
servicios municipales por suponer un aumento del techo de gasto prohibido por la ley, lo que puede dar
lugar a penalizaciones. Seguramente el equipo de gobierno hubiera mejorado muchas cosas en servicios
municipales, pero no ha podido hacerlo a causa de dicha ley. No obstante indica que la cuantá de las
inversiones que llevó a cabo el Partdo Popular cuando gobernaba el Ayuntamiento no difera mucho de
las inversiones que se están realizando en la actualidad. 

12.-  HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  1975/2018/ACU  -  AUTORIZACIÓN
INCREMENTO  CANTIDADES  ASIGNADAS  A  GRATIFICACIONES  Y  PRODUCTIVIDAD  DE
PERSONAL.

ANTECEDENTES

Desde  diferentes  áreas  municipales  se  aportan  informes  al  departamento  de  personal  relatvos  a
trabajos  extraordinarios  y  especial  rendimiento  en  las  mismas  debido  a  la  atención  de  servicios
puntuales y urgentes.

Considerando  la  inexistencia  de  crédito  adecuado  y  sufciente  a  efectos  del  reconocimiento  de
gratfcaciones  y  productvidades  al  personal  al  servicio  de  las  áreas  gestoras,  se  hace  necesaria  la
tramitación de la oportuna modifcación de crédito por transferencia de crédito.

FUNDAMENTOS JURÍDICOS

Artculo 181 del Real Decreto Legislatvo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el texto refundido
de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales.

Artculos 43 a 46 del Real Decreto 500/1990, de 20 de abril.
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Bases de Ejecución del Presupuesto del Ayuntamiento de Paiporta para el ejercicio 2018.

En virtud de lo expuesto el Ayuntamiento Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Autorizar un incremento en el Capítulo I del importe asignado a gratfcaciones de personal
de  4.800,00  euros,  y  del  importe  asignado  a  complementos  de  productvidad  de  4.500,00  euros,
debiendo formalizarse los documentos que legalmente correspondan.

SEGUNDO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites legalmente establecidos.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

En representación del  equipo de gobierno defende la  propuesta  la  Concejala  delegada del  área de
Hacienda  y  Administración  General  Dª.  Beatriz  Jiménez,  quien  explica  que  el  anterior  gobierno  del
Partdo  Popular  establecía  una  serie  de  complementos  de  productvidad  y  gratfcaciones  para  los
empleados municipales, que se han mantenido en la actual Corporación con algunos aumentos, para los
que debe incrementarse el presupuesto. Y pide el voto a favor de todos los grupos polítcos municipales.

El portavoz del grupo Popular D. Vicente Ibor manifesta su completo acuerdo con la propuesta, que le
parece justa y con la que están conformes los sindicatos.

La portavoz del  grupo Socialista Dª.  María  Isabel  Albalat  expresa que su grupo votará a favor de la
propuesta,  pues  se  trata  de  atender  unos  pagos  de  personal  necesarios  para  retribuir  los  trabajos
extraordinarios que se realizan. 

El  portavoz  del  grupo  Ciudadanos  D.  José  Antonio  Salvador  se  manifesta  también  a  favor  de  la
propuesta. 

La concejala no adscrita Dª. María Consolación Tarazona señala igualmente que su voto será favorable.

13.- URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 1973/2018/ACU - PROPUESTA DEL
CONCEJAL  DELEGADO  DEL  ÁREA  DE  URBANISMO,  MEDIO  AMBIENTE  Y  SOSTENIBILIDAD
SOBRE  SOLICITUD  A  LA  GENERALITAT  VALENCIANA  DE  EMPLAZAMIENTO  PARA  LA
CELEBRACIÓN DE FIESTAS LOCALES QUE PUEDAN USAR FUEGO O ARTEFACTOS PIROTÉCNICOS
EN SUELO FORESTAL, COLINDANTE O CON UNA PROXIMIDAD INFERIOR A 500 METROS DEL
MISMO.

El Barranco de Xiva atraviesa el municipio de Paiporta, transcurriendo en su mayoría por suelo urbano
consolidado y encontrándose el mismo encauzado. El Barranco de Xiva aparece como terreno forestal
según cartografa temátca del Plan de Acción Territorial Forestal  PATFO) que fgura en los mapas del
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terrasit. Asimismo, Paiporta pertenece a la Demarcación Forestal de Llíria.

El Decreto 148/2018, de 14 de septembre, del Consell, por el que se modifca el Decreto 98/1995, de 16
de mayo, del Gobierno Valenciano, y por el que se aprueban las normas de seguridad en prevención de
incendios forestales a observar en el uso festvo recreatvo del fuego en suelo forestal, colindante o con
una proximidad inferior a 500 metros de terreno forestal  D.O.G.V. nº 8408 de 23 de octubre de 2018)
modifca el art. 145 y el 146 del antedicho Decreto 98/1.995, de 16 de mayo y aprueba las normas de
seguridad en prevención de incendios forestales a observar en el uso festvo-recreatvo del fuego en
suelo forestal, colindante o con una proximidad inferior a 500 metros de terreno forestal.

El art. 146 tras la indicada modifcación permite que determinadas actvidades aun estando restringidas
puedan efectuarse previa autorización y entre estas actvidades se encuentra el lanzamiento de cohetes,
globos o artefactos de cualquier clase que contengan fuego o puedan producirlo, en los emplazamientos
autorizados en el Registro de emplazamientos para actos y festejos tradicionales que pueden usar fuego
o artefactos pirotécnicos en suelo forestal, colindante o con una proximidad inferior a 500 metros de
terreno forestal.

En el Municipio de Paiporta se celebran como festas tradicionales las Fallas en el mes de marzo y las
festas patronales de Sant Roc, durante el mes de agosto.

Visto los motvos antedichos y en especial el art. 1 del Anexo II del Decreto del Cosell 148/2018, de 14 de
septembre, el Ayuntamiento Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Solicitar a la Consellería de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climátco y Desarrollo Rural
la autorización prevista en Decreto 148/2018, de 14 de septembre, del Consell, para el lanzamiento de
cohetes,  globos  o  artefactos  de  cualquier  clase  que  contengan  fuego  o  puedan  producirlo   fuegos
artfciales) durante las festas de fallas y las patronales de Sant Roc, en los emplazamientos cuyos planos
fguran en el expediente, y que son:

1.- Barranco de Xiva entre la pasarela peatonal y el puente de FGV  terreno forestal).

2.- Zona situada en la calle Montcada, entre las calles Vinalesa y  Jaume I  situada a menos de
quinientos metros del barranco).

SEGUNDO.- Comprometerse a cumplir todas las normas de seguridad para la prevención de incendios
que se recogen en el Anexo III del citado Decreto del Consell 148/2018, de 14 de septembre.

TERCERO.- Remitr esta solicitud a la Dirección Territorial de Valencia de la Consellería de Agricultura,
Medio Ambiente, Cambio Climátco y Desarrollo Rural. 

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 
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Por el equipo de gobierno interviene el Concejal delegado del área de Urbanismo, Medio Ambiente y
Sostenibilidad D. Josep Val, quien expone que el día 24 de octubre últmo entró en vigor el Decreto del
Consell 148/2018 de 14 de septembre, por el que se modifcan los artculos 145 y 146 del Decreto del
Consell 98/1995, relatvos a las normas de seguridad en prevención de incendios forestales. En Paiporta
de forma tradicional los castllos y fuegos artfciales de las festas falleras y de Sant Roc se han disparado
en el barranco, pero la norma de 1995 lo impedía por estar clasifcado el barranco como zona forestal.
Con esta modifcación reglamentaria se permite el disparo de fuegos artfciales en zonas forestales y en
sus proximidades, de forma excepcional y previa autorización administratva, con todas las medidas de
seguridad necesarias. Corresponde al Pleno la solicitud de esa autorización, y si se concede se inscribe
en un registro público el emplazamiento de los fuegos que resulte autorizado, debiendo presentar el
Ayuntamiento una declaración especial cada vez que haga uso de la misma. En la propuesta se contenen
dos posibles zonas para los fuegos artfciales, de forma preventva por si resulta necesario: El barranco y
la calle Montcada  desde calle Vinalesa hasta calle  Jaume I),  ya que esta últma zona se encuentra
situada a menos de 500 metros del barranco. Señala también que la autorización para el disparó de
fuegos artfciales en el barranco no podrá utlizarse cuando se declare el estado de pre-emergencia
máxima de incendios forestales.

También en representación del equipo de gobierno interviene el Concejal delegado del área de Cultura
D. Alberto Torralba, quien manifesta que están todos de enhorabuena, y especialmente las comisiones
falleras que son las que más han insistdo en que las mascletas y castllos se lanzaran en el barranco.
Indica  que  desde 1995  no  se  podían  disparar  los  fuegos  artfciales  en el  barranco,  por  existr  una
prohibición  reglamentaria  al  ser  el  cauce  del  barranco  zona  forestal.  El  Ayuntamiento  pidió  a  la
Conselleria de Agricultura que se suprimiera esa califcación, pero la Conselleria no accedió a ello. Pero
ahora,  con la  nueva normatva,  existe  la  posibilidad  de autorizar  fuegos  artfciales  tradicionales  en
algunas zonas forestales especiales. Piensa que la Conselleria de Agricultura concederá la autorización
con los dos meses preceptvos de antelación respecto a las fallas, que son las primeras festas afectadas
por la  misma. Y que luego el  Ayuntamiento podrá solicitar su aplicación a las fallas con un mes de
antelación respecto a la fecha prevista para los fuegos artfciales. Finalmente manifesta que considera
una buena solución para este asunto.

El portavoz del grupo Popular D. Vicente Ibor expresa que su grupo votará a favor de la propuesta, que
recoge una reivindicación histórica de las comisiones falles para que los fuegos artfciales se celebraran
en  el  lugar  tradicional.  Pero  aclara  que  hasta  ahora  siempre  que  una  falla  o  el  Ayuntamiento  han
disparado fuegos artfciales desde el barranco, han contado con todas las autorizaciones exigidas por la
ley, de la Delegación del Gobierno, Guardia Civil, etc. Todos se vieron sorprendidos por el traslado de los
fuegos a otro lugar, lo que ha ocasionado entre otras consecuencias absurdas que la últma mascletà de
las fallas pasadas no pudo haber fuego aéreo. Considera que no se puede decir tan alegremente que el
disparo de fuegos artfciales en el barranco era ilegal  desde el  año 1995.  Y termina expresando su
confanza en que pueda mantenerse este lugar en el futuro. 

La portavoz del grupo Socialista D.ª María Isabel Albalat manifesta que votarán también a favor de la
propuesta, conforme a la petción de las fallas que quieren escuchar y oler la pólvora de las mascletas
lanzadas desde el barranco. Aprovecha la oportunidad para expresar su felicitación y agradecimiento a la
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labor  de  las  6  fallas  de  Paiporta,  que  crean  un  ambiente  festero  extraordinario  en  la  población.  Y
también manifesta su reconocimiento por el trabajo que realiza la Junta Local Fallera. Su grupo siempre
apoyará este tpo de acuerdos benefciosos para los vecinos, que respetan mantenen las tradiciones,
usos y costumbres que pasan de una generación a otra. Y señala que velarán para que nadie se duerma y
el  año próximo las mascletas se disparen en el  barranco.   Estas son las tradiciones del  pueblo que
estamos obligados a defender y no si un concejal va a estar aquí o allá.

El portavoz del grupo Ciudadanos D. José Antonio Salvador expresa que votará a favor de la propuesta.

La concejala no adscrita Dª. María Consolación Tarazona indica que la autorización se debería haber
pedido desde el minuto uno, y  no a cinco meses de acabar el mandato corporatvo. No obstante votará
a favor de la propuesta para que se mantenga esa tradición.

D. Josep Val expone que debe hacerse compatbles la tradición y la legalidad, y que si los últmos fuegos
artfciales no se dispararon desde el barranco fue debido al informe de un técnico municipal que no
daba permiso para hacerlo. Si la solución era tan fácil como se ha manifestado, debían habérselo dicho
antes.  El  actual  equipo  de  gobierno  ha  propuesto  acogerse  a  la  modifcación  de  la  normatva  que
prohibía los fuegos artfciales en el barranco tan pronto ha entrado en vigor la nueva norma, solicitando
la autorización excepcional de la Conselleria de Agricultura. Y si ahora el Ayuntamiento se acoge para su
solicitud a la modifcación de la antgua norma es porque esa norma exista, y el equipo de gobierno la
aplicaba.

La Sra. Alcaldesa manifesta que desde el minuto uno el equipo de gobierno ha venido trabajando para
que los fuegos artfciales de las festas se pudieran celebrar en el barranco. En la primera ocasión tuvo
que  cambiarse  el  lugar  por  existr  un  aviso  de  peligro  extremo  de  incendio,  que  impedía  que  se
dispararan  en  el  barranco.  Luego pidieron  la  desafección  del  barranco  como zona  forestal,  sin  que
accediera a ello la Conselleria de Agricultura. Y ahora fnalmente se puede conseguir que los fuegos
artfciales puedan celebrarse legalmente en el barranco. Destaca que la propuesta se ha presentado lo
antes posible, pues la nueva norma entró en vigor el 24 de octubre de este año, la propuesta se sometó
a dictamen en la siguiente comisión informatva, y se presenta en el primer Pleno siguiente. Y concluye
diciendo  que  todos  deben  felicitarse  porque  fnalmente  puede  resolverse  de  forma  favorable  este
asunto. 

 

14.-  BIENESTAR  SOCIAL  -  24/2018/PGRU  -  MOCIÓN  INSTITUCIONAL  CON  MOTIVO  DE  LA
CELEBRACIÓN  DEL  25  DE  NOVIEMBRE,  DÍA  INTERNACIONAL  PARA  ELIMINACIÓN  DE  LA
VIOLENCIA CONTRA LAS MUJERES.

El Ayuntamiento Pleno por unanimidad aprueba la moción insttucional con motvo de la celebración del
25 de noviembre, Día internacional para eliminación de la violencia contra las mujeres, cuyo texto es el
siguiente:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
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Como cada año, el recuento de mujeres asesinadas y de menores se hace insoportable, este año con
cifras que van de las 50 a las 80 mujeres según los criterios utlitados: dentro de la pareja, o también
aquellas que no eran pareja, o con diversos vínculos familiares como por ejemplo madres, o en casos de
prosttución;  y  de  t  menores.  Además  de  los  asesinatos  que  están  todavía  en  investgación.  Estas
muertes son la máxima representación de la violencia machista que somete a las mujeres en todos los
ámbitos de su vida, y que representan una grave y sistemátca vulneración de los derechos humanos de
más de la mitad de la población de nuestra sociedad. Estas violencias tenen su origen y núcleo en la
pervivencia de un sistema patriarcal, presente en todas las estructuras de la sociedad, que asume como
natural la desigualdad, organita la sociedad clasifcando jerárquicamente las tareas, considera las tareas
de cuidados como responsabilidad de las mujeres, resta credibilidad y autoridad a las mujeres, mientras
codifca  su  cuerpo  y  consolida  pautas  culturales  que  transmiten  y  reproducen  comportamientos
discriminatorios y sexistas.

El 17 de diciembre de 1ttt, a través de la resolución 54/134, la Asamblea General de la ONU declaró el
25 de noviembre como el Día Internacional de la Eliminación de la Violencia contra las Mujeres. Una
fecha que tene que servir para la refexión por parte de toda la sociedad y también para la renovación
de  los  esfuertos  por  parte  de  todas  las  insttuciones  polítcas  y  sociales,  para  luchar  por  la
transformación  social  necesaria  y  urgente.  La  violencia  machista  es  la  primera  causa  de  muerte
prematura entre las mujeres, el machismo mata y tene que ser una cuestón polítca de primer orden.

Las dramátcas consecuencias de la violencia de género, fruto de las desigualdades sociales que sitúan a
las mujeres en una situación de vulnerabilidad para sufrir múltples agresiones, a pesar de la progresiva
concienciación,  no  menguan  y  hacen  evidente  que  además  de  las  adhesiones  y  manifestaciones
necesarias  para  mostrar  el  rechato,  son  necesarios  compromisos  y  acciones  coherentes  con  las
dimensiones y la trascendencia del problema.

A pesar de todavía falta mucho trabajo por hacer, tanto ciudadano como insttucional, el año pasado
nació el primer Pacto Valenciano Contra la Violencia de Género y Machista así como el Pacto Estatal
Contra la Violencia de Género y Machista.

El Pacto Valenciano contra la Violencia de Género ha nacido para dar solución al conficto polítco y
social que supone en la actualidad el terrorismo machista. Las líneas estratégicas desarrolladas por la
Consellería  de  Igualdad  y  Polítcas  Inclusivas  son:  garanttar  una  sociedad  libre  y  segura  contra  la
violencia de género,  feminitar la  sociedad,  coordinar el  trabajo en red para la  atención de mujeres
víctmas de violencia machista y de sus hijas e hijos, así como la sociabilitación, para que este tpo de
violencia sea concebido como un conficto polítco y tenga una dotación de presupuesto estable para
poder desarrollar e implementar los objetvos consensuados por partdos polítcos, agentes económicos y
sociales, asociaciones feministas, insttuciones públicas, universidades, poder judicial valenciano, fuertas
de seguridad y tercer sector.

El Pacto Estatal contempla 200 medidas con 1.000 millones de euros para los primeros cinco años. Una
de las medidas más destacables es la de creación de protocolos en la atención primaria sanitaria y en las
urgencias para que el personal sanitario pueda contribuir a detectar posibles víctmas de violencia en los
primeros  abusos,  tal  como  ya  se  hace  en  la  Comunidad  Valenciana.  Otra  medida  a  celebrar  es  el
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refortamiento y ampliación en todos los niveles educatvos del fomento de los valores igualitarios y la
prevención  del  machismo  y  conductas  violentas,  trabajando  de  forma especial  con  menores,  y  dar
formación específca al profesorado. Pero los pactos y las leyes se tenen que desarrollar.

Manifestamos una apuesta clara y contundente para corregir los posibles errores que se puedan producir
en el sistema insttucional que eviten que una mujer que haya denunciado maltrato quede sin la ayuda
necesaria para su protección por la falta de medios, formación o coordinación de los responsables de
procurársela.

También nos preocupan los modelos de relaciones afectvo-sexuales difundidos a menudo en los medios
de comunicación y en las redes. La pornografa es consumida en estos momentos habitualmente por
adolescentes  menores  de  quince  años  y  la  prosttución  -en  estos  momentos  estamos  entre  los  tres
estados del mundo con más prosttución- es habitual entre jóvenes de menos de treinta años.

Los ayuntamientos, por ser las Administraciones más próximas a la ciudadanía, son los gobiernos que
pueden  dar  una  respuesta  más  rápida  y  efcat  a  este  problema  social.  En  este  sentdo,  nuestro
Ayuntamiento  quiere  reafrmar  su  compromiso  con  la  lucha  contra  la  violencia  machista  y  las
desigualdades que la legitman y perpetúan.

Es por todo esto que este Ayuntamiento:

1. Manifesta un sentdo y doloroso recuerdo a la memoria de todas las mujeres asesinadas por
violencia de género y hará un acto público en señal de homenaje y de reconocimiento donde se
leerán sus nombres, como visibilitación de su identdad, al mismo tempo que expresa su rechato
a todas  las  manifestaciones  de  esta  violencia,  manifesta  su  compromiso  con las  víctmas y
declara tolerancia cero con los maltratadores.

2. Insta  al  Gobierno  del  Estado  para  que  desarrolle  la  legislación  necesaria  para  incluir  como
violencia  machista  todas  las  violencias  contra  las  mujeres,  reconocidas  en  el  Convenio  de
Estambul.

3. Exige  al  Gobierno  del  Estado  el  desarrollo  de  los  Presupuestos  Generales  del  Estado  con
perspectva de género, como principio para hacer efectva la legislación y la normatva.

4. Declara  su  compromiso  de  hacer  de  la  prevención  contra  las  violencias  machistas  y  la
desigualdad una polítca prioritaria y transversal, que impregne todas las polítcas desarrolladas
a través de sus Concejalías.  Las acciones municipales deben tener un carácter  pedagógico y
transformador y tener en cuenta la perspectva de género a la hora de planifcar las actuaciones
de  todas  las  Concejalías,  pues  cada  decisión  incide  de  forma  específca  en  la  vida  de  la
ciudadanía y para que en la práctca no sean motvo de discriminación de las mujeres.

5. Insta  al  Consell  de  la  Generalitat  para  que se  dirija  al  Congreso,  al  objeto de exigir  que se
aceleren la aplicación, los trabajos de seguimiento y la evaluación sobre el desarrollo del Pacto
de Estado por parte de la Comisión Permanente no legislatva del Congreso. Así mismo insta al
Consell  de  la  Generalitat  para  que  intensifque  las  labores  y  trabajos  de  la  comisión  de
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seguimiento  del  Pacto  Valenciano  contra  la  Violencia  Machista  y  de  Género,  con  su
correspondiente dotación presupuestaria.

6. Se compromete a facilitar,  a través de los  medios públicos de los que dispone, todo tpo de
campañas dirigidas  a la  prevención,  orientación y  concienciación de las  desigualdades entre
mujeres y hombres y de la violencia machista. Y como entdad subvencionadora, el Ayuntamiento
se compromete a no subvencionar actos en los cuales la entdad organitadora utlice el cuerpo
de las mujeres de forma sexista como reclamo publicitario.

7. Insta a la Consellería de Justcia, al Ministerio de Justcia y al Consejo General del Poder Judicial
para que intensifquen las tareas de formación de los miembros de la judicatura y que revisen los
protocolos de actuación.

8. Declara  el  término  municipal  espacio  contra  la  trata  de  personas,  y  por  eso  dentro  de  sus
competencias, desarrollara campañas para que esta grave violación de los derechos humanos
desaparetca,  proporcionara  ayuda  a  las  mujeres  objeto  de  la  trata  y  hará  campañas  de
concienciación para visibilitar esta injustcia. Se compromete a dar formación al funcionariado
local, tanto a la policía como a las trabajadoras y trabajadores sociales, para que puedan actuar
correctamente.

t. Considera absolutamente necesaria la enseñanta afectva-sexual dentro del sistema educatvo,
por lo que insta al Gobierno de España a incluir la enseñanta afectva-sexual dentro del sistema
educatvo para que sea coeducador.

10.Como ayuntamiento adherido al Pacto Valenciano contra la Violencia de Género en fecha 28 de
septembre  de  2017,  el  Ayuntamiento  se  compromete  a  rendir  cuentas  de  los  compromisos
adquiridos en la adhesión a dicho Pacto.

11.Trasladará estos acuerdos a las asociaciones del  pueblo, y los difundirá en todos los medios
municipales de comunicación.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

Por el grupo Compromís interviene Dª. Zaira Martnez quien expresa que 58 años después del asesinato
de  las  hermanas  Mirabal,  las  mujeres  del  mundo  contnuamos  siendo  objeto  de  represiones,
criminalización, persecuciones y encarcelamientos por su lucha actva a favor de los derechos de las
mujeres. 58 años después contnuamos siendo objeto de diversas formas de violencia sobre nuestros
cuerpos y sobre nuestras vidas. El derecho a vivir una vida libre de violencia machista es un derecho
humano,  pero  queda  mucho  camino por  recorrer  para  que  la  igualdad  formal  se  traduzca  en  una
igualdad real y sustantva sin discriminaciones hacia las mujeres. 58 años después las mujeres, niñas,
adolescentes y personas LGTBI contnuamos luchando y exigiendo poder vivir un vida en la cual no se
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nos mate por el hecho de ser mujeres, enfrentándonos a la violencia sexual y a un sistema de justcia
patriarcal  para  el  que  padecer  una  violación  se  defende como algo  con  sentdo.  58  años  después
contnuamos enfrentándonos a la violencia económica que se produce en el interior de las familias y en
las  empresas,  a  la  discriminación  por  atreverse  a  ejercer  ofcios  o  deportes  no considerados  como
femeninos, al hecho de que los sueldos medios de las mujeres sean un 25% inferiores al de los hombres
en trabajos equivalentes. 58 años después contnuamos enfrentándonos a diferentes formas de violencia
simbólica sobre nuestros cuerpos, que se consideran como objeto en los medios de comunicación, y a
nuevas formas de violencia como el ciberacoso o el porno. Considera que la violencia machista es una de
las violaciones de derechos humanos más evidente del siglo XXI y su erradicación uno de los asuntos
pendientes  que  debe  abordarse  con  mayor  urgencia.  Por  todo  lo  cual  el  equipo  de  gobierno  del
Ayuntamiento dice no, Paiporta dice no, basta de impunidad, las mujeres nos queremos vivas y libres. 

En  representación  del  grupo POD-EU interviene  Dª.  María  Teresa  Verdú,  quien  expone  que  es  una
preocupación constante del actual equipo de gobierno del Ayuntamiento la lucha en favor de la igualdad
y  contra  cualquier  tpo  de  violencia.  Raro  es  el  día  en  que  no  llegan  a  través  de  los  medios  de
comunicación  informaciones  sobre  maltrato  psicológico,  fsico  o  mediante  las  redes  sociales.  Las
propuestas que contene la moción insttucional presentada por todos los grupos son una constante para
lograr  que  esa  lista  de  personas,  incluidos  menores,  desaparezca  totalmente.  Para  ello  considera
primordial que tantas veces como sea necesario se trabaje desde los Ayuntamientos y se inste a las
entdades correspondientes  para  que revisen,  regulen,  apoyen,  aceleren en su aplicación,  formen y
pongan los medios económicos necesarios que permitan hacer efectva la normatva, de modo que se
consiga suprimir cualquier listado de personas afectadas por la desigualdad y la violencia.

Por parte del grupo Popular interviene Dª. Consuelo Lisarde, quien comienza agradeciendo a todos los
miembros  de  la  Corporación  que  hayan  sabido  consensuar  la  moción  y  dejar  de  lado  pequeñas
diferencias, de modo que se rechace con una sola voz la violencia de género. Esta clase de violencia no
conoce diferencias por el nivel social, la edad ni el lugar en que se produce. La violencia de género esta
ocasionado más muertes que los accidentes de tráfco o el cáncer, y hay un alto porcentaje de mujeres
que han sufrido a lo largo de su vida esta forma de violencia. Da cifras del número de mujeres muertas
por violencia de género desde que se lleva esta estadístca, más de 900, solo este año se han producido
ya 45 victmas mortales y se han formulado más de 80.000 denuncias. Estos números demuestran que
hay algo que hacemos mal, y considera que la violencia de género debe identfcarse en las fases más
tempranas, para poder prevenirla. Finalmente expresa el apoyo de su grupo a la moción. 

La  portavoz  del  grupo  Socialista  Dª.  María  Isabel  Albalat  apoya  también  la  moción  insttucional,  y
manifesta que todos los días deberían ser 25 de noviembre, Día Internacional Contra la Violencia de
Género. Expresa el frme compromiso del grupo Socialista con las mujeres victmas de esta lacra social
que ha de ser erradicada, para lo que se precisa el compromiso de toda la sociedad y no solo un día sino
todos los días del año. La violencia machista nos interpela a todas y todos para combatrla con todos los
medios posibles comenzando por las administraciones, cada una desde sus competencias. Dice que para
el  PSOE  garantzar  una  vida  libre  de  violencia  para  las  mujeres  y  sus  hijas  e  hijos  es  un  objetvo
prioritario, pues no seremos una democracia plena mientras existan mujeres amenazadas e inseguras, y
mientras algunas de estas mujeres acaben asesinadas. Contnua afrmando que la violencia de género no
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tene cabida en la sociedad que queremos ser ni en la democracia que queremos consolidar. Eliminarla
de nuestras vidas y proteger a las victmas no es una opción sino una obligación, pues las mujeres tene
derecho a vivir en libertad y a que sus vidas no estén en peligro por el hecho de ser mujeres. Explica que
desde junio de 2018 España cuenta con un nuevo Gobierno, un Gobierno feminista comprometdo con la
igualdad y obstnado con acabar con la violencia de género. Señala que de las palabras se ha pasado a
los hechos, del inmovilismo a la acción, y se han puesto en funcionamiento muchas de las medidas del
Pacto de Estado contra la Violencia de Género. El 3 de agosto de este año se aprobó un Real Decreto Ley,
que  ya  ha  sido  convalidad  por  el  Congreso de  los  Diputados,  que  devuelve las  competencias  a  los
ayuntamientos  en  la  promoción  de  la  igual  y  en  la  lucha  contra  la  violencia  de  género,  mejora  la
asistencia en los procesos judiciales en materia de violencia de género y facilita el acceso a los recursos
públicos mediante la acreditación a efectos administratvos de las situaciones de violencia con el informe
de los servicios sociales o de los servicios de acogimiento. El Real Decreto Ley también modifca el código
civil para que los y las menores expuestas a violencia de género unicamente necesiten el permiso de uno
de  los  progenitores  para  recibir  atención  psicológica.  Por  otro  lado  se  ha  vuelto  a  poner  en
funcionamiento el Observatorio de Salud de las Mujeres, se han previsto soluciones para las mujeres
victmas de violencia de género dentro del Plan Estatal de Vivienda, y el próximo curso escolar contará
con asignaturas en materia valores y derechos de igualdad. Y en el avance de presupuestos para 2019 el
Gobierno de España se ha comprometdo a fnanciar de manera completa el Pacto de Estado contra la
Violencia de Género y a incrementar esta partda, de manera que los ayuntamientos pasarán a recibir 40
millones de euros en 2019. Finalmente expresa su alegría por el hecho de que la moción sobre un tema
tan  importante  como  es  la  violencia  machista  y  la  igualdad  entre  hombres  y  mujeres  se  haya
consensuado por todos los grupos de la Corporación, siendo un punto de encuentro para todas y todos.
Y señala que todos deben contnuar por ese camino de consenso y dialogo, y ahí encontrarán al Partdo
Socialista.

El portavoz del grupo Ciudadanos D. José Antonio Salvador expresa que, como ha dicho en diferentes
ocasiones, estamos en democracia para llegar a acuerdos. En la comisión informatva de Bienestar Social
el Concejal delegado de dicha área presentó una moción con motvo del 25 de noviembre y el PSOE otra
con diferente texto. Pero todos los partdos llegaron al acuerdo de redactar una única moción en la que
todos  estuvieran  de  acuerdo,  sobre  la  base  del  modelo  de  moción  redactado  por  la  Federación
Valenciana de Municipios y Provincias. Pese a algunas retcencias iniciales, fueron capaces de consensuar
y presentar al Pleno la moción de la Federación Valencia de Municipios y Provincias. Considera que esta
forma de actuar es la correcta y demuestra que los intereses partdistas deben quedarse en el cajón
cuando la  sociedad les  necesita.  Han llegado al  acuerdo de exigir  la  libertad de vivir  y  de volver  a
empezar, sin miedos. Afrma que esta lucha se puede ganar y mostraremos a los violentos que ninguna
mujer es propiedad de nadie. Finalmente manifesta que votará totalmente a favor. 

D. Alberto Torralba se congratula de que se haya conseguido esta declaración insttucional, en primer
lugar por la importancia de la materia en la que se ha alcanzado el consenso, pero también por consttuir
un ejemplo claro de que es posible el acuerdo de todos aun que pueda signifcar una renuncia a las
propias propuestas.
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15.- BIENESTAR SOCIAL- 25/2018/PGRU - MOCIÓN PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL
CIUDADANOS  PARA  PROHIBIR  LA  APERTURA  DE  CASAS  DE  APUESTAS  Y  JUEGO  EN  LAS
PROXIMIDADES DE CENTROS ESCOLARES.

El Ayuntamiento Pleno, por unanimidad, aprueba la moción presentada por el Grupo Ciudadanos para
prohibir la apertura de casas de apuestas y juego en las proximidades de centros escolares, cuyo texto es
el siguiente:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La regulación del juego en España posee una fragmentación territorial que ha supuesto una variabilidad
normatva, que ha supuesto que algunas Comunidades estén altamente avantadas en la regulación de la
ordenación del juego y la prevención de conductas adictvas, mientras otras parecen haberse quedado
descolgadas. Si bien, somos conscientes de que existe una competencia estatal en materia de juego, que
ha de ser ejercida por el Estado en nombre del interés general, y además, consideramos que es el mismo
Estado el que debe velar por el que las diferentes normatvas autonómicas se actualicen, especialmente
en materia de prevención de conductas adictvas. 

El estudio y análisis de los factores de riesgo del trastorno de juego en población clínica española del año
2017,  coordinado  por  la  Dirección  General  de  Ordenación  del  Juego,  proporciona  información  y
conclusiones interesantes en relación con los perfles psico-sociales más afectados por los trastornos en
la actvidad de juego, tanto en hombres como en mujeres, así como de la severidad y afectación de dicho
trastorno.

La radiografa que arroja este estudio en cuanto al perfl de los jugadores problemátcos en nuestro país
es el de un hombre soltero, actvo laboralmente, que no dispone de ayudas sociales, que presentó un
inicio precot de la conducta de juego y padece problemas relacionados con la salud. El informe señala
que la media de edad de inicio en el juego en nuestro país es a los 21 años, habiéndose iniciado en el
juego el 36% de los encuestados antes de los 18 años. 

Según  la  Asociación  Española  de  Empresarios  de  Salones  de  Juego  y  Recreatvos  (ANESAR),  en  su
memoria 2018, el juego es un negocio rentable que crece anualmente en nuestro país. Conforme a los
datos que arroja su últma memoria, el número de casas de apuestas se han multplicado en todas las
Comunidades Autónomas.  De los 2.441 salones que existan en todo el país en el  año 2014, se han
alcantado 3.132 en 2017. Por ejemplo, en Madrid, con fecha de principios de mayo había en la región
385 salones dedicados al juego y a las apuestas deportvas frente a los 328 de 2016, los 2t5 de 2015 o
los 270 de 2014, lo que supone un crecimiento contnuado del 42,5%. Andalucía ha experimentado un
incremento de 672 salones en el año 2014, a 743 en 2017; Castlla-La Mancha ha pasado de 84 a 180 de
2014 a 2017; Extremadura de 17 a t5 y País Vasco de 162 a 1t2. Estos son solo algunos ejemplos.

Este aumento signifcatvo de las salas de juego, unido a una regulación dispar según la Comunidad
Autónoma, recordemos que cada territorio posee una ley de juego, sobre Drogodependencias y otros
Trastornos Adictvos, variando el nombre según la comunidad, y a que cada ayuntamiento posee una
normatva específca sobre ordenación urbanístca, ha dado lugar a que existan casas de apuestas o
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salas de juego situados justo enfrente de colegios, insttutos y centros juveniles. Una cercanía a este tpo
de centros que, según diferentes expertos normalita su presencia y hace que los menores consideren este
tpo  de  negocios  aptos  para  su  acceso,  facilitando,  en  cierta  medida,  el  inicio  en  el  juego  de  los
ciudadanos. 

Por todo ello, el Grupo Municipal de Ciudadanos en el Ayuntamiento de Paiporta presenta la siguiente:

Propuesta de resolución

I. Instar al Gobierno autonómico a que tramite una reforma legislatva de manera urgente sobre
esta materia.

II. Llevar a cabo las modifcaciones precisas en la normatva sobre planifcación urbanístca a fn de
prohibir  la  apertura de casas de apuestas y juego en las proximidades de centros escolares,
insttutos, centros juveniles y edifcios públicos con alto tránsito de menores de edad.

III. Desarrollar campañas de concienciación para los progenitores y los menores de edad sobre los
riesgos  que  entraña  el  juego  y  las  altas  cifras  de  ludopata que se  están  registrando entre
jóvenes.

IV. Colaborar junto al resto de Cuerpos y Fuertas de Seguridad en la inspección del funcionamiento
de  estas  casas  de  juego  y  apuestas  a  fn  de  supervisar  el  correcto  funcionamiento  de  los
mecanismos  de  identfcación  de  jugadores  y  poder  detectar  posibles  menores  de  edad que
puedan haber accedido a estos establecimientos.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

El portavoz del Grupo Ciudadanos D. José Antonio Salvador defende la moción, que justfca por el alto
grado de ludopata de la juventud, y pide su apoyo a todos los grupos municipales.

El Portavoz del Grupo Popular D. Vicente Ibor considera que la moción es absolutamente razonable ya
que la adicción al juego afecta sobre todo a los más desprotegidos y por supuesto a los menores, por lo
que manifesta que su grupo la votará a favor.

El Portavoz del Grupo Compromís también expresa su apoyo a la moción, y señala que la ludopata es un
problema  que  debe  analizarse  en  su  conjunto,  valorando  la  importancia  negatva  que  tene  de  la
publicidad que emplean las empresas como reclamo para obtener benefcios.

Por parte del Grupo POD-EU interviene Dª. Mª. Teresa Verdú, quien destaca la necesidad de limitar la
apertura de casas de juego fsicas, ya que los estudios realizados hasta la fecha dan a conocer unas cifras
ciertamente preocupantes: La media de edad de los ludópatas se sitúa en los 25 años, de lo que se
deduce que un 36 por ciento de los adictos al juego lo hace siendo menor de edad. Y según el últmo
informe trimestral del mercado de juego online, hay 613.812 usuarios actvos en las casas de apuestas,
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lo que equivale a un 13,44 por ciento más que en 2016. Los casos de adicción al juego online pasaron de
ser el 0,5por ciento al 14 por ciento en algunas unidades de juego patológico, como la del hospital de
Bellvitge. Además la memoria anual del juego difundió que el volumen de negocio del gremio online
alcanzó los 10.000 millones de euros. En 1992 la Organización Mundial de la Salud reconoció la ludopata
como un trastorno, incluyéndolo en su clasifcación mundial de enfermedades. Años después el manual
diagnóstco y estadístco de trastornos mentales identfcaba la ludopata como “una adicción carente de
sustancia”.  Actualmente  existen  numerosos  estudios  clínicos  que  demuestran  que  se  trata  de  una
condición que afecta gravemente no sólo al individuo sino a todo su entorno familiar, laboral y social,
con importantes consecuencias económicas y emocionales. Los juegos online y los locales de apuestas
están incrementando notablemente su actvidad y su presencia pública. La invitación al juego y al riesgo
de apostar es constante, resultando partcularmente agresiva en el ámbito de la juventud e incluso la
infancia. Cada vez son más habituales las web y los juegos gratuitos en los que no se arriesga dinero pero
se desarrolla el hábito, el aprendizaje y las habilidades para apostar. La proliferación de los juegos y de
las casas de apuestas resulta, evidentemente, un factor determinante en el crecimiento de la ludopata.
Y al estar catalogada ésta como una enfermedad nos encontramos ante un importante problema de
salud pública ante el que las administraciones debemos reaccionar, para sensibilizar, informar, prevenir y
actuar. Todas las administraciones públicas debemos redoblar esfuerzos ante el problema existente, con
el fn de incorporar o fortalecer mecanismos de protección, especialmente en el caso de las personas
más vulnerables.  La realidad planteada es compleja y va evolucionando contnuamente.  Abordar las
soluciones requiere determinación y un análisis profundo de la situación de manera inmediata. Por todo
lo cual concluye que el voto de su grupo será a favor de la moción.

La portavoz del Grupo Socialista Dª. Mª. Isabel Albalat manifesta que su grupo votará a favor de esta
moción  sobre  ubicación  de  las  casas  de  apuestas  y  la  prevención  de  la  juventud,  cuestones  que
consideran apropiado y necesario abordar. Aunque sin olvidar el resto de las adicciones y el resto de la
población que también se ve afectada. Por desgracia hoy día la adicción al juego no ocurre sólo en las
casas de apuestas, pues las nuevas tecnologías han introducido un nuevo marco de acceso al juego, en el
que la juventud se desenvuelve con total normalidad, una trampa que los y las atrapa con propuestas
más atractvas y cercanas para la juventud como son los medios informátcos y el acceso a las redes
sociales  y  al  juego  comunitario.  Recuerda  que  ha  sido  el  Partdo  Socialista  en  Paiporta  quien  ha
impulsado la creación de la Unidad de Prevención Comunitaria de Conductas Adictvas  UPCCA) y la
contratación de una profesional para hacer prevención y detección en nuestra población. Es un tema
que les preocupa y en el que se han ocupado desde el primer día. Un ejemplo de ese trabajo es el
programa  LUDENS   prevención  del  juego  patológico)  de  la  Consellería  de  Sanidad  y  Salud  Pública
universal, que se comenzó a desarrollar en 4º de ESO de los insttutos de Paiporta el curso pasado. Los
objetvos del LUDENS son informar, sensibilizar y recomendar pautas de acción para revenir la adicción al
juego en los y las adolescentes. Considera que la moción es correcta y que las adicciones necesitan de
acciones contnuadas desde todos los ámbitos y a todas las edades. Y concluye que prque les preocupa
la adicción al  juego y porque quieren contnuar trabajando para prevenir  las adicciones en nuestro
pueblo, el Grupo Socialista votará a favor.
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16.- MOCIONES

16.1.-  MOCIÓN  DEL  GRUPO  MUNICIPAL  SOCIALISTA  PARA  LA  ADECUACIÓN  DEL  PASO
INFERIOR BAJO LAS VIAS DE METROVALENCIA.

Previa aprobación de la  urgencia por mayoría,  con 12 votos a favor de los miembros de los grupos
Popular, Socialista y Ciudadanos, así como el de la concejala no adscrita, y 7 votos en contra de los
miembros de los grupos Compromís y Pod-EU, el Ayuntamiento Pleno aprueba por mayoría con 4 votos a
favor de los miembros del Grupo Socialista y 15 abstenciones de los miembros de los grupos Compromís,
Pod-EU, Popular y Ciudadanos, así como la de la concejala no adscrita, la siguiente moción del Grupo
Socialista para la adecuación del paso inferior bajo las vías de Metrovalencia:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Paiporta es una estación en superfcie de Metrovalencia, por la cual circulan trenes de las líneas 1, 2 y 7,
con un volumen importante de viajeros de más de un millón de usuarios al año, además de contar con
una frecuencia de paso de trenes muy elevada y doble vía.

Ferrocarrils de la Generalitat Valenciana realitó en noviembre de 2016 un “Informe sobre la situación de
los pasos a nivel para los peatones y pasos entre los andenes de la red de  Metrovalencia”, donde se
realitaba una valoración del nivel de riesgo de las intersecciones. Este estudio se fundamenta en una
serie de indicadores que permiten planifcar las actuaciones a ejecutar en los próximos ejercicios, de una
manera objetva y contrastada.

Según este estudio detallado, Paiporta es el paso a nivel más peligroso de la línea férrea de FGV, de los
43 pasos a nivel analitados y pendientes de acondicionamiento. La frecuencia de paso de peatones entre
vías es alta, así como la frecuencia de paso de trenes. Además siendo una doble vía se produce un efecto
de barrera visual en el cruce de trenes que difculta el campo de visión de los maquinistas. Y en los
últmos años se han producido varios accidentes con arrollamientos que inciden sobre la peligrosidad del
paso.

Por tanto, la empresa pública considera la actuación en la estación de Paiporta como de “muy alta
prioridad”.  Ferrocarrils  de  la  Generalitat  Valenciana  inició  las  obras  del  nuevo  acceso  y  línea  de
validación en la estación de Paiporta en agosto de 2018.

Esta primera fase de actuación comporta el cierre del acceso a la estación, por lo que el paso quedará
limitado exclusivamente a los viajeros del metro, con lo que se reduce el riesgo de cualquier tpo de
incidencia. También se instalará un control de accesos en los dos andenes, así como interfonos y cámaras
de vídeo.

Por tanto, desde el momento en que acaben las actuaciones previstas, las vecinas y vecinos de Paiporta
no usuarias de Metrovalencia que utlitaban este paso a nivel para acceder al cementerio, el ecoparque
de reciclaje o transitar hacia Picanya, ya no podrán crutar las vías y tendrán que utlitar el paso inferior
bajo las vías de FGV.
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El actual paso inferior presenta varias defciencias importantes, para el uso de la ciudadanía.

Problemas de accesibilidad

El marco normatvo actual y las tendencias de accesibilidad e inclusión social no solamente ofrece la
adaptación y supresión de barreras sino que tene que incorporar un cambio de perspectva y la inclusión
de criterios de Accesibilidad Universal desde su origen. 

El acondicionamiento del paso tene que hacer referencia a las diferentes expresiones de la funcionalidad
de las personas y todas ellas son de igual importancia en el desarrollo de cualquier polítca y/o diseño de
cualquier espacio, producto o servicio:

Además, normatvamente debe cumplir con las disposiciones vigentes:

• Orden  VIV/561/2010,  de  1  de  febrero,  por  la  que se  desarrollan  las  condiciones  básicas  de
accesibilidad  y  no  discriminación  para  el  acceso  y  utlitación  de  los  espacios  públicos
urbanitados.

• Real  Decreto  505/2007,  de  20  de  abril,  por  el  que  se  aprueban  las  condiciones  básicas  de
accesibilidad y no discriminación de las personas con discapacidad para el acceso y utlitación de
los espacios públicos urbanitados y edifcaciones.

• Decreto 3t/2004, de 5 de marto, del Consell de la Generalitat, por el que se desarrolla la Ley
1/1tt8, de 5 de mayo, de la Generalitat Valenciana, en materia de Accesibilidad y Supresión de
Barreras Arquitectónicas, Urbanístcas y de la Comunicación, en concordancia con el art. 6 del
Decreto 1t3/1t88, de 12 de diciembre, del Consell de la Generalitat Valenciana (Normas para la
Accesibilidad y eliminación de barreras arquitectónicas).

• Orden de t de junio de 2004, de la Consellería de Territorio y Vivienda, por la que se desarrolla el
Decreto 3t/2004, en materia de accesibilidad en el medio urbano.

En este sentdo, el estado actual del itnerario peatonal no es apropiado y no se ajusta a normatva en los
siguientes aspectos:

• Las  tonas  destnadas  al  tránsito  de  peatones  deben  permitr  su  uso  a  cualquier  tpo  de
discapacidad y su acompañante. Ancho superior a 1,80 m. libres efectvos. No se cumple en todo
el recorrido.

• El pavimento utlitado en aceras tendrá un comportamiento antdeslitante, lo que no es así en
algunos tramos de las rampas.

• En las tonas donde se encuentran hitos, escalerass, rampas, y todo tpo de mobiliario urbano,
etc., se dispondrá una franja de 1,2 metros de pavimento táctl en todo su perímetro o frente de
acceso. Este pavimento no existe.

• Las  rampas tendrán que cumplir  las  siguientes  condiciones,  las  rampas actuales  carecen en
algún tramo de los elementos indicados: 
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◦ En los cambios de dirección y en la unión de tramos de diferente pendiente se colocarán
también rellanos.

◦ Los  pasamanos se  tenen que situar  a  una altura  comprendida entre  0,t  metros  y  1,05
metros medidos en los rellanos, siendo aconsejable colocar un segundo pasamanos a una
altura de entre 0,70 metros y 0,75 metros. Estos serán contnuos, sin interrupción en las
mesetas intermedias.

◦ Los pasamanos tendrán un diseño anatómico que se adapte a la mano. Los pasamanos se
prolongarán  0,30  metros  al  principio  y  al  fnal  de  la  rampa,  sin  invadir  un  espacio  de
circulación para los peatones.

◦ Cuando entre  la  rampa y la  tona adyacente  exista  un desnivel  igual  o  superior  en  0,20
metros, se dispondrá de un tócalo resaltado a lo largo de sus laterales. 

◦ El pasamanos se colocará a ambos lados de la rampa.

◦ Se realitarán indicaciones, pavimento táctl de 1,20 metros de ancho, al comiento y al fnal
del pasamanos de la rampa, y en el embarque y desembarque de la rampa.

◦ Es conveniente que las rampas se iluminen correctamente.

En cuanto a las escaleras que sirven de alternatva a las rampas (solo existen a un lado de la vía), y que
no cumples con los preceptos de la norma son los siguientes:

◦ Cada escalón se señalitará en toda su longitud con una banda de anchura enrasada en la
huella, que contrastará en textura y color con el pavimento del escalón.

◦ Se  colocarán  pasamanos  a  ambos  lados  de  cada  tramo de  escalera.  En  caso  de  existr
desniveles laterales en uno o los dos costados de la escalera, se colocarán barandillas de
protección. 

◦ Se señalitarán los extremos de la escalera mediante el uso de una franja de pavimento táctl
indicador direccional colocado en sentdo transversal a la marcha.

Problemas de seguridad y movilidad

El Acuerdo de Asociación de España para el periodo de programación 2014-2020 establece como uno de
los objetvos transversales básicos, la igualdad de oportunidades entre mujeres y hombres. El Programa
Operatvo  de  Crecimiento  Sostenible  de  este  periodo,  en  su  eje  de  Desarrollo  Urbano  Integrado  y
Sostenible precisa que “apoyará proyectos urbanos  integrados que puedan actuar transversalmente,
entre otros, sobre la igualdad de oportunidades entre mujeres y hombres”.

El objetvo básico de la administración es incorporar el objetvo de la igualdad entre mujeres y hombres
en los espacios urbanos y en la ordenación urbanístca, y para ello hacer práctca y visible la perspectva
de género aplicada al ámbito de las polítcas públicas en materia urbana. El resultado fnal redunda a su
vet en la mejora de la calidad de vida de toda la ciudadanía.
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La movilidad de las personas no es uniforme. Un estudio detallado para la ciudad de Valencia y que es
perfectamente asimilable a la  Población de Paiporta, la mitad de los desplatamientos diarios de las
mujeres  son  realitados  a  pie,  en  concreto  el  53,31%,  en  los  hombres  este  porcentaje  se  reduce
signifcatvamente, representando solamente un 37,26%.

Se da un predominio de los desplatamientos a pie en todos los grupos de edad de las mujeres, si bien hay
una tendencia a aumentar la  movilidad a pie a medida que aumenta la edad.  Por lo que cualquier
actuación para garanttar una ciudad más amable, más peatonal, más accesible, está garanttando una
movilidad más inclusiva. 

Introducir la perspectva de género en el diseño urbano es clave para mejorar la movilidad, el espacio de
calidad y la seguridad de la ciudad.

En este sentdo, y a pesar de que no tene un carácter normatvo, sí debe ser documento de referencia,
cabe destacar las indicaciones que nos aportan:

• Set para introducir la perspectva de género en el proceso urbano. Recopilación de información
en materia de arquitectura y urbanismo desde la perspectva de género, Consellería de Vivienda,
Obras Públicas y Vertebración del Territorio. Generalitat Valenciana. 

• Perspectva de Género en las Directrices de Ordenación Territorial del País Vasco. Propuestas de
acción. Directora: Inés Sánchet de Madariaga.  Colaboradores: Sonia de Gregorio Hurtado, Inés
Novella  Abril.  Cátedra UNESCO de Polítcas  de Igualdad de  Género en Ciencia,  Tecnología  e
Innovación, Universidad Politécnica de Madrid.

• Urbanismo con Perspectva de Género. Autora: Inés Sánchet de Madariaga. Insttuto Andalut de
la  Mujer,  Consejería  para la  Igualdad y Bienestar  Social.  Consejería  de  Economía y Hacienda.
Junta de Andalucía.

Por  lo  tanto,  como  objetvos  que  el  paso  inferior  de  Paiporta  debería  integrar  urgentemente  para
concebirlo  desde  una  movilidad  adecuada  y  con  una  percepción  de  seguridad  sufciente  para  la
ciudadanía, sería:

• Dar visibilidad al problema de percepción de inseguridad en el espacio público y concienciar a la
ciudadanía de los efectos del mismo.

• Garanttar  la  percepción  de  seguridad  en  los  espacios  urbanos  mediante  una  adecuada
iluminación y la máxima visibilidad en todo momento.

• Dar autonomía y libertad de movimiento a las mujeres para que usen y disfruten de la ciudad en
igualdad de condiciones que los hombres.

• Incentvar a los municipios para que trabajen en sus ciudades con objeto de identfcar lugares en
los cuales las mujeres se sientan inseguras e implementen medidas para mejorarlos.

Problemas de inundabilidad 
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El  Ministerio  para  la  Transición  Ecológica,  siguiendo  los  principios  de  la  Directva  2007/60  sobre
evaluación y gestón de riesgos de inundación, ha puesto en marcha el Sistema Nacional de Cartografa
de Zonas Inundables (SNCZI), un instrumento de apoyo a la gestón del espacio fuvial, la prevención de
riesgos, la planifcación territorial y la transparencia administratva.

El eje central del SNCZI es el visor cartográfco de tonas inundables, que permite a todos los interesados
visualitar los estudios de delimitación del Dominio Público Hidráulico (DPH) y los estudios de cartografa
de  tonas  inundables,  elaborados  por  el  Ministerio  y  aquellos  que  han  aportado  las  Comunidades
Autónomas. 

El paso inferior se encuentra en las proximidades del Barranco del  Poyo  o de Chiva, el cual según los
estudios  del  Ministerio,  que  además son preceptvos  urbanístcamente  (igual  que el  PATRICOVA),  se
observa que hay un riesgo para la población en períodos de regreso de 10 años y con mayor afección
para los 100 años. 

Por esto sería necesario indicar a la ciudadanía, tanto peatones como vehículos (puesto que existe un vial
anexo al  paso inferior,  frente al lecho del  barranco),  que limite el  paso de personas y vehículos por
precaución en importantes episodios de lluvia. En este sentdo, la Confederación Hidrográfca del Júcar
recomienda el uso de señalitación en la que se indique si es tona inundable y las restricciones que se
estmen oportunas.

En  conclusión,  los  pavimentos,  las  rampas,  escaleras,  barandillas  del  paso  inferior  tal  como  están
actualmente no se adaptan a la  normatva y prescripciones de accesibilidad, movilidad, seguridad e
inundabilidad.

Con  mayor  fuerta  desde  una  perspectva  de  género  tene  que  ser  un  espacio  seguro  y  requiere
actuaciones urgentes y de calado, por ello hay que señalitar con elementos de orientación visibles y
precisos, para la apropiación de los espacios amplios y uniformes por parte de las mujeres e identfcar
aquellos  lugares  que  son  percibidos  por  las  mujeres  como  no seguros  (puntos  negros)  a  través  de
recorridos del municipio.

Por lo que para solucionar estos aspectos en el paso inferior a las vías de FGV, este grupo propone al
pleno para su aprobación y ejecución los siguientes:

ACUERDOS

1. Realitar las actuaciones necesarias en el  paso inferior  para el  cumplimiento de las normatvas de
accesibilidad, movilidad, seguridad e inundabilidad.

2. Realitar  las  actuaciones  necesarias  en  el  paso  inferior  desde  una  perspectva  de  género,  para
garanttar la seguridad y movilidad de las mujeres.»

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE INTERVIENEN EN LA
DELIBERACIÓN   ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y
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RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

La portavoz del Grupo Socialista Dª. Mª. Isabel Albalat defende la urgencia de la moción presentada, ya
que es inminente la terminación de las obras de supresión del paso a nivel de peatones por las vías de la
estación del Metro de Paiporta y hay una serie de temas referentes al paso inferior que es necesario
abordar.

El  portavoz  del  Grupo  Compromís  D.  Josep  Val  señala  que  en  diversas  ocasiones  han  dicho  que
apoyarían la declaración de urgencia de las mociones por considerar que es responsabilidad de cada
grupo polítco valorar la necesidad o no de presentarlas. Pero en este caso van a hacer una excepción,
pues la moción se les ha entregado hace media hora y además trata sobre una cuestón técnica, que
viene desde hace mucho tempo, ya que la pasarela está en las mismas condiciones que cuando se
construyó el  año 2001 y desde hace un año que el Ayuntamiento está trabajado por solucionar los
problemas que presenta, con conocimiento de todos los grupos. Considera que la moción tenen que
leerla con un mínimo de tranquilidad y que necesita informes técnicos. Por todo ello no ven la urgencia
de la misma y de modo excepcional su grupo votará en contra de tratarla por esa vía de urgencia.

El  portavoz del  Grupo Popular  D.  Vicente Ibor manifesta  que votarán a favor  de la  declaración de
urgencia de este asunto, aunque comparten la crítca del portavoz del Grupo Compromis, resaltando que
el Grupo Socialista como miembro hasta ahora del equipo de gobierno del Ayuntamiento conocía la
problemátca del paso inferior hace mucho tempo. No considera lógico que en el segundo pleno al que
asisten como miembros de la  oposición planteen esta moción al  equipo de gobierno.  Indica que la
moción es larga e incide en muchos datos técnicos y de normatva que no han podido contrastar, por lo
que si la mantenen perderán la posibilidad de obtener un amplio consenso. Finalmente reitera que su
grupo  votará  a  favor  de  la  urgencia,  pero  planteando  como  más  razonable  que  retren  ahora  su
propuesta y la pasen a estudio de la próxima Comisión Informatva.

El  Portavoz del  Grupo POD-EU D.  Alberto Torralba critca la  urgencia de la  moción con argumentos
semejantes a los de los dos portavoces que le han precedido en el uso de la palabra, y considera muy
prematura su presentación. Señala que su grupo sí que ha votado a veces en contra de la urgencia de las
mociones,  y  en este caso se  trata  de una moción muy técnica  y  de gran importancia que hay que
estudiar con detenimiento, lo que no han podido hacer, por lo que votarán en contra de la declaración
de  urgencia.  Dice  que  la  moción  está  fechada  el  día  28  de  noviembre,  por  lo  que  podían  haberla
presentado con  más  antelación.  Pide  a  todos  los  grupos  que  sigan  los  canales  de  comunicación  y
consenso establecidos, pues no se puede trabajar con tanta precipitación. Y dice que si se hace un uso
abusivo de las mociones presentadas por urgencia se verán obligados a votar en contra. 

El  portavoz del  Grupo Ciudadanos D.  José Antonio Salvador dice que ha tenido conocimiento de la
moción hace escasamente un par de horas y considera improcedente esa premura, máxime cuando se
trata de un tema tan técnico. Explica que hace más de una semana intentó hablar con el Arquitecto
Municipal sobre ls actuaciones que estaba llevando a cabo Ferrocarriles de la Generalitat Valenciana
para suprimir el paso a nivel de peatones de la estación del Metro de Paiporta, pero todavía no le ha sido
posible hacerlo.  Manifesta que votará también a favor de la urgencia en tratar este asunto en esta
sesión, por cuestones de forma y de educación. Y concluye planteando que el Ayuntamiento solicite a
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Ferrocarriles de la Generalitat Valenciana que aplace el cierre del paso a nivel hasta que se adopten las
medidas correctoras de las defciencias del paso inferior.

La concejala no adscrita Dª. Mª. Consolación Tarazona expresa que votará a favor de la declaración de
urgencia de la moción.

La Sra. Alcaldesa interviene antes de la votaciónde la urgencia para aclarar que el equipo de gobierno ya
ha realizado las actuaciones más urgentes en el paso inferior, como son su limpieza, la reparación y
pintura de las barandillas, la reparación de la iluminación, etc. 

Tras la aprobación de la urgencia de la moción, defende el fondo de sus propuestas Dª. Mª. Isabel
Albalat, y expone que en el paso a nivel de la estación de Paiporta concurren las circunstancias del paso
de tres líneas del Metro, más de un millón de usuarios al año, el cruce de dos vías consecutvas y su uso
por los vecinos que van al cementerio viejo y a Picanya, lo que motvó que en un informe del año 2013
de  FGV se  le  considerara  como el  paso a  nivel  más peligroso que  todavía  exista en sus  líneas  de
ferrocarril, asignando una prioridad  muy alta a su supresión. Las obras comenzaron en agosto de 2018 y
al parecer van a terminar a mediados de diciembre, con lo que se cerrará el actual paso a nivel. Explica
que cuando el Grupo Socialista formaba parte del equipo de gobierno del Ayuntamiento, confaban en
que sus compañeros del área de Urbanismo atendían las cuestones relatvas a esa área. Pero ahora han
detectado una serie de defciencias que deben ser resueltas de modo urgente,  aunque en la moción se
dejan  abiertas las distntas soluciones posibles. Plantean que el paso inferior no cumple las normas de
accesibilidad para personas con difcultades de movilidad. También existe un problema de seguridad,
especialmente desde la perspectva de género, pues son las mujeres   quienes más se desplazan a pie o
en medios públicos de transporte, y  el  paso que tendrán que utlizar  a partr de ahora tene zonas
escondidas, recovecos y puntos oscuros con defciente iluminación. El Partdo Socialista comprende que
no se puede resolver todo en un día, pero piden que el concejal delegado del área de Urbanismo adopte
las  medidas  inmediatas  que  hagan  el  paso  inferior  más  accesible  y  más  seguro.  Señala  que  estas
informaciones las han tenido pocos días antes del pleno, por lo que no han podido presentar su moción
en la comisión informatva. Y fnalmente contesta a las manifestaciones de la Sra. Alcaldesa que no se
trata tan solo de adecentar el paso inferior, sino de garantzar la seguridad de las personas.

D.  Vicente Ibor expresa  que el  Grupo Socialista ha perdido la  oportunidad de presentar  una buena
moción, pues en la comisión informatva se habría debatdo con el debido estudio y serenidad y podría
haberse consensuado. Pero en este momento considera que la moción es insufciente y prematura. Dice
que  las  cosas  no  pueden hacerse  así  si  se  pretende  el  apoyo de  su  grupo,  pues  se  trata  de  unas
cuestones  muy  técnicas  y  con  referencias  normatvas,  de  género,  etc.  Ellos  también  han  recibido
multtud de quejas por la falta de iluminación del entorno, y entenden que la moción puede haberse
presentado de buena fe, aunque se hayan equivocado en las formas, el procedimiento y la manera de
plantearla.

D. Josep Val manifesta que el Grupo Compromis se abstendrá en la votación del fondo de la moción, por
coherencia con su negatva a la declaración de urgencia. Desde el área de urbanismo están trabajando
desde hace tempo en el acondicionamiento del paso inferior, y hace ya una semana que está pintado,
reparadas las barandillas y colocadas todas las bombillas, y ahora se está trabajando por mejorar la
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iluminación, instalar cámaras de televisión de seguridad y ver el modo de reforzar la presencia de la
Policía Local, por tratarse de un lugar sensible para la seguridad. Y todo eso se está haciendo ya, con la
moción socialista o sin ella. El paso inferior se construyó en 2001, y entonces cumplía toda la normatva,
como todas las actuaciones que se realizaban. Y ahora de golpe no se puede modifcar todo. Si el Grupo
Socialista sabía que las obras iban a terminar enseguida, debían haber planteado algo que fuera posible
realizar con urgencia, en vez de limitarse a decir que hay que mejorarlo 

D. Alberto Torralba expone que la moción no tene sufciente respaldo y pide al Grupo Socialista que la
retre. Considera que es un asunto que afecta a la seguridad y a la perspectva de género, que tene
importancia sufciente como para debatrlo de forma adecuada y volver a traerlo al pleno, para colaborar
con el trabajo de revisión y mejora de las obras que está realizando el equipo de gobierno.

D. José Antonio Salvador critca que el Grupo Socialista haya estado tanto tempo formando parte del
equipo de gobierno sin  adoptar  estas  medidas  que ahora  pide con la  moción.  Hace referencia  a la
intervención del portavoz del Grupo Compromís y le contesta que a él le preocupa lo que no ha hecho el
equipo de gobierno y se puede mejorar en materias de accesibilidad, seguridad y otras que no están
incluidas en la moción. Reitera que es urgente que todos los grupos acuerden el aplazamiento del cierre
del paso a nivel hasta que se tomen las medidas correctoras de las defciencias que plantea el paso
inferior. Y concluye que se abstendrá en la votación de las propuestas que contene  la moción, para no
apoyar algo que está incompleto.

La concejala no adscrita Dª. Mª. Consolación Tarazona manifesta que se abstendrá en la votación sobre
el fondo de la moción, para poder estudiarla, y que hasta que fnalicen las obras da un voto de confanza
al equipo de gobierno para que realice las actuaciones necesarias.

Dª.  Mª.  Isabel  Albalat  dice  que  toma  nota  de  las  manifestaciones  de  todos  los  grupos  polítcos
municipales, pues siempre está abierta a escuchar y aprender, y que la próxima vez procurará presentar
las mociones con más tempo. Señala que con esta moción no se ataca a nadie, sino que se plantea el
problema de forma positva y abierta con la confanza en que se resuelva. Por ello mantene la moción,
pues considera que se trata de una obligación como grupo de l oposición, aunque comprenda la postura
de los demás grupos.

La Sra. Alcaldesa fnalmente le vuelve a pedir que retre la moción, para que en la próxima comisión
informatva se pueda estudiar y concretar.

Y no retrándose la moción, se somete a votación, con el resultado expresado al comienzo de este punto.

Finalmente la Sra. Alcaldesa manifesta que pasará la moción aprobada a los técnicos para su ejecución,
y se informará de ello en la comisión de Urbanismo.

17.- RUEGOS Y PREGUNTAS.

17.1.- Dª. Esther Gil recuerda que hace unos meses ya planteó en el pleno el problema que supone que
los contendores de la plaza del Mercado se vacíen en horas de uso del parque para niños que hay en ese
lugar, y se le dijo que se estudiaría esta cuestón. Pero el día 8 de este mes, a las 17:18 horas, mientras se
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vaciaban los contenedores se volcó uno de ellos en plena vía pública, entre el camión de recogida y el
parque infantl. Se produjeron pitdos de los coches que estaban esperando y los operarios nerviosos
retraron los desperdicios de la calle para que pudieran acceder los coches a los aparcamientos. Quince
días después de estos hechos el camión de recogida no va a vaciar los contenedores al parecer por
avería de los pivotes. Y concluye pidiendo que se vele por la seguridad de los parques infantles y que se
señalicen las direcciones de circulación de los vehículos que pasan por la plaza del Mercado.

17.2.- Dª. Esther Gil expone que durante el anterior mandato corporatvo todos los policías de servicio
acudían todos los días para atender el servicio de entrada y salida de los colegios, y si era imposible
atender todos los colegios, iban rotando. Pero ahora, hace muchos meses que la Policía Local no atende
el servicio de control de la entrada y salida del colegio de La Inmaculada, sin que se sitúe ningún policía
en la esquina de la calle ni se coloque ninguna valla, por lo que los coches siguen circulando libremente
con riesgo de los niños. Y pide que se de a este colegio el mismo trato que a los demás.

17.3.-  Dª.  Esther  Gil  hace  referencia  a  la  expresión  vertda  por  el  equipo  de  gobierno  durante  las
deliberaciones de esta sesión de que quedan todavía 5 meses para trabajar por Paiporta , y seguirán
haciéndolo como hasta ahora. Pide que no trabajen como hasta ahora, sino para todos los paiportnos
independientemente de su ideología.

17.4.- D. Vicente Ibor expone que solicitó información sobre cuánto tempo llevaban sin contrato los
servicios  de grúa y de correos.  Se le  ha contestado que la  providencia de inicio  del  expediente de
contratación del servicio de grúa era de fecha 19 de marzo de 2017,  sin que vea de recibo que en
noviembre de 2018 todavía no esté terminado. Y que el expediente de contratación que se tramitó para
el servicio de correos se había dejado sin efecto por la Junta de Gobierno Local el día 30 de enero de
2017, indicándole que el nuevo expediente se tramitará a la mayor brevedad posible. Considera una
irresponsabilidad polítca que no se hayan impulsado estas dos contrataciones y pide se le informe de la
situación real de las mismas.

Dª. Beatriz Jiménez le responde que as difcultades en el expediente de contratación del servicio de grúa
y de los servicios postales se deben a la falta de personal del departamento de Contratación que ha
heredado el  actual  equipo  de  gobierno,  que  hacen  que  todas  las  contrataciones  del  Ayuntamiento
tengan que pasar por una sola persona. Mientras se resuelven los problemas de esas contrataciones, los
servicios se están prestando, y se pagan con el visto bueno del Interventor. Se están preparando los
pliegos de prescripciones técnicas de los servicios de grúa y de correos, ajustados a la nueva legislación
contractual,  que ha hecho mucho más complicados los procedimientos  contractuales.  Aclara  que el
listado de contrataciones tramitadas durante el actual mandato corporatvo es impresionante, y todas
ellas por procedimientos abiertos sin acudir al procedimiento negociado como se hacía antes. Insiste en
que los polítcos frman las providencias de inicio de los expedientes y luego su aprobación, pero para la
tramitación se encuentran con un problema de falta de personal. Finalmente indica que el pliego de
prescripciones técnicas del servicio de grúa está ya casi terminado.

El Sr. Secretario pide disculpas por la información facilitada sobre la fecha de la providencia de 19 de
marzo de 2017 de iniciación del expediente de contratación de la grúa, pues considera evidente que se
trata de un error.
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17.5.-  Dª.  Mª.  Consolación  Tarazona  pide  responsabilidades  por  las  irregularidades  del  curso  de
carretlleros realizado por el Ayuntamiento, que no cumplió con la duración establecida, admitó a más
gente de la prevista y algunos de los asistentes no pudieron realizar las práctcas programadas.

Dª. Mª. Teresa Verdú le contesta que no tene información sobre las irregularidades a que ha hecho
referencia.

17.6.-  D. Vicent Ciscar pregunta a la.  Alcaldesa o a la Concejala de Hacienda cuándo van a pasar el
proyecto de presupuesto del Ayuntamiento por comisión informatva para poder consensuarlo, si en
diciembre, enero o febrero.

17.7.-  D.  Vicent  Ciscar  ruega  a  D.  Alberto  Torralba  que  les  informe  en  el  próximo  pleno  sobre  la
defnición que da la Real Academia Española de la palabra consenso.

D. Alberto Torralba lee la defnición del diccionario de la Real Academia Española del término consenso,
y  aclara  que  el  paradigma de consenso fue  la  Consttución de 1978,  para  cuya aprobación  fuerzas
polítcas españolas de muy distnta ideología renunciaron a muchas cosas para llegar a un acuerdo.
Considera que esa es la clave del consenso: para llegar a un acuerdo, que es el fnal, primero hay que
renunciar a algo propio.

D. Vicent Ciscar le replica que consenso es lo que dice la Real Academia no lo que interpreta D. Alberto
Torralba.

17.8.- D. José Antonio Salvador hace referencia a un expediente disciplinario tramitado en ESPAI por el
retraso en el pago de los seguros sociales, que se ha resuelto mediante Decreto de la Presidencia de
fecha 29de octubre de 2018, y del que no se ha informado ni en el consejo de administración de dicha
empresa ni en las comisiones informatvas del Ayuntamiento. Recuerda que hace un par de años se
planteó el mismo problema en ESPAI, y el Gerente emitó un informe eludiendo responsabilidades de la
gerencia y del personal administratvo, sin que entonces se aclararan las responsabilidades  en que se
pudo incurrir, que costaron unos 8.000 euros al pueblo. Y pregunta el motvo por el que ahora se han
impuesto unas sanciones disciplinarias y la primera vez que ocurrió lo mismo se dejó pasar el asunto.

La Sra. Alcaldesa contesta que en el consejo de Administración de ESPAI no se formuló ninguna pregunta
sobre este expediente disciplinario, que no sabe si ya está terminado, pues su tramitación la realizan el
instructor y la secretaria que han sido designados para ello.

D. José Antonio Salvador le replica que no puede preguntar nada en el consejo de administración ni en
comisión si no tene información. 

El Sr. Secretario manifesta que no sabe si la resolución es frme en vía administratva o el trabajador
sancionado la ha recurrido.

La Sra. Alcaldesa fnalmente indica que en la primera ocasión en que se produjo un retraso en el pago de
los seguros sociales de ESPAI fue ella  quien determinó que no se iniciara expediente disciplinario a
ningún trabajador por esas actuaciones.

17.9.-  D. José Antonio Salvador expresa su protesta por haber sometdo al pleno la personación del
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Ayuntamiento  en  un  procedimiento  penal  seguido  contra  un  funcionario  por  el  posible  delito  de
presentar unos documentos municipales falsos, y que ha tenido conocimiento de que ha sido archivado
por el  Juez.  El Grupo Ciudadanos votó a favor de la personación del  Ayuntamiento como acusación
partcular, pero si  no se les hubiera manipulado dándoles una información falsa o sesgada hubieran
votado en contra.

La Sra. Alcaldesa le contesta que las diligencias penales se tramitaron por los posibles delitos de estafa
procesal y falsedad documental. Y que es cierto que el Juez instructor ha dictado un auto de archivo de
ese procedimiento, que ha sido recurrido. En el auto de archivo no se dice que los documentos no sean
falsos,  pues  únicamente  se  fundamenta  en  que  esta  falsedad  no  se  alegó  en  el  procedimiento
contencioso  administratvo  que  se  había  tramitado  con  anterioridad.  En  cuanto  al  coste  para  el
Ayuntamiento de este procedimiento penal, indica que no supone ningún coste adicional al precio global
concertado con el gabinete jurídico que presta el servicio de defensa en juicio, de unos 24.000 euros
anuales,  cuando con el  Partdo Popular el  coste de la  defensa del  Ayuntamiento había sido un año
superior a los 100.000 euros, y sin contrato.

D. Vicente Ibor pide la palabra por alusiones, y la Sra. Alcaldesa no se la concede por entender que ha
aludido al Partdo Popular y no al Sr. Ibor.

Y no habiendo otros asuntos que tratar, la Alcaldía-Presidencia da por fnalizada la sesión, levantándose
la misma a las 23 horas y 30 minutos del día 29 de noviembre de 2018, de lo que como Secretario doy fe.

DILIGENCIA.-  Para  hacer constar  que,  conforme a  lo  dispuesto en el  artculo 91 del  Reglamento de
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales,  la  presente acta ha sido
aprobada, en los términos que fguran en el acuerdo de aprobación, en la sesión celebrada el día 27 de
diciembre de 2018.
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	El art. 146 tras la indicada modificación permite que determinadas actividades aun estando restringidas puedan efectuarse previa autorización y entre estas actividades se encuentra el lanzamiento de cohetes, globos o artefactos de cualquier clase que contengan fuego o puedan producirlo, en los emplazamientos autorizados en el Registro de emplazamientos para actos y festejos tradicionales que pueden usar fuego o artefactos pirotécnicos en suelo forestal, colindante o con una proximidad inferior a 500 metros de terreno forestal.
	En el Municipio de Paiporta se celebran como fiestas tradicionales las Fallas en el mes de marzo y las fiestas patronales de Sant Roc, durante el mes de agosto.
	PRIMERO.- Solicitar a la Consellería de Agricultura, Medio Ambiente, Cambio Climático y Desarrollo Rural la autorización prevista en Decreto 148/2018, de 14 de septiembre, del Consell, para el lanzamiento de cohetes, globos o artefactos de cualquier clase que contengan fuego o puedan producirlo (fuegos artificiales) durante las fiestas de fallas y las patronales de Sant Roc, en los emplazamientos cuyos planos figuran en el expediente, y que son:
	1.- Barranco de Xiva entre la pasarela peatonal y el puente de FGV (terreno forestal).
	2.- Zona situada en la calle Montcada, entre las calles Vinalesa y Jaume I (situada a menos de quinientos metros del barranco).
	SEGUNDO.- Comprometerse a cumplir todas las normas de seguridad para la prevención de incendios que se recogen en el Anexo III del citado Decreto del Consell 148/2018, de 14 de septiembre.

